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Thereupon: 

RICARDO MORALES NAVARETTE 

c a l l e d  a s  a w i t n e s s  on beha l f  o f  t h e  Defendants  havinc 

been f irst  d u l y  sworn, was examined and t e s t i f i e d  

on h i s  o a t h  as f o l l ows :  

DIRECT EXAMINATION 

BY MR. WILLIAMS: 
I 

Q I d e n t i f y  y o u r s e l f ,  f o r  t h e  r e c o r d ,  p l e a s e ?  

A My name i s  Rica rdo  Morales  N a v a r e t t e ,  

Q A r e  you t h e  same pe r son  whose d e p o s i t i o n  

commenced h e r e  on F r i d a y  b e f o r e  M s ,  Cohan and m e  

w i t h  M r .  C a r h a r t  p r e s e n t ?  

A Y e s .  

Q A r e  you t h e  one whom t h e y  sometimes c a l l  

"The Monkeyg? 

A y e s ,  

Q Have you had a n  o p p o r t u n i t y  t o  t h i n k  a b o u t  

o r  go o v e r ,  i n  your mind, any o f  t h e  q u e s t i o n s  t h a t  I 

asked  you on F r i d a y ,  and any of t h e  answers  t h a t  you 

gave  t o  t h e  e x t e n t  t h a t  t h e r e  i s  a n y t h i n g  t h a t  you 

feel you need t o  change now i n  t h e  i n t e r e s t  o f  

a ccu racy?  

A I raise o u t  o f  m y  mind whatever  I t a l k e d  

t o  you t h e  o t h e r  day  due t o  p r e c e d i n g  e v e n t s ,  

Q Is t h e r e  a n y t h i n g  t h a t  you now fee l  you 



need to change concerning the testimony you gave on 

Friday in the interest of accuracy? 

A I don't believe so, 

Q Let me remind you at the outset today, thal 

if there is any question that I ask you that you 

don't understand, tell me that you don't understand 

it, and I will rephrase it until it is in a form with 

which we can both work, 

A I would appreciate that, Douglas, since 

we've had -- you know, some disagreements about the w~ 

you ask your -- 
Q Okay, If you don't know the answer to a 

question-that I ask you -- 
A Let me finish. Let me finish,please, 

Q You said enough, 

A NO Why? 

MS, COHAN: Objection. Argumentative, 

The witness will be allowed to respond 

fully. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q Well, Ricky, is there something about 

what I just told you that needs clarification for the 

record? 

A Yes, because when you start asking questio~ 

you know, you go on a question for an extended period 



of  t ime  by which,  a t  t h e  end o f  t h a t  ex tended  p e r i o d  

o f  t i m e ,  I really d o n ' t  know what you a r e  a sk ing .  

Q Okay. Then, i f  t h a t  happens t o d a y  and you 

d o n ' t  unde r s t and  t h e  q u e s t i o n  because  o f  t h a t ,  t e l l  

m e  t h a t .  

A Tha t  i s  what I am t e l l i n g  you. 

8 I f  I ask you a q u e s t i o n  t o  which you d o n ' t  

know t h e  answer ,  t e l l  m e  t h a t  you d o n ' t  know t h e  

answer because  you a r e ,  o f  c o u r s e ,  t e s t i f y i n g  under  

o a t h ?  

A O f  c o u r s e .  

Q (Cont inu ing)  -- and r e s p o n s i b l e  fo r ,  any  

i n a c c u r a c y ,  

A Righ t .  

Q I f  i t ' s  n e c e s s a r y  f o r  you t o  approximate  

i n  g i v i n g  m e  a n  answer e i t h e r  w i t h  r e g a r d  t o  d a t e s  o r  

d i s t a n c e s  o r  t i m e s  or a n y t h i n g  s i m i l a r  o f  a q u a n t a t i v e  

n a t u r e  l i k e  t h a t ,  t e l l  u s ,  f o r  t h e  r e c o r d ,  t h a t  you 

a r e  approx imat ing ,  s o  t h a t  it d o e s n ' t  appea r  o n  t h e  

r e c o r d  t h a t  you a r e  making an a b s o l u t e  s t a t e m e n t .  

A O n  o r  abou t  would b e  f a i r  t o  you? 

Q If I a s k  you, f o r  example,  a  q u e s t i o n  t h a t  

r e q u i r e s  e i t h e r  t o  g i v e  m e  a n  answer t h a t  i n v o l v e s  

d i s t a n c e s  i n  f e e t  o r  i n m i l e s  o r  we igh t  o f  something 

o r  t i m e  o f d a y  and you a r e  approximating, t e l l  u s  t h a t  



If you a r e  a b l e  t o  g i v e  p r e c i s e ,  e x a c t  

t e s t imony ,  t e l l  u s  t h a t .  

MR, OUTERBRIDGE: Excuse m e ,  cou ld  you 

j u s t  i n d u l g e  m e  f o r  j u s t  one minute f o r  an o f f  t h e  

r e c o r d  c o n v e r s a t i o n ?  I need t o  have a b r i e f  

c o n v e r s a t i o n  w i t h  Rina,  

(Off t h e  r e c o r d , )  

BY MR, WILLIAMS : 

0 And f i n a l l y ,  Ricky, i f  I a s k  you a 

q u e s t i o n  t h a t  c an  be  answered w i t h  a y e s  o r  no-? 

answer and t h a t  r e q u i r e s  a  y e s  o r  no answer,  i f  you 

can  answer t h e  q u e s t i o n  a t  a l l  t h a t  way, do it t h a t  

way t o  s t a r t  w i t h ,  and t h e n ,  i f  you need t o  g i v e  a n  

e x p l a n a t i o n ,  b u t  f i r s t ,  a d d r e s s  t h e  q u e s t i o n  p r e c i s e l :  

o r  head on;  okay? 

A I w i l l  t r y  t o  do my b e s t  a cco rd ing  t o  your 

q u e s t i o n  

Q D o  you recal l  t h a t ,  on F r i d a y ,  I had 

been a s k i n g  you q u e s t i o n s  concern ing  s o u r c e s  o f  

income t h a t  you had had o r  work t h a t  you have been 

do ing  o v e r  t h e  p a s t  s e v e r a l  y e a r s  f o r  which you have 

been r e c e i v i n g  pay? Do you r e c a l l  t h a t ?  

A Something a l o n g  t h o s e  l i n e s .  

Q B a s i c a l l y ?  

A B a s i c a l l y ,  



Q D o  you r e c a l l  t h a t  your  answers  and my 

q u e s t i o n s  t o o k  u s  t o  t h e  s p o t  where you had t o l d  

m e  t h a t  you had been p a i d  by t h e  F e d e r a l  Bureau o f  . 

I n v e s t i g a t i o n s  u n t i l  J u l y  of  1975,  a t  which time, you 

r e s i g n e d  your  p o s i t i o n  as a p a i d  i n f o r m a n t ?  

A T h a t  i s  c o r r e c t ,  J u l y  t h e  3 1 s t .  

Q And you had t o l d  u s  t h a t  you had worked 

i n  a d d i t i o n  t o  working  f o r  t h e  Uni ted  S t a t e s  and t h e  

R e p u b l i c  o f  Venezuela ,  f o r  t h e  R e p u b l i c  o f  Cuba i n  

1959 and 1960,  and t h a t  t h o s e  were t h e  o n l y  t h r e e  

governmenta l  a g e n c i e s  -- X v m  s o r r y  -- t h e  o n l y  t h r e e  

s o v e r e i g n  governments  f o r  whom you have worked -- 
Uni ted  S t a t e s ,  Venezuela ,  and Cuba? Do you r e c a l l  

t h a t ?  

A T h a t  i s  r i g h t .  

Q You had t o l d  u s  t h a t  you were a  c o n t r a c t  

a g e n t  f o r  t h e  C . I .A .  a t t a c h e d  t o  something  cal led 

t h e  5 t h  Mercenary Bri,gade when you were i n  t h e  Belgium 

Congo. Do you r e c a l l  t h a t ?  

A Y e s .  

Q You had p r e v i o u s l y  s t a t e d  t h a t  was sometime 

d u r i n g  19643 

A When I a r r i v e d  i n  t h e  Congo. 

Q T h a t ' s  my n e x t  q u e s t i o n  t o  your When d i d  I * ,  . 

you a r r i v e  .- - * --- .--a* i n  - A - t h e  Congo? 



Q Row long were you -- 
A I came back on or about the beglnnlng or 

Q You told us that you were a contract agent 

for the Central Intelligence Agency. 

My understanding is that a contract agent 

is somebody who is, in effect, hired for a particular 

purpose owing to that person's unique skills 

expertise; is that correct, as opposed to being a 

full-time employee? 

A Not exactly, Douglas, because I was alread3 

in the Co1.A. when I had handpicked to perform that 

mission over there in the Congo, 

Q What do you mean when you say youwre in 

the C.I.A.? 
- - .  

A Yes, I had already spent some time with 

them, about a year of training. 

Q Were you a full-time Central Intelligence 

Agency employee? 

A At one point, yes. 

Wereyou, at the point in time that 

to the Congo, a full-time C.1.A. employee? 

A I was fired two weeks before. 



A W e  g o t  a brawl w i th  t h e  C m O ,  

Q I ' m  s o r r y ?  

A W e  had a  brawl w i th  t h e  C , O , ,  
*. #."  > - " 

Off i ce .  
^._, __. Y 11..-. - 

t h e  Case 

Q Who was t h e  "wen? 

A The r e a t  of  t h e  team, The whole team 
- .  

Q T e l l  m e  what it means t o  be  a  c o n t r a c t  

agen t?  

A A c o n t r a c t  agen t?  

Q For t h e  C,I,A.? 

A For t h e  C , I . A ,  i s  when you s i g n  up a  

c o n t r a c t  w i t h  them f o r  performing d u t i e s  r e l a t e d  t o  

t h e i r  o p e r a t i o n .  

Q Is it f o r  o n e  p a r t i c u l a r  v e n t u r e  o r  under- 

t a k i n g  o r  s i t u a t i o n  a s  opposed t o  be ing  j u s t  an  

ongoing employee o r  employer r e l a t i o n s h i p ?  

A Y e s ,  and you can -- you e i t h e r  s i g n  up 

f o r  one y e a r ,  two y e a r s ,  

There might be a n  e x c l u s i o n a r y  c l a u s e  about 

renewal ,  renew of your c o n t r a c t  o r  whatever.  

Q But,  it is  p r i m a r i l y  f o r  one p a r t i c u l a r  

v e n t u r e  o r  campaign o r  purpose;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A I t  could  be. 

Q Is it more commonly t h a t ?  



A I d o n ' t  know t h a t .  

Q I n  your e x p e r i e n c e  g i v e n  t h e  o t h e r  p e o p l e  

t h a t  you have known and have had c o n t a c t s  w i t h  

t h e  C e n t r a l  I n t e l l i g e n c e  Agency o v e r  t h e  y e a r s ,  i s  

it more l i k e l y  t h a t  a c o n t r a c t  a g e n t  is  h i r e d  toward , U. 

one p a r t i c u l a r  end L - i n  connec t i on  w i t h  one p a r t i c u l a r  

case o r  s i t u a t i o n ?  

A Not n e c e s s a r i l y .  

Q But ,  i t  cou ld  be? 

A Not n e c e s s a r i l y .  

Q What I am t r y i n g  t o  have you do i s  t o  t e l l  

m e  t h e  d i s t i n c t i o n s  between a r e g u l a r  a g e n t  and a 

c o n t r a c t  a g e n t ?  

A I canno t  answer t h a t  q u e s t i o n ,  because  

I have  neve r  been a s t a f f  a g e n t .  
- . . w a -  5 " *,- , < W j +  *** - < -  

Q Is t h a t  t h e  t e r m  t h a t  i s  u sed  -- 
" s t a f f  a g e n t " ?  

A Y e s .  

Douglas ,  j u s t  f o r  t h e  r e c o r d ,  t h e r e  i s  a 

new law t h a t  I d o n ' t  -- when it i s  go ing  t o  be, you 

know, i n t o  e f f e c t ,  w i t h  r e g a r d  t o  t h e  d i s c l o s u r e s  

and t h i n g s  w i t h  r e g a r d  abou t  names and t h i n g s  l i k e  t h a  

and I hope t h a t  you w i l l  n o t  be, you know, push m e  

i n t o ,  up i n t o  t h e  w a l l  abou t  d i s c l o s i n g  names of,, 

C.I .Aw a g e n t s  o r  anything l i k e  t h a t . a l o n g  t h o s e  l i n e s ,  



because I will be breaking the law, which I am not 

intending to do, 

I want to point out to you that there is a 

law going into effect. I don't know when or where, 

It's all over the papers. You should know 

that, Everybody knows that; okay? 

Q For your own edification, there is no such 

law presently in effect, and if it is passed'by the 

Congress, it will apply only to public disclosure in 

any mass medium, which is to say, in the newspaper or 

a television or in a radio broadcast, This is not 

public disclosure, but in any event, there is no auch 

law, and I don't even know if it will become pertinent 

MS, COHAN: In any event, I will object 

to the privilege if it comes to pass, 

MR. CARHART: Privilege of what? 

MS. COHAN: National security, 

MR,WILLIAMS: Executive privilege, It 

doesn't work for the president, but it may work for 

the State Attorney in Dade County, 

BY MR, WILLIAMS: 

Q When you signed on as a contract agent 

for this affair or undertaking in the Belgium Congo, 

for how lony was your contract? - ---- - . 

A Duration of the war. 



I was -- it would have l a s t  f o r e v e r .  

Q During t h a t  p e r i o d  of t i m e ,  were you be ing  

p a i d  d i r e c t l y  by t h e  C e n t r a l  I n t e l l i g e n c e  Agency, 

o r  were you be ing  p a i d  through some Conduit o r  

f r o n t  t h a t  t h e y . h a d  e s t a b l i s h e d ?  

A The money was d e p o s i t e d  a t  a s a v i n g s  

account  t h a t  it was open by t h e  suppor t  a g e n t s  down 

h e r e  i n  Miami under t h e  name-of my f i r s t  w i f e .  

8 Was t h e  money wi th  t h e  d e p o a i t s  be ing  

made i n  t h e  form of  checks  drawn on t h e  Treasury  

of  t h e  United S t a t e s  o r  -- 
A That ,  I d o n ' t  know. Re f l ec t ed  i n  h e r  

s a v i n g s  account  book o r  whatever it w a s .  

Q L e t  m e  a sk  you t h i s :  A t  t h i s  t i m e ,  

M r ,  Morales,  and i t ' s  a  convenien t  s p o t  a t  which t o  

do it -- you have come t o  be aware; have you n o t ,  s ir ,  

of  c e r t a i n  i n c i d e n t s  t h a t  have r e c e n t l y  t aken  p l a c e  

i n v o l v i n g  people  who a r e  de fendan t s  o r  who were 

de fendan t s  i n  t h i s  ca se ;  s p e c i f i c a l l y ,  one Ra fae l  

V i l l a v e r d e ?  Have you r e c e n t l y  come t o  be aware of  

a s i t u a t i o n  t h a t  occur red  invo lv ing  Rafae l  V i l l ave rde :  

A Yes, of course .  
I 

Q Have you heard  t h a t  M r ,  V i l l a v e r d e  i s  l o s t  

and a p p a r e n t l y  presumed dead a t  s e a  as a r e s u l t  of 

a  b o a t i n g  a c c i d e n t ?  



M S ,  COHAN: o b j e c t i o n .  Hearsay. 

YOU may answer, 

BY MR. WILLIAMS : 

Q Have you hea rd  t h a t ?  

A I t ' s  a l l  over  t h e  p a p e r s ,  

Q Is t h a t  a yes?  

M S .  COHAN: I b e l i e v e  so .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q Have you spoken d i r e c t l y  w i t h  any of  t h e  

de fendan t s  i n  t h i s  case o r  any r e l a t i v e s  of any o f  thc 

d e f e n d a n t s  i n  t h i s  case o r  any r e l a t i v e s  of people  whc 

up u n t i l  t h e  t i m e  o f  t h e i r  d e a t h ,  had been de fendan t s  
I 

i n  t h i s  c a s e  abou t  o r  concern ing  Rafael V i l l a v e r d e  and 

h i s  a p p a r e n t  l o s s  a t  sea? Have you spoken t o  anyone 

abou t  t h a a ?  

M S ,  COHAN: Objec t ion .  Compound q u e s t i o n .  

P l e a s e  r e p h r a s e  as t o  each  i n d i v i d u a l  

c a t e g o r y .  

BY MR. WILLIAMS t 

Q D o  you unders tand  t h e  q u e s t i o n ,  Ricky? 

A I t ' s  s o  l e n g t h y  t h a t ,  as I p o i n t e d  out t o  

you b e f o r e ,  you b reak  it down, and I w i l l  give you y e s  

o r  no, 

Q L e t  m e  b r eak  it down, 

Have you spoken with any of the  defendants 



i n  t h i s  case any t i m e  s i n c e  F r iday  morning, l e t ' s  say, 

9 : 0 0  o ' c l o c k  on ~ p r i l  t h e  2nd about  o r  i n  any way 

concerning Rafael  V i l l a v e r d e ' s  d i sappearance  and 

dea th?  

A Negative.  

Q Have you spoken wi th  any of t h e  de fendan t s  

i n  t h i s  case a t  a l l  s i n c e  t h e  f a c t  of M r .  V i l l ave rde ' r  

a p p a r e n t  d i s appea rance  and d e a t h  w a s  f i r s t  d i s cove red  

o r  made know about  t h a t  f a c t  o r  any th ing  r e l a t e d  t o  

i t ?  

A Negative.  

Q Have you spoken wi th  any of  t h e  r e l a t i v e e  

of  any of  t h e  de fendan t s  i n  t h i s  c a s e ,  which i s  t o  

s a y ,  t h e  husband o r  w i f e ,  a s - t h e  c a s e  may be ,  of any 

de fendan t ,  t h e  c h i l d r e n  of any defendant ,  t h e  p a r e n t s  

o f  any de fendan t ,  t h e  b r o t h e r s ,  s i s t e r s ,  any r e l a t i v e 1  

of  any de fendan t s?  

A Negative.  

Q (Cont inuing)  -- about  t h e  f a c t  of 

Rafae l  V i l l a v e r d e ' s  d i sappearance  o r  any th ing  r e l a t e d  

t o  i t ?  

A 

Q 

Negative.  

Have you spoken t o  any such 

anyth ing  a t  a l l  s i n c e  Wednesday of l a s  

A To whom? 

people about  

t week? 



Q Any relative or any defendant? 

A Negative. 

Q Have you spoken to any member of ~ a f a e l  

Villaverdels family at all since Wednesday of laat 

week? 

A I already answered that question, 

Q No, I am asking specifically -- 
MS. COHANz Wednesday of last week? 

THE WITNESS: Negative, 

BY MR. WILLIAMS: 

Q I am asking you specifically if you spoke 

to any -- 
A Negative. 

Q Shush 

A Don't shush me, Douglas, Then, we will 

start arguing against each other, 

I am in a very good mood today, Douglas, 

Don't shush me. 

Q We have to have a full question in the 

record before you answer, so will you let me finish my 

question before you answer? 

A Then, you will let me finish my answers? 

Q If it's appropriate. 

A It's appropriate. 

Q The question is, have you spoken with any 



member of Rafae l  V i l l a v e r d e t s  fami ly  s p e c i f i c a l l y  

s i n c e  Wednesday of l a s t  week? 

A Negative,  

Q M r ,  Morales,  how long have you known any 

of t h e  V i l l a v e r d e  b r o t h e r s ?  

A The whole fami ly?  

Q Yes, 

A W e  were from t h e  same neighborhood, 

Q I n  Cuba, i n  Havana? 

A Oh huh, Havana, . , 

Q Which members of  t h e  V i l l a v e r d e  f ami ly  

have you known p e r s o n a l l y  over  t h e  y e a r s  s i n c e  l i v i n g  

n e a r  them i n  Cuba? 

A Since  when? 

Q From whenever you began t o  know them? 

MR, CARHART: L e t ' s  p u t  a d a t e  i n t o  t h a t .  

When you say  you a r e  from t h e  same 

neighborhood, do you mean you've known them s i n c e  

chi ldhood -- a t  l eas t  some of t h e  members of  t h e  

V i l l a v e r d e  fami ly?  

THE WITNESSI The household,  when you 

grow up i n  a neighborhood -- 
MR, WILLIAMS: Since  your ch i ldhood?  

THE WITNESS: Yea, 



BY MR, WILLIAMS: 

Q Whom have you known i n  t h a t  f a s h i o n  -- 
which o f  t h e  members o f  t h e  f a m i l y ?  

A W e l l ,  t h e  p r i e s t ,  

Q What's  h i s  name? 

A W e l l ,  F a t h e r  V i l l a v e r d e ,  

A t  one p o i n t ,  it was my c o n f e s s o r ,  

Q Do you know h i s  f i r s t  name? 

A F a t h e r  V i l l a v e r d e ,  

Q W e l l ,  do you know h i s  C h r i s t i a n  name, 

h i s  g i v e n  name? 

A No, sir, F a t h e r  V i l l a v e r d e .  

Raul ,  R a f a e l ,  J o r g e ,  and I b e l i e v e  t h a t  I 

was aware t h a t  t h e r e  was a sister, 

8 But, i n  any  e v e n t ,  you have  known them a l l ,  

t h e  o n e s  whom you have ment ioned,  s i n c e  your  c h i l d h o o d  

i n  Havana? 

A E l  Vedado, . "  

Q So, you 've  known them a l l  s i n c e  c h i l d h o o d  

t h e r e ?  

A I w a s  aware ,  and t h e y  were t h e r e ,  

Q Here's what  I need t o  know, Ricky,  I mean, 

i t ' s  one  t h i n g  t o  be aware of t h e  e x i s t e n c e  o f  somebod 

else,  and i t ' s  a n o t h e r  t h i n g  t o  have  a n  ongoing 

acquaintanceship or f r i e n d s h i p  w i t h  them, 



A Yes, you say  h e l l o  t o  t h e  kids, you know, 

d r i v i n g  your bicycle by. I had a normal chi ldhood.  

I b e l i e v e  i n  San ta  Claus.  

Q Were you f r i e n d l y  wi th  any of the V i l l a v e r d  

b r o t h e r s  d u r i n g  ch i ldhood ,  o r  d i d  you j u s t  have a n  

acqua in t ancesh ip  wi th  them? 

A S o r t  of  acqua in tancesh ip .  

Q Has t h e r e  e v e r  been a t i m e  when you would 

d e s c r i b e  your r e l a t i o n s h i p  w i th  any one o r  more of  

t h e  V i l l a v e r d e  f ami ly  a s  be ing  a n t a g o n i s t i c  o r  

h o s t i l e ?  

A Yes and no. I t ' s  t h e  ups and down i n  

l i f e .  

Q So, t h e r e  have been sometimes -- 
A A f t e r  w e  were grownups. Not t o  t h e  p o i n t  

o f ,  you know, c u t t i n g  t h r o a t s  o r  any th ing  l i k e  t h a t .  

Q O f  t h e  v a r i o u s  members of t h e  V i l l a v e r d e  

f ami ly  whom you have known, w i th  whom d i d  you e v e r  hau 

now and a g a i n  o r  from t i m e  t o  t i m e , . a  h o s t i l e  r e l a t i o r  

s h i p  o r  a n  u n f r i e n d l y  r e l a t i o n s h i p ?  

A With none of them. 

Q I j u s t  asked you a minute ago whether  

t h e r e  were t imes  when you had an  u n f r i e n d l y  r e l a t i o n -  

s h i p ,  and you s a i d  yes  o r  no from t i m e  t o  t ime? 

A From time to time, friends, you know, tend 



t o  d i s a g r e e  i n t o  something o r  s t o p ,  you know, s t o p  

t a l k i n g  t o  each o t h e r  f o r ,  you know, maybe two, 

t h r e e  weeks, you know. 

"I d o n ' t  want t o  t a l k  t o  you today.  I 

d i s a g r e e  on t h i s  and t h a t  w i t h  everybody". 

I t ' s  n o t  a s e r i o u s n e s s  t h a t  you a r e  t r y i n g  

t o  convey i n t o  my mouth. I t  never  happened. 

Q W a s  t h e r e  e v e r  a t i m e  when you took some 

a f f i r m a t i v e  s t e p  o r  pu rpose fu l  a c t i o n  toward harming 

o r  d i s advan tag ing  any member o f  t h e  V i l l a v e r d e  f ami ly  

o r  t r y i n g  t o  do something t h a t  w i l l  h u r t ,  n o t  nece- 

s e a r i l y  p h y s i c a l l y ,  b u t  h u r t ,  i n  any way, h u r t  t h e  

i n t e r e s t s  of  any member o f  t h e  V i l l a v e r d e  f ami ly?  

A No 0 

Q A t  t h e  t i m e  of  t h e  C a s t r o  r e v o l u t i o n  i n  

Cuba, d i d  you ho ld  any k ind  of  employment e i t h e r  

immediately p r i o r  t o  t h e  r e v o l u t i o n  o r  immediately 

a f t e r  t h e  r e v o l u t i o n  w i th  t h e  F i d e l  C a s t r o  o r g a n i z a t i c  

A I a l r e a d y  answered t o  you t h a t  q u e s t i o n .  

Q What was your answer? 

MS. COHAN: Objec t ion .  

Can you r e a d  back t h e  q u e s t i o n ,  Joycee?  

(Whereupon, t h e  q u e s t i o n  r e f e r r e d  t o  was 

r e a d  i n t o  t h e  r e c o r d  by t h e  c o u r t  r e p o r t e r , )  

MR. WILLIAMS: I suppose t h e  r e c o r d  should  



reflect that the witness has gotten up and walked out 

of the room, 

MS. COHAN: And will return. 

MR. WILLIAMS: I assume that he will, 

MS. COHAN: And we will take this oppor- 

tunity for a brief recess. 

MR. CARHART: What is the purpose of the 

witness leaving the room -- to confer with you? 
MS. COHAN: I assume the same as me. I 

have to go to the reatroom. 

(Off the record.) 

MS. COHAN: You may answer, 

THE WITNESSt Yes. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q What was that employment, please? 

A I was a member of the Military Intelligence 

Special % ,  Agent, 

MR. CARHART: From what date to what date? 

MS. COHANr Objection, 

MR. CARHART: If Mr. Williams doesn't covex 

that, then, I have no objections to you coming in, 

but I don't want any double double teaming, 

MR. CARHART: You don't want him double 

teamed? Okay, 

Ask the date from what date to what date, 



Douglas.  

BY MR 0 WILLIAMS : 

Q What were t h e  d a t e s  of your  employment, 

p l e a s e ?  

A September ,  1959 u n t i l ,  l e t ' s  say, t h a t  \ ,  I 

went  underground i n  t h e  summer o f  1960,  on  o r  a b o u t  

J u l y  0 - * &  

Q Did you go underground by b r e a k i n g  your  

t i e s  w i t h  t h e  C a s t r o  government? 

A Of '  c o u r s e .  

Q How d i d  you do t h a t ?  

A To g o  underground?  

Q Y e s .  Did you s t a y  i n  Cuba? 

A From one p l a c e  t o  a n o t h e r .  S a f e  h o u s e s ,  

They w e r e  c h a s i n g  m e  a l l  o v e r  Havana. 

Q Was t h e  agency o r  d e p a r t m e n t  i n  which you 

were employed t h e  one c a l l e d  G2? 

A I t  w a s  c a l l e d  t h e  D . I . E , R .  f i r s t ,  Then, . . 

t h e y  s w i t c h e d  nameszG-,@*-,G,22 

Q What do  t h e  l e t t e r s  D . I ,E .R ,  s p e c i f y ?  

A Departmento de I n t e l i g e n c i a  d e l  E j e r c i t o  

Rebelde.  

Q What was t h e  b u s i n e s s  o r  t h e  f u n c t i o n  o f  

D.1oE.R. o r  G2 -- whichever?  T h a t  was t h e  p u r p o s e ?  

A It's a p o l i t i c a l  p o l i c e .  
I 



Q What s p e c i f i c a l l y  was it aimed o r  t a r g e t e d  

a t  doing? 

A The o p p o s i t i o n .  I 
Q To do what t o  them? 

A To t h e  o p p o s i t i o n  t o  t h e  government. 

Q what was it supposed t o  do t o  t h e  o p p o s i t i o  

Did it f i n d  them o r  ex t e rmina t e  them o r  what? 

A My p o s i t i o n  was t o  uncover subve r s ive  organ - P 
z a t i o n s  a t  t h e  beg inn ing ,  e s p e c i a l l y  t h e  members of 

t h e  a l r e a d y  overthrown d i c t a t o r s h i p  of General  
- - - * -  " <..,* . . . 

Q How d i d  you come t o  f i r s t  ho ld  t h e  p o s i t i o n  

i n  whatever the . " fore runner  of D,I.E,R. waa b e f o r e  

C a s t r o  came t o  power? 

A There was no in fo rma t ion  runner  t o  D.I.E,R, 

The G2 came a f t e r w a r d s .  

Q Then, your employment wi th  t h a t  agency 

began a f t e r  Cas t ro  had s e i z e d  power of Cuba? 

A That i s  r i g h t ,  

Q There was a  c o u r t  system of some kind se t  

up i n  Cuba a f t e r  t h e  r e v o l u t i o n ;  wasn ' t  t h e r e ?  

A (No response .  ) 

8 S h o r t l y  a f t e r  t h e  r e v o l u t i o n ?  

A Sure.  

Q As I r e c a l l ,  t h e  c o u r t  system consisted of 

~ 



what would be called military tribunals? 

A That is right, 

Q And the Courts would convene for the purpor 

of trying such as it was the charges that were 

lodged against people who were accused of being 

disloyal to the incoming revolutionary establishment; 

is that correct? 

A It's incorrect about the disloyalty. It 

is correct about whoever was opposing them. 

Q If I substitute the word "opposition" for 

"disloyalty," would that make it correct, then? 

A Yes, sir, 

Q In other words, people who were accused 

of doing acts or engaging in conduct that was in 

opposition to the revolution; is that correct? 

A That is correct, 

Q Were the courts that were established 

immediately following the revolution courts that 

depended upon the testimony of live witnesses in orde~ 

to present and decide the charges against individuals 

who were accused? 

A Yes, sir, because the military tribunals 

were the ones deciding what kind of charges would be 

brought up against whoever was being accused or whoevr 

had been caught during the commission of overt acts 



o r  c o v e r t  a c t s  a g a i n s t  t h e  r e v o l u t i o n .  

Q I n  a r r i v i n g  a t  t h a t  d e c i s i o n  o r  a t  any 

o t h e r  d e c i s i o n  t h a t  t h e  c o u r t s  had t o  make, d i d  t h e y  

r e l y ,  a t  l e a s t  i n  p a r t ,  upon t h e  p r e s e n t a t i o n  of 

ev idence  a g a i n s t  t h e  peop l e  who were accused?  

A Y e s ,  s i r .  Those were kangaroo t r ia ls ,  

Q Did - -  .-- a -  you * ,  e v e r  t e s t i f y  i n  any of t h o s e  

p roceed ings?  . ., 

A Twice. 

Q When you gave t e s t imony  i n  t h o s e  pro-  

c e e d i n g s ,  was it by v i r t u e  of your p o s i t i o n  o r  

c a p a c i t y  as a n  a g e n t  of  t h e  I n t e l l i g e n c e  S e r v i c e  

o f  t h e  government? 

A Tha t  is  c o r r e c t .  

Q Did you e v e r ,  i n  t h e  c o u r s e  o f  t h o s e  

p r o c e e d i n g s ,  g i v e  t e s t imony  a g a i n s t  any member of t h e  

V i l l a v e r d e  f ami ly?  

A Never, I never  a r r e s t  any o f  them, 

Q I am a s k i n g  you whether  you gave any 

t e s t imony  a g a i n s t  any member of  t h e  V i l l a v e r d e  f a m i l y  

A No, sir. 

Q Did you e v e r  p a r t i c i p a t e ,  i n  any way, i n  

t h e  ev idence  g a t h e r i n g  p rocedu re  w i t h  r e g a r d  t o  any 

c h a r g e s  t h a t  w e r e  e v e r  filed a g a i n s t  any member of 

t h e  V i l l a v e r d e  f ami ly?  



A No, s i r ,  

Q Did you e v e r  p a r t i c i p a t e ,  i n  any way, 

e i t h e r  d i r e c t l y  o r  i n d i r e c t l y  i n  any phase of a 

p r o s e c u t i o n  a g a i n s t  any member of t h e  V i l l a v e r d e  

f ami ly  i n  which t h a t  person  was charged w i t h  any k ind  

of conduct  a g a i n s t  o r  c o n t r a r y  t o  t h e  i n t e r e s t s  of t h e  

C a s t r o  o r g a n i z a t i o n ?  

A Negat ive ,  

Q Are you a b l e  t o  remember t h e  two t r i a l s  

o r  p roceed ings  i n  which you d i d  t e s t i f y ?  

A F a i r l y .  

Q A r e  you able t o  remember t h e  names of t h e  

pe r sons  who w e r e  t h e  accused i n  t h o s e  proceed ings?  

A The f i r s t  - .- proceed ings ,  t h e r e  was a 

former s e r g e a n t  from t h e  I n t e l l i g e n c e  Department. 
" . \ . .***.-. " , . .  

8 

A 

was  asi is, 

What was h i s  name? 

L a s t  name, t h e  b e s t  t h a t  I can remember, - .  . . . 

What was t h a t  person  charged wi th?  

Subvers ive  a c t i v i t i e s ,  i n t e n t  t o  h i j a c k i n g ,  

Was he  conv ic t ed?  

oh,  y e s ,  

What became of him? 

He se rved  h i s  t i m e ,  and e v e n t u a l l y ,  he  came 

over t o  t h e  Uni ted  S t a t e s .  



A L e t  me jog my memory f o r  a wh i l e ,  s o  I 

might  come up w i t h  a few names. 

Not offhand now, Douglas. You know -- 

Q What p a r t  d i d  you. p l a y  i n  h i s  p rosecu t ion?  

A I was a w i t n e s s  t o  t h e  government. 

Q Had you a l s o  p a r t i c i p a t e d  i n  t h e  g a t h e r i n g  

of ev idence  a g a i n s t  him p r i o r  t o  t h e  convening of  

t h e  t r i b u n a l ?  

A Some of it. 

Q Who was, o r  who were t h e  accused i n  t h e  

o t h e r  p roceed ing  t h a t  you can r e c a l l  i f  you are a b l e  

t o  r e c a l l ?  

A I n  t h e  o t h e r  p roceed ing ,  t h e r e  was a  

bunch of  employees of Cubana Aviation. 

Q Do you remember who t h e y  were, p a r t i c u l a r 1 1  

A They were s o  many. It was a mass o p e r a t i 0 1  

t h a t  took p l a c e  a t  Havana A i r p o r t ,  which where I 

was s t a t i o n e d  a t  t h e  t i m e ,  and t h e r e  was mass 

d e f e c t i o n  of p i l o t s  and sabotages  spread  o u t  through01 

t h e  a i r c r a f t  and of t h e  a i r p o r t  f a c i l i t i e s ,  and I 

p a r t i c i p a t e d  i n  t h e  i n v e s t i g a t i o n  and c o l l e c t i o n  

of  ev idence  i n  t h e  a r r e s t s .  

Q Do you remember t h e  names, s p e c i f i c a l l y ,  

of any people  who were charged i n  connec t ion  w i t h  th i r  

g e n e r a l  s i t u a t i o n ?  
I 



Q Are you aware of the fact that the Villa- 

verde brother named Jorge eventually was prosecuted 

and convicted of some offense against the Castro 

government resulting in his having been imprisoned 

for approximately eighteen years? 

A Yes, I do. 

Q Did you have any part or participation in 

any aspect of any part of the process as a result of 

which Jorge Villaverde was investigated, arrested, 

prosecuted, convicted, or imprisoned -- any part? 
A No is the answer to the investigation. 

No is the answer to the arrest because by the time 

that he was arrested, I _a.S was . already in the Brazilian 

E~bassy, and whatever happened afterwards, I wasn't 

there. 

Q So, you had no participation in any of 

that? 

A Not at all. 

I recall something. I never testified 

because I mentioned before that I testified twice 

when there was an Intelligence agent down there, and 

I want to correct myself because by the time that the 

airline, the Cuban airline case came up for trial, I 

was already in the Brazilian Embassy or in the 

United States by the time that they faced the militarq 



t r i b u n a l  t o  -- I want t o  c o r r e c t  myse l f .  

Q So, you d i d  n o t  t e s t i f y  t h e r e ?  

A No, I never t e s t i f i e d  t h e r e ,  

Q Some o f  t h e  p e o p l e  t e s t i f i e d  -- you know, 

whoever t h e y  were, you know, b u t  I was n o t  t h e r e .  

Q You s a i d  you were a l r e a d y  i n  t h e  B r a z i l i a n  

Embassy o r  a l r e a d y  i n  t h e  Uni ted  S t a t e e ?  

A Whatever.  

Q One of t h e  two? 

A Whatever comes f irst .  

B e s t  o f  my a b i l i t y  t o  jog m y  memory now, 

when t h e y  come up t o  t r i a l ,  I b e l i e v e  t h a t  I was 

a l r e a d y  h e r e  i n  t h e  S t a t e s .  

MR. CARHART: Douglas ,  you a s k e d ,  b u t  he  

d i d  n o t  r e a l l y  answer a s  t o  how h e  came t o  be a  

member o f  t h e  D . I . E . R , ,  a l s o  known as G2. 

MR. WILLIAMS: Yes, I had a s k e d  him t h a t ,  

w e  h a d n ' t  covered  it comple te ly .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q How d i d  you come t o  be a member of a n  
--I-- -- II . , " 

a g e n t  o f  t h e  D.I.E.R,? 

A Based upon a  l e t t e r  of recommendation of 

a p e r s o n a l  f r i e n d  o f  mine who was a major  and who was 

t h e  head  o f  t h e  I n t e l l i g e n c e  Department  o f  t h e  

n a t i o n a l ,  Cuban N a t i o n a l  P o l i c e ,  and i n s t e a d  of he  



having me working for me, he recommended me for the 

military. 

Q What was his name? 

A Raul Diaz Arguiles. 

Q Had you had any prior training in the 

intelligence craft at the time that the letier of 

recommendation was made for you by Mr. Diaz? 

A Nope. 

Q Then, this would have been your first vent\ 

into the intelligence business or craft; is that 

correct? 

A That is correct. 

8 What had you done before that? 

A I was a student. 

Q How far did you get in school before you 

went to work for the government? 

A I finished my high school at St. George. 

There was a war going on, so all the 

educational facilities were closed down in 1957. 

Q Is the one called Raul Diaz Arguiles 

pesently -ia-tae -Unit-ed StatesZ - - - - - - - - - - - - - - - 

A General Raul Diaz Arguiles died during the 

fight in the Angola. 

Q Obviously, then, he remained part of the 

Castro Regime as a result of which he went to 



Angola t o  f i g h t ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A I t ' s  obvious.  

0 I j u s t  needed t o  be s t a t e d  f o r  t h e  r eco rd ,  

anyway, 

A Xt's obvious ,  

Q X s  t h a t  c o r r e c t ,  s i r ?  

A That is  c o r r e c t ,  

Q A r e  t h e r e  any pe r sons  whom you know o r  

b e l i e v e  t o  be r e l a t i v e s  of Diaz A r g u i l e s  who p r e s e n t l y  

l i v e  i n  t h e  United S t a t e s ?  

A Not t o  my knowledge. 

Q What k ind  of  t r a i n i n g  d i d  you g e t ,  

M r .  Morales,  when you f i r s t  s igned  on wi th  D.XeE.Ro? 

A A t  t h e  beg inn ing ,  none. 

Q J u s t ,  "Here 's  a badge, h e r e ' s  a gun, 

go o u t  and do i tu? 

A That  i s  r i g h t ,  

Q So, you w e r e  k ind of  s e l f - t a u g h t  from t h e  

beg inn ing ;  i s  t h a t  it? 

A Street w i s e ,  1 l e a r n e d ,  you know. 

Nobody was r e a l l y  capab le  of performing 

t h a t  k ind  of  p r o f e s s i o n  i n  the sense  of having r e c e i v e  

a formal t r a i n i n g  b e f o r e  g e t t i n g  i n t o  t h a t  k i n d  of a 

s i t u a t i o n ,  s o  I have t o  l e a r n  over  t h e  road ,  on t h e  

road, 



Q What k i n d  of t r a i n i n g  had you g o t t e n  

b e f o r e  -- j u s t  -- 
A Before what? 

0 I though t  you s a i d  t h a t  you had g o t t e n  

aome k i n d  of t r a i n i n g  b e f o r e ?  

A Before  what? 

Q J o i n i n g  D o I a E . R . ?  

A Never. 

No, no,  no, Douglas,  Douglas,  I answered 

no, s o  why you have t o  go back t r ack  a g a i n  w i th  t h e  

same q u e s t i o n ?  

Q Because I though t  you s a i d  something 

c o n t r a r y .  

A Oh, you thought?  

Q Now, h e r e ' s  t h e  ques t i on :  When you were 

l i v i n g  i n  Havana b e f o r e  t h e  r e v o l u t i o n  d u r i n g  y o u r  

e a r l y ,  middle  t e e n  y e a r s ,  was your  f a m i l y  what would 

be d e s c r i b e d  a s  a f f l u e n t  o r  n o t  a f f l u e n t ?  

A My f a t h e r  was a judge f o r  f o r t y - y e a r s ,  

and he d i e d  on t h e  Bench, and my g r a n d f a t h e r  was 

a Chief J u s t i c e  of  t h e  Provence of  Havana. 

Q So, when you jo ined  DoIoE.Ro, G 2 ,  you w e r e  

j u s t  s t a r t i n g  from s c r a t c h  and l e a r n i n g  as yon went? 

A That  i s  c o r r e c t .  

0 Did t h e  t ime  come when you got any kind of 



formal  t r a i n i n g ?  

A Y e s ,  w e  were s e n t  t o  s choo l  i n  t h e  

o u t s k i r t s  of  Havana where w e  were t a u g h t  t h e  b a s i c s ,  

you know, of  i n v e s t i g a t i o n ,  p rocedu re s ,  and ve ry  few 

t h i n g s ,  Not t h a t  many compared w i th  t h e  p e r s p e c t i v e  

of  t h e  t r a i n i n g  t h a t  I g o t  a f t e r w a r d s ,  

Q Did you have any c o n t a c t  w i th  t h e  V i l l a v e r d  

f ami ly  e i t h e r  immediately p r i o r  t o  t h e  r e v o l u t i o n  

o r  subsequen t ly  t o  t h e  r e v o l u t i o n  u n t i l  you l e f t  

Havana and came t o  t h e  United S t a t e s ?  ' 

A A few occas ions  s ay ing  h e l l o  t o  them i n  

t h e  neighborhood. 

U Who o f  them would you s e e ?  

A A l l  o f  them, 

I used t o  hang o u t  a t  t h e  Woolworth, t h e  

5 and 1 0  s t o r e ,  t h a t  it w a s  a  g a t h e r i n g  p l a c e  f o r  

a l l  t h e  k i d s  i n  t h e  neighborhood, and t h e y  l i v e d  

a h a l f  a  b lock  away from t h e r e ,  and e v e r y  t i m e  t h a t  

s a i d  -- h e l l o ,  h e l l o ,  h e l l o ,  and t h a t ' s  it, 

Q So, you con t inued  t o  see them a f t e r  t h e  

r e v o l u t i o n ?  

A I s a w  them on s e v e r a l  o c c a s i o n s  and t h e  

f a t h e r  -- I mean, n o t  t h e  f a t h e r ,  t h e  one who i s  

a p r i e s t ,  

I was invo lved  i n  an  a c c i d e n t  wh i l e  I was 



r i d i n g  one of  t h e  G2 p a t r o l  c a r s ,  You know, it was 

a complete mess, and I broke my p e l v i s ,  you know, 

and t h i n g s  l i k e  t h a t ,  and when I was t r a n s p o r t e d  

t o  a h o s p i t a l  c l o s e  t o  t h e  a i r p o r t ,  and I came back t4 

my s e n s e s  a g a i n ,  t h e r e  was him t h e r e ,  you know, and 

s i n c e  I thought  t h a t  I was go ing  t o  d i e ,  he w a s  my 

c o n f e s s o r ,  and he  k e p t  v i s i t i n g  m e  a f t e r  I was i n  t h e  

p roceed ing .  I 
H e  w a s  n o t  paying any a t t e n t i o n  t o  m e ,  

MR. CARHART: I a m  l i s t e n i n g  t o  you, 

M r .  Morales ,  

MR. WILLIAMS: I a m  l i s t e n i n g  t o  everything( 

you are s a y i n g ,  

MR. CARHART: The c o u r t  r e p o r t e r  i s  t a k i n g  

it . 
THE WITNESS: 'And a f t e r w a r d s ,  when I went 

t o  t h e  B r a z i l i a n  Embassy, F a t h e r  V i l l a v e r d e  v i s i t e d  

m e  t h e r e  on s e v e r a l  o c c a s i o n s ,  and he  w a s  t a k i n g  my 

con fe s s ion .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q Since  coming t o  t h e  Uni ted  States ,  have youl 

had any encoun te r s  of  any s o r t ,  whether  i n  person  o r  I 
ove r  t h e  t e l e p h o n e ,  w i t h  any member o f  t h e  V i l l a v e r d e  

f a m i l y  t h a t  was a  n e g a t i v e  o r  h o s t i l e  o r  a n t a g o n i s t  

s o r t ?  



A You have t o  be more s p e c i f i c  abou t  it. 

Q What about '  it do you n o t  unders tand?  

A I d o n ' t  unders tand  you% q u e s t i o n .  

Q Have you, a t  any t i m e  s i n c e  coming i n t o  

t h e  United S t a t e s ,  engaged i n  any k ind  of an  argument 

w i t h  any of t h e  V i l l a v e r d e s ?  

A Oh, w i t h  Ra fae l ,  150,000 t i m e s  -- f r i e n d l y  

n o t  f r i e n d l y ,  n o t  s o  f r i end ly- .  H e  was a  c h a r a c t e r .  

Q Do you r e c a l l  t h e  s u b j e c t s  about  which you 

argued more vehemently o r  more a g g r e s s i v e l y  t h a n  

o t h e r s ?  

A Phone c a l l s  i n  t h e  middle of  t h e  n i g h t  

w i th  some r a s p b e r r i e s  o v e r  t h e  t e lephone .  

Q Who waa do ing  t h e  c a l l i n g ?  

A Rafae l .  

Q Did you e v e r  c a l l  him i n  t h e  middle of 

t h e  n i g h t ?  

A Oh, I r e t u r n e d  t h e  r a s p b e r r i e s  t o  him. 

Q Have you e v e r  t h r e a t e n e d  any member of t h e  

V i l l a v e r d e  fami ly  w i th  any kind of p h y s i c a l  harm? 

A No, sir. 

Q Have you e v e r  t o l d  anybody e l s e  t h a t  you 

have t h r e a t e n e d  any member of  t h e  V i l l a v e r d e  f ami ly  

w i th  p h y s i c a l  harm? 

A No, sir.  



Q Do you know a man by  t h e  name o f  C a r l o s  

Lopez Ona? 

A O f  c o u r s e .  

Q Who and what i s  h e ?  

A Oh, I u s e d  t o  e n j o y  him s o  much f o r  f i f t e e n  

y e a r s ,  you know. S e v e r a l  t i m e s  w e  have  been  even 

roommates. 

Q Where d o e s  h e  l i v e  p r e s e n t l y ?  

A I n  F o u t a i n b l e a u  Bou leva rd ,  ~ o p n t a i n b l e a u  

P a r k .  

Q Oh, h e r e  i n  Miami? 

A Y e s .  

Q Do you know how o l d  he  i s  a p p r o x i m a t e l y ,  

now? 

A Oh, C a r l o s  i s  o v e r  f i f t y .  

Q Do you know what  he  d o e s  f o r  a l i v i n g ?  

A H e  h a s  a p e s t  c o n t r o l .  

Q Have you,  i n  t h e  p a s t  year, had any  argumer 

o r  d i s a g r e e m e n t s  w i t h  M r .  Lopez Ona? 

MS. COBAN: O b j e c t i o n  a s  t o  t h e  r e l e v a n c e  

and  m a t e r i a l i t y  t o  t h i s  c a s e .  

You may answer it. 

MR. WILLIAMS: Lawyers p u t  l e g a l  o b j e c t i o n s  

i n  t h e  r e c o r d  q u i t e  f r e q u e n t l y  t h a t  have n o t h i n g  t o  

d o  w i t h  you. 



THE WITEESS: What shall I do now? 

MS. COHAN: Answer. 

MR. FIILLIAbIS : Answer. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q Have you had any fight or argument or 

disagreement with Carlos Lopez Ona within the past 

year? 

A Carlos is my friend. I am his friend. 

Q Is that a yes or no, Mr. Morales? 

A That is a no. 

Q Have you ever had any conversations with 

Lopez Ona pertaining to any member of the Villaverde 

family in the course of which you made any statements 

indicating an intention to do harm to any Villaverde? 

A Bodily harm? 

Q Any kind of harm? 

A Bodily harm? That's the only harm that I, 

you know, can understand from you, 

Q Well, Mr. Morales -- 
A Because a raspberry is a mental harm. 

KlL  Bepen&-on -how-you-pick-it.- - - - - - - - 

Q If somebody blows up your car, even if you 

aren't the one in it, then, t h a t ' s  a  kind of harm;  

isn't it? You don't regard that as being harmful? 

A Having your car broken up? Yes, that was 



h a r m f u l  t o  me, b u t  I c a n  n e v e r  make any k i n d  -- 
8 You a r e  a s k i n g  m e  now if I meant b o d i l y  

harm, and I a m  s a y i n g ,  any k i n d  o f  harm whe the r  b o d i l y  

o r  n o t ,  

Have you e v e r  engaged i n  c o n v e r s a t i o n s  

w i t h  Lopez Ona i n  t h e  c o u r s e  o f  which you d i s c u s s e d  

t h e  d o i n g  of  any harm t o  any m e m b e r  o f  t h e  Vil laverde 

f a m i l y ?  

A No, s i r ,  

CONTINUED DIRECT EXAMINATION 

BY MR, CARHART: 
C 

Q E a r l i e r ,  M r .  W i l l i a m s  a sked  you a b o u t  

whe the r  you had c o n v e r s a t i o n s  w i t h  anyone s i n c e  

Wednesday. 

Have you l e f t  any phone messages f o r  anyone 

r e g a r d i n g  t h e  V i l l a v e r d e s  r e g a r d i n g  t h i s  case? 

A With r e g a r d  t o  C a r l o s  Lopez Ona, y e s ,  I 

c a l l e d  o v e r  h i s ,  you know, t a p e  r e c o r d i n g  machine,  

and I made some s o r t  of  a  s t a t e m e n t  w i t h  r e g a r d  t h a t ,  

you know, wha tever  d i s a g r e e m e n t s ,  you know. I might  

have  w i t h  him, you know, w i t h  them, t h a t  I r e a l l y  

f e l t ,  you know, shocked,  o r  you know, d i s a p p o i n t m e n t .  

You might  s a y  t h a t  I r e a l l y  have  f e e l i n g s  

a b o u t  him n o t  b e i n g  a round ,  t h a t  I -- 
Q Who not b e i n g  around? 



A Huh? 

Q Who n o t  b e i n g  around?  

A Rafael a c c o r d i n g  t o ,  you know, newspapers ,  

and  t h i n g s  l i k e  t h a t .  

Q When d i d  you do t h a t ?  

A It was e i t h e r  S a t u r d a y  o r  F r i d a y ,  It w a s  

d u r i n g  t h e  weekend -- t h a t  I ,  you know, f ee l  some 

sympathy f o r  t h e  f a m i l y .  

Q D i d  you have any c o n t a c t  w i t h  Raul 

V i l l a v e r d e ?  

A No, sir, 

Q S p e c i f i c a l l y ,  h i s  son?  

A N o ,  s i r ,  

Q What? 

A H i s  son?  No, I d o n ' t  know h i s  s o n ,  

M S .  COHAN: What 's  h i s  s o n ' s  name? 

MR. CARHART: I d o n ' t  know. 

BY MR, CARHART: 

Q S i n c e  l a s t  Wednesday, have you c a l l e d  

anyone and made any t h r e a t s  t o  them? 

A T h r e a t s ?  

Q Y e s ,  s i r .  

A N o ,  s i r .  

Q Going back t o  your  a c t i v i t i e s  i n  Cuba w i t h  

D.I,E.R., d i d  you e v e r  a t t e m p t  t o  r e c r u i t  any aembers  



of D.I.E.R. or G2 that you met during the course of 

duties with that organization for other organizations? 

That was not part of my job. 

After you left D ' . I . E . R .  or G2, did you 

ever try to recruit any persons who you had known 

in that capacity for any other organizations such as 

for the Venezuelan government or the United States 

government? 

A Yes. 

Q All right. 

Were you successful? 

A Yes. 

Q What tschniques did you use in an effort 

to recruit such persons? By that, I mean, persuasion, 

coercion, bribery? 

A Ideological. 

Q Okay. Do you mean in terms of persuading 

someone as to the ideological? 

A You don't have to persuade anybody about 

ideology. Once you detect that that person is not a 

believer into what he supposed to be believing, you 

can make a different approach to the individual withou t 
using any other kind of techniques, and that was very 

common, you know, at the beginning while, you know, 

people getting disenchanted with the communist movemen I 



0 While you were working f o r  t h e  Venezuelan 

government ,  d i d  you a t t e m p t  t o  r e c r u i t  any p e r s o n s  

f o r  t h a t  government 7 

Q t tempt  t o  r e c r u i t  any p e r s o n s  

you knew r k i n g  f o r  t he  U n i t e d  S t a t e s  

work f o r  t h e  Venezuelan govern-  

A For  what 

Q The Vene 

A Y e s  , 

Q Were you 

A Y e s ,  

ment? I 

government? 

u e l a n  government? 

s u c c e s s f u l ?  

A NO, sir .  ( 

Q r t h e  Venezuelan government 

t h a t  you r e c r u i t e d  piersons you had known i n  D.I.E.R.? 

Q Have you e v e r  s o u g h t  t o  r e c r u i t  anyone 

working  f o r  D.I.E,R, t o  work f o r  t h e  Uni ted  S t a t e s  

government? 

- - - A  - yes, - - - 

0 A r e  t h e r e  any o t h e r  p e r s o n s  who a r e  

p r e s e n t l y  d e f e n d a n t s  i n  t h i s  case known as t h e  

Tick-Talk I n v e s t i g a t i o n  whom you knew i n  Cuba? 

A Can I see t h e  l i s t ?  

MS. COHAN: Sure (handing  t o  t h e  w i t n e s s )  . 



THE WITNESS: You want a rundown of 

everyone? Okay, 

Roberto Ortega, the Villaverdes -- 
BY MR, CARRART: 

Q Excuse me. Let's go one at a t h e ,  

You knew Roberto Ortega in Cuba? 

A We were classmates. 

Q At what level, what school, for example? 

A Classmates. 
I 

Q I understand that, but you went to more 

than one school; didn't you? 

A Huh? 

Q You went to more than one school; didn't 

YOU? 

A Of course, in La Salle School. 

Q At what level are we talking about -- prima 
school? Are we talking about h i y h  school? 

A Primary, grammer, and at least one year in 

high school, I believe, 

Q So, you've known him most of your life? 

A Most of my childhood. 

Q Who else? 

A As far as I can see here, nobody else 

besides the Villaverdes and Roberto. 

MS. COBAN; For the zecord, he is currently 



l o o k i n g  a t  t h e  cove r  s h e e t  on t h e  new I n f o r m a t i o n ,  

which i s  n o t  i n c l u s i v e  of  t h o s e  d e f e n d a n t s  who were 

on t h e  o l d  I n f o r m a t i o n ,  which I w i l l  now g e t .  

BY MR. CARHART: 

0 O f  t h e  f o u r  V i l l a v e r d e  b r o t h e r s ,  which one  

were you c l o s e s t  t o ,  would you s ay?  

A I n  what span o f  t ime?  

Q W e l l ,  l e t ' s  s t a r t  o u t  i n  Havana* 

A No, no* 

W e l l ,  i n  Havana, t h e  p r i e s t *  

S i n c e ,  you know, I made my c o n f e s s i o n  t o  

him; you migh t  s a y  t h a t  I was c l o s e r  t o  him t h a n  t o  

t h e  o t h e r  ones .  

0 A s i d e  from t h e  f a c t  t h a t  he  a s s i s t e d  you 

i n  t h e  performance  of h i s  c l e r i c a l  d u t i e s ,  which 

b r o t h e r  would you s a y  you were c l o s e s t  t o ?  

A To none, 

0 You were o n l y  c a s u a l l y  a c q u a i n t e d  w i t h  a l l  

o f  them? 

A You migh t  say t h a t .  

Q Pardon? 

A Y e s .  

Q A f t e r  coming t o  t h e  Uni ted  S t a t e s ,  which 

one were you c l o s e s t  t o ?  

' A  Rafael . 



0 Did you see Jorga a n y t i m e  w h i l e  he was 

i n  t h e  custody of t h e  C u b a n  g o v e r n m e n t ?  

A No , 

Q D i d  you have any c o m m u n i c a t i o n  w i t h  h i m ?  

A N o  , 

MS. COHAN: R i c a r d o ,  I have f i l e s  over 

here w i t h  names, I d o n ' t  k n o w  w h e r e  m y  l i s t  is. 

MR. CARHART% Do you w a n t  t o  s h o w  h i m  t h e  

box? 

MS, COHAN: Y e s .  

V ic to r  Angulo, Juan  A b u c h a i b e ,  V e r n o n  

Appleby, Al f redo  A r i a s ,  Joseph M, B e r n a l ,  ~ o r f i r i o  

B o n e t ,  D a v i d  B u t l e r ,  L o u i s ' C a p o r a s o  -- 
MR, WILLIAMS: S l o w  d o w n ,  R i n a .  

MS, COHAN: I a s s u m e  he w i l l  s top  -- 
Alejandro Cebal los ,  Frank C o n d o m - G i l  --- 

THE WITNESS: O h ,  Frank -- w e l l ,  n o t  Frank. 

I a m  sorry, N o t  Frank .  

I was a w a r e  of F r a n k ' s  presence, b u t  I 

k n e w  Ronnie ,  h i s  bro ther .  H e  worked a t  t h e  same spot  

t h a t  I w a s  w o r k i n g  i n  C u b a .  

BY MR. CARHART: 

Q Where w a s  t h a t ?  

A Havana I n t e r n a t i o n a l  A i rpor t .  H e  was 

a C u s t o m s  agent  there a t  t h e  time t h a t  I was a G 2  



a g e n t  t h e r e ,  

8 Okay, b u t  -- 
A But h i s  name i s  n o t  i n  t h e  f i r s t  l i s t .  

Q I u n d e r s t a n d  t h a t .  T h a t ' s  why w e  - a r e  

supp lement ing  t h a t  l i s t ,  

M S ,  COHAN: J u l i o  C o r n e l l ,  Rene D e  La Paz ,  

Osvaldo D e  La Vega, Raul Diaz -- d i f f e r e n t  one  -- 
Eduardo,  a /k /a  Pedro ,  J o s e  A ,  Fernandez ,  J u a n  B e  - 

Fernandez ,  Miguel Fernandez ,  Nere ida  Fernandez ,  

Roger Fernandez  -- 
THE WITNESS: Oh, Roger Fernandez ,  yes .  

BY MR. CARHART: 

Q How do you know him? 

A R o g i t o ? ,  H e  was p a r t  o f  t h e  neighborhood.  

Q So, you knew him from your  c h i l d h o o d ?  

A Oh, y e s ,  v e r y  w e l l ,  

Q A l l  r i g h t .  

MS, COHAN: A l b e r t o  Garcia, Bernardo 

G a r c i a ,  C a r l o s  G a r c i a ,  Eloy G a r c i a ,  L u c i l a  G a r c i a ,  

W a l f r i d o  G i l l ,  E s t h e r  Hernandez, James Hunte r ,  David 

Johnson ,  C a r l o s  L u i s ,  J a i r o  Londono, J o s e  Marcos, 

Manuel P e r e z ,  Ramon P u e n t e s  -- t h a t ' s  it -- C a r l o s  

Quesada ,  

BY MR, CARHART: 

Q So, you have t o l d  u s  a l l  t h e  p e o p l e  you 



knew? 

A I b e l i e v e  t h a t  I a m  be ing  v e r y  a c c u r a t e  so 

f a r ,  

Q Does t h a t  mean you have t o l d  u s  all you kne 

from your days i n  Cuba? 

A From t h e  names t h a t  I have heard  s o  far, 

y e s ,  a i r ,  

Q Had you p a r t i c i p a t e d  i n  any r e v o l u t i o n a r y  

a c t i v i t i e s  du r fng  t h a t  pe r iod  of t i m e  when C a s t r o  

w a s - i n  c o n t e n t i o n  w i t h  B a t i s t a ?  

A You m e a n ,  Ams t rong?  

Q Y e s ,  as a sabo teu r?  

A No, no sabo teu r .  I was a kid, I got enoug 

problema, you know, j u s t  t o  have a book under my 

s h o u l d e r ,  

Q What d a t e  d i d  you go to work fo r  D.I,EDR,? 

A O n  o r  about  September, 1959,  

Q How o l d  were you, t hen?  

A A t  t h a t  t i m e ,  twenty y e a r s  o ld ,  I b e l i e v e ,  

MR, CARHART: Have you taken him to t h e  

p o i n t  whe re  h e  l e a v e s  D-1,E.R.P 

M R ,  W X L L I A H S r  NO.- - 
- - - - - - - - - - - -  - - - - 

BY MR. CARHART: 

Q Okay, 

You t o l d  u s  you left D.1.E.R. I b e l i e v e  



i n  June of -- 
A W e l l ,  i t was n o t  D . I , E . R ,  I t  was G 2  by 

t h a t  t i m e ,  

Q Okay. You l_ll l e f t  __.-.-_ .ll. -l..*l- G 2  .- . when? 

A J u l y ,  on o r  about  J u l y *  -- 

8 O f  what yea r?  

Q Where d i d  you go, t hen?  

A Safe houses ,  

Q I n  Havana? 

A I n  Havana, and e v e n t u a l l y ,  --.--- i n  September,  ---"- -. . 

I .- w a s  . . a b l e  t o  o b t a i n  p o l i t i c a l  asylum a t  t h e  B r a z i l i a  
" - -  * . "  - -  - 

Q Where d i d  t h a t  l e a d  you t o ?  

A 

e v e n t u a l l y ,  - - - t o  a f l i g , h t  i n  Pan American . .  - - .  t o  Miami, 

Pan American A i r l i n e s  t o  M i a m i ,  

Q What do you mean by " 8 2  days  of  n igh tmaren  

Do you mean you s p e n t  t h a t  t i m e  i n  t h e  B r a z i l i a n  

Embassy? 

A That  i s  c o r r e c t ,  sir, 

Q Trying t o  g e t  o u t  of  Cuba? 

A Wait ing f o r  a safe conduc t ,  

Q What was nigh tmar i sh  abou t  it o t h e r  t h a n  

the stress, pe rhaps ,  of waiting t o  succeed i n  



removing y o u r s e l f  from t h e  coun t ry?  Were you 

accused t h e r e ,  f o r  example? 

A There were t h e  m i l i c i a  peop l e  marching 

around t h e  embassy compound screaming,  you know, 

"Paredon. Paredon ". That  means, t h e  f i g h t i n g ,  

t r a i t o r s ,  and t h i n g s  l i k e  t h a t  on a  d a i l y  b a s i s .  

BY MR. CARHART: 

Q Were you i n t e r r o g a t e d  o r  i n  any way 

accused  i n  t h e  B r a z i l i a n  Embassy w h i l e  you were t h e r e 1  

A No. 

Q A r e  you armed a t  t h i s  t ime?  

A No, s i r  ( i n d i c a t i n g )  . 
M S .  COHAN: Sit :  down, Rica rdo ,  

MR. CARHART: A l l  you have t o  do i s  

answer t h a t  q u e s t i o n .  

BY MR. CARHART: 

Q Have you had any c o n v e r s a t i o n s  w i t h  any 

member o f  t h e  S t a t e  A t t o r n e y ' s  O f f i c e  o r  t h e  M i a m i  

P o l i c e  Department o r  any o t h e r  p o l i c e  agency s i n c e  

your d e p o s i t i o n  ended on F r i d a y  a f t e r n o o n ?  

A I have been i n  touch  w i t h  Diosdado Diaz,  

0 Anyone e l s e ?  

A Raul Diaz. 

Q Is t h a t  t h e  gentleman w i t h  t h e  P u b l i c  

Safety Department? 



A L i e u t e n a n t  Raul Diaz,  

Q With t h e  P u b l i c  S a f e t y  Department? 

A Homicide, 

Q Who e l s e ?  

A Puig ,  Raul Puig ,  

Q H e ' s  a  M i a m i  P o l i c e  O f f i c e r ?  

A Over t h e r e  ( i n d i c a t i n g ) .  

MR. WILLIAMS: The r e c o r d  shou ld  ref lect ,  

by t h e  way, t h a t  i n v e s t i g a t o r  Raul Pu ig  i s  s i t t i n g  

j u s t  beyond t h e  n e x t  door  i n  t h e  a d j a c e n t  room* 

MR. CARHART: Within  e a r s h o t ,  

MR. WILLIAMS: Y e s *  

BY MR, CARHART: 

Q Okay. Anyone e l s e ?  

A A f t e r  t h e  d e p o s i t i o n ?  

Q On F r i d a y ,  y e s ,  -sir, , 

A On F r i d a y ,  Ms. Cohan, 

Q Anyone e l s e ?  

A Pu ig ,  Diosdado, Raul ,  Rina,  

I b e l i e v e  t h a t  c o v e r s  it, 

Q Did you have any d i s c u s s i o n s  a b o u t  t h i s  

case o r  your  t e s t imony  o r  t h e  f a c t s  o f  t h i s  c a s e ?  

A The main d i s c u s s i o n  t h a t  it was, 

Q I f  you w i l l ,  i f  you w i l l  answer t h a t  ye s  

o r  no, and t h e n ,  i f  you want t o  e x p l a i n ,  I w i l l  be  



happy t o  l e t  you, 

A No, sir .  

Q . Okay. 

You had no d i s c u s s i o n  r e g a r d i n g  t h e  case 

o r  i t s  f a c t s ?  

A No 

Q When d i d  your d e p o s i t i o n  s t a r t ?  

A When d i d  t h e  d e p o s i t i o n  s t a r t ?  Two days  

ago,  You mean -- 
Q Thursday morning? 

A Thursday morning, I b e l i e v e  it was, 

Q Since  t h e  s t a r t  of t h e  d e p o s i t i o n ,  have 

you had any d i s c u s s i o n s  o r  c o n v e r s a t i o n s  w i t h  any 

member o f  t h e  S t a t e  A t to rney ' s  O f f i c e  o r  t h e  

Miami P o l i c e  Department o r  any o t h e r  law enforcement 

agency r e g a r d i n g  t h e  case, your t es t imony,  o r  t h e  

facts i n  t h e  c a s e ?  

A No, sir ,  

Q What was t h e  n a t u r e  of your c o n v e r s a t i o n  

w i t h  Raul Diaz? 

A Raul Diaz show up ,  wi th  t h e  n a t u r e ,  t h e  

main c o n v e r s a t i o n  was about  t h e  so -ca l l ed  disappearanc 

o f  Ra fae l  V i l l ave rde .  

That  was a b i g  conference ,  c o n v e r s a t i o n ,  

o f  c o u r s e ,  for t h e  p a s t  four days. 



Q Have you reviewed any documents o r  pape r s  

o r  photographs  s i n c e  you commenced your d e p o s i t i o n ?  

A Yes. 

Q Where was t h a t  done? 

A Huh? 

Q Where was t h a t  done? 

A well, f i r s t ,  1 j u s t  reviewed one r i g h t  

now. 

Q You mean, by looking  a t  t h e  In format ion  

Pace Shee t?  

A Right ,  r i g h t ,  

Q Anything e l s e ?  

A No, no th ing  else,  

Q Do you have any n o t e s  o r  any r e c o r d s  

c o n t a i n i n g  your own n o t e s  o r  your own s t a t e m e n t s  

p e r t a i n i n g  t o  t h i s  ca se?  

A T h e  one t h a t  I made a t  t h e  l a s t  day was 

l e g a l  -- you know, l i k e  t h i s  one ( i n d i c a t i n g ) .  

A f t e r  I walked o u t  of t h e  o f f i c e ,  I 

des t royed  it, 

Q You are r e f e r r i n g  t o  a  l e g a l  pad? 

A Yes, I am r e f e r r i n g  t o  t h e  l e g a l  pad. 

8 Notes t h a t  you took d u r i n g  q u e s t i o n s  i n  

t h e  d e p o s i t i o n ?  

A That i s  r i g h t .  The way t h a t  I a m  doing 



today ,  

Q A l l  r i g h t ,  

Any o t h e r  documents o r  n o t e s  o r  r e p o r t s  

o r  r e c o r d s  p e r t a i n i n g  t o  t h e  t a p e  t h a t  you have i n  

your posses s ion?  

A Yea, 

Q Can you d e s c r i b e  them f o r  me? 

A Is t h e  -- how you c a l l  t h o s e  forms t h a t  

p e r t a i n  t o  my d e p o s i t i o n s  of my tes t imony wi th  Ms. 

Cohan and O f f i c e r  Diaz and -- 
Q Do you have t r a n s c r i p t s  o r  c o p i e s  of  t h o s e  

s t a t e m e n t s  t h a t  you gave? 

A Y e s ,  I have c o p i e s ,  

Q Copies of  what -- t r a n s c r i p t s  o r  t a p e s  o r  

what? 

A No, No t a p e s ,  I d o n ' t  have any t a p e s  i n  

my p o s s e s s i o n ,  

What I have i s  t h e  same pape r s  t h a t  you 

guys -- you know, you g o t ,  

Q W e l l ,  I have a l o t  of pape r s ,  

MS. COHAN: Re fe r r ing  t o  a sworn s t a t e m e n t  

t a k e n  on December l 6 t h ,  

BY MR, CARHART t 

Q You have a t r a n s c r i p t  of your sworn 

s t a t e m e n t  t h a t  you gave t o  Ms, Cohan? 



A Y e s ,  I do. 

Q You were asked t o  t a k e  . . two po lygraphs  by 

t h e  - S t a t e  A t t o r n e y ' s  O f f i c e ;  were you n o t ?  

A Y e s .  ----. 

Q The f i r s t  one was on what d a t e ?  

A I n  December, I b e l i e v e .  

Q Then, you w e r e  a sked  t o  come back t o  t h e  

S t a t e  A t t o r n e y ' s  O f f i c e  and submit  t o  a second poly-  

g r aph ;  were you n o t ?  

A Y e s ,  I was. 

0 That  was i n  t h e  p r e sence  o f  Se rgean t  

Raul Mar t inez  and L i e u t e n a n t  Raul Diaz;  i s  t h a t  so?  

A W e l l ,  t h e  polygraph was a d m i n i s t e r e d  n o t  

i n  t h e  p r e sence  o f  any o f  t h o s e  p o l i c e  o f f i c e r s  t h a t  

you have  mentioned.  

Q No, my q u e s t i o n  was, you were asked  t o  t a k e  

a second one? 

A I was asked  by t h e  S t a t e  A t t o r n e y ' s  O f f i c e  

t o  t a k e  a second one .  

Q Tha t  was i n  a meet ing  t h a t  S e r g e a n t  Raul 

Mar t inez  and L i e u t e n a n t  Raul Diaz were p r e s e n t ;  i s  t ha  

SO? 

A They were t h e r e .  

Q R igh t .  Did you take t h a t  second polygraph3 

A Y e s ,  I d i d .  





A Yes and no, 

Q Can you explain that to me? 

A Yes and no, 

Q Okay. 

A Let's say that you stuck me with one 

subject, and then, you go into another subject. 

That doesnlt mean it's necessarily that has anything 

to do with the first subject. 

Q No, I wasn't asking you whether there was 

an affinity between the subjects. I was asking you 

if there was affinity in the time, 

Did you give the information upon which 

you were interrogated in the second polygraph at 

,approximately the same time you gave the information 

which was the subject of interrogation on the first 

polygraph? 

A Well, again, yes and no. In regards to 

the space and time, yes, sir, and no. 

Q My understanding is the information that 

was the subject of interrogation and the first 

polygraph was given by you in November and December 

of 1980 and January of 1981; is that correct? 

A It's fairly correct. 
@. 

Q The information you were interrogated 

on in the second polygraph, when did you give that? 

. ,  



A In the course of those three months that 

you already mentioned. 

I believe that I answered your question, 

Mr, Carhart, 

Q Well, of course, the record will reflect 

whether you did or not, f wasn't aware that you had, 

Did you give any other information 

regarding -- well, let me set the question up, so yot 

will understand what I am saying, 

Is it your contention that the information 

you were interrogated on in a second polygraph, 

although given during the same time period, did not 

relate to the information concerning Ortega, Quesada, 

the Villaverdes, and whatnot; is that your contentioni 

A As far as I've been instructed by the Statt 

Attorney's Office, that is correct, 

Q I am not interested in their instruction, 

I am asking you as to your knowledge, 

A Yes, 

Q Did you give them any other information 

concerning other "unrelated areasw during the same 

period of time? 

A Yes, 

Q Were you polygraphed as to those? 

A No, I was polygraphed -- 



Q Pieces of information? 

A No, no, no. I believe that you've got it 

wrong. 

I was polygraphed to all the information 

that I provide. I never provide any other information 

then because I was not polygraphed. I was being 

polygraphed on everything, you know, that I was 

telling them. 

Q Do you agree with Ms. Cohan's contention 

that apparently the information related to at least 

two different matters, or was it actually more than 

two different matters? 

MS. COHAN: Objection as to how many 

matters and relevance, 

You may answer, if you can, as to how 

many matters it was, 

THE WITNESS: I cannot pinpoint how many 

matters or why you come up to the name of matters or 

it was one, two, three. 

BY MR. CARHART: 

Q Was it two or more? 

A Maybe more than two. Maybe three. - 
You know, it's so vague -- your question, 

Mr, Carhart, that you no make it -- 
Q Well, the problem with that is because you 



are withholding information from me. 

A So, I am no withholding information from. 

you. I am just telling you that I never count how 

many matters, or you know, what the matter applies 

to or what. 

MR. WILLIAMS: Ricky, as you sit here now - 
THE WITNESS: Now, if, you know -- wait, 

wait, wait. 

MS. COHAN: Mr. Williams, I will object. 

Mr. Carhart is doing this line of questioning. 

MR. WILLIAMSr Let me just see if we can 

straighten this area out. 

As you sit here now, can you think back 

in your head and segment or separate the different 

specific episodes or situations that were the subject 

of that second polygraph examination? 

THE WITNESS: I can't, Douglas. I can't. 

BY MR. CARHART: 

Q were you given any other polygraphs at 

the request of the State Attorney's Office during this 

period of time -- I'm talking about November of 1980 

through, let's say, February of 1981, other than the 

two we have discussed here this morning? 

A No, Mr. Carhart. 

Q Had you ever taken a polygraph examination 



before you took one at the request of the State 

Attorney's Office in this time period? 

A Oh, yes. 

Q When is the first time you ever took 

a polygraph examination? 

A C.I,A,, I believe. 

Q Pardon me? 

A The C.1.A- 

Q When? 

A Maybe 1963, 1962, 1963. 

Q Before you gave the or submitted to the 

two polygraph examinations, what wag that -- December 
of 1980 was the first one? 

A Whenever it was. One or about- 

Q The one with Mr, Dixon? 

A Yes, Mr, Dixon, 

Q How many times would you say you've 

been polygraphed before that? 

A I would say at least on a couple of 

occasions. 

Q When you say a couple, are you meaning two 

A Yes, I'm meaning two, 

Q Had you ever submitted to any polygraph 

examinations at the request of the representatives 

of the United States Government? 



A Yes. 

Q For example, you're familiar with an 

investigation in 1978-1979 in which Mr, Quesada starte 

out as the principal of the -- one of the principal 
targets; is that correct? 

A That is right, 

Q D i d p u  submit to any polygraph examinations 

during the course of that investigation? 

A No, sir, 

Q Have you ever received any training in 

administering polygraph examinations? 

A Not exactly, but I have been present while 

polygraph examinations have been administered several 

occasions, 
I 

Q In the course of what duties -- duties 
with the Venezuelan government, duties with the 

United States government, duties with the Cuban 

government? 

A Duties with the Venezuelan government, 

Q To go back to my question, have you 

actually received any formal training in the art 

of polygraph? 

A Not the formal training. 

Q Informal training,which somebody outlined 

for you the principles and techniques used? 



A Of course. 

Q When and where did you receive that type 

of informal training? 

A It's not informal training. 

You cannot -- I'm sorry, Mr. Carhart, you 

know, don't put words in my mouth. 

That was not considered and is not 

considered an informal training. It's just that 

there were persons who are qualified polygraph 

technicians who were administering polygraph tests 

to individuals, and I was there, and since I was 

there, I took the interest in asking questions to the 

individual how you do this, how you do that, how this 

works, you know, things like that. 

Q What individual are you speaking of? 

A Oh, I am speaking about an Israeli agent, 

and I am speaking about an Ameridan polygraph 

technician. 

Q When did you get this information from the 

Israeli technician? 

A During the course of the examination of 

one of the hijackers of an Air France Airliner that 

belonged to the F.L.P.L. Organization of Dr. George 

Habash. 

MR. WILLIAMS: George Habash? 



THE WITNESS: You d o n ' t  know who George 

Habash i s ?  

MR. WILLIAMS: S p e l l  it t o  h e r ,  p l e a s e ,  

THE WITNESS: I'm s o r r y .  You shou ld  know 

how t o  s p e l l .  

MR. WILLIAMS: S p e l l  your  word f o r  t h e  

r e c o r d ,  p l e a s e ,  

THE WITNESS: Okay, H-a-b-a-s-h, I 
To t h e  b e s t  o f  my r e c o l l e c t i o n ,  i t ' s  

8-a-b-a-s-h, D r .  George, s o  t h i s  i n d i v i d u a l ,  he  w a s  ---- -*---- . - . ..-.,*", , ...*~ .-., -~-L. ? * I 
one o& a member o f  t h a t  r a d i c a l  group . . ~ .  from - - - +  M . t h e  - . 

P.L.O., and h e  p a r t i c i p a t e d  i n  some s o r t  o f  a  massacre 

a t  t h e  O r a l e e  A i r p o r t  i n  P a r i s  i n  1975,  and he was 

caugh t  i n  Venezuela by DISIP, and a n  I s r a e l i  - .  a g e n t  . . ----- 

w a s  s e n t  down t h e r e  t o  i n t e r r o g a t e  t h i s  i n d i v i d u a l ,  

and p a r t  o f  t h e  i n t e r r o g a t i o n  was t h e  t r a n s m i s s i o n  - o f  

a po lygraph  t e s t .  

BY MR. CARHART: 

9 Can you name some o t h e r  o c c a s i o n s  where you 

had t h e  o p p o r t u n i t y  t o  w i t n e s s  o r  p a r t i c i p a t e  i n  

po lygraph  examina t ions?  

A Yes. During t h e  c o u r s e  o f  t h e  Niehaus 

k idnapp ing ,  it was t h e  f i r s t  t i m e  t h a t  I a c t u a l l y ,  I 

, do b e l i e v e ,  t h a t  t h a t  k ind  of t e chn ique  was employed 

1 s i n c e  t h e  nature of  t h e  k idnapp ing  of  t h i s  



i n d u s t r i a l i s t  down t h e r e ,  so, it was a d m i n i s t e r e d  

t o  t h e  employees of t h e  o w e n s - I l l i n o i s  C o r p o r a t i o n  

i n  Venezuela .  

Q would you g i v e  m e  a d a t e  on t h a t ?  

A Niehaus was kidnapped i n  F e b r u a r y ,  s o  I 

d o n ' t  know -- e a r l y  1970's. 1976,  t o o .  

Q Any o t h e r  O C C ~ S ~ O ~ ~ S ?  

A No, s ir .  

C! Have you done any r e a d i n g  on your  own i n  

t h e  l i t e r a t u r e  o f  po lygraph?  

A No, a i r .  

Q Any o f  t h e s e  t r a i n i n g  s c h o o l s  t h a t  you wend 

t o  i n  t h e  c o u r s e  o f  your  l i f e  where a p o r t i o n  o f  t h e  

t r a i n i n g  s c h o o l  was d e v o t e d  t o  i n t e r r o g a t i o n  

t e c h n i q u e s  i n c l u d i n g  po lygraph  exams? 

A I have t o  answer t h a t  q u e s t i o n  i n  two 

p a r t s ,  because  I have  r e c e i v e d  t r a i n i n g  i n  i n t e r r o g a -  

t i o n  t e c h n i q u e s ,  b u t  I n e v e r  r e c e i v e d  any k i n d  o C  a 

t r a i n i n g  i n  po lygraph .  

Q So, t h e  answer i s  no? 

- A p -  T! t h e ~ o l y g r a p b  - - - - - - - - - - - - - 

Q For  t h e  p o l y g r a p h ,  and on t h e  two occas ionr  

t h a t  you say you p a r t i c i p a t e d  i n  p e o p l e  b e i n g  

i n t e r r o g a t a d  by p o l y g r a p h ,  d i d  you f i n d  t h e  r e s u l t s  

t o  be satisfactory? Did you f i n d  them t o  be an  



e f f e c t i v e  means o f  i n t e r r o g a t i o n ?  

A The r e s u l t s  o f  t h e  I s r a e l i s  -- I was n o t  

p r i v i l e g e d  t o  t h a t .  

Did I say a n y t h i n g  funny?  J u s t  t o  j o i n  you 

MR. WILLIAMS: Y e s ,  I was t h i n k i n g  a b o u t  

t h e  way i n  which t h e  I s r a e l i  a g e n t  p r o b a b l y  conduc ted  

h i s  i n t e r r o g a t i o n  of t h i s  f e l l o w .  

THE WITNESS: I j o i n .  I j o i n  i n  t h a t .  

BY MR. CARHART: 

Q W e l l ,  d i d ' h e  u s e  o t h e r  t e c h n i q u e s  o t h e r  

t h a n  p o l y g r a p h ?  

A Who? 

U T h e  I s r a e l i  a g e n t ?  

A No, and t h e  r e s u l t s  of t h e  O w e n s - I l l i n o i s  

employees -- t h o s e  were p r i v i l e g e d  o f  t h e  c o r p o r a t i o n  

down t h e r e ,  and t h e  DISIP was informed.  W e l l ,  

a c t u a l l y ,  w e  n e v e r  g o t  t h e  r e s u l t s  because  t h e r e  was 

a development  i n  t h e  c a s e  t h a t  c l e a r e d  up any  

p a r t i c i p a t i o n  by employees o f  t h e  c o r p o r a t i o n  i n  t h e  

k i d n a p p i n g ,  s o  what 1 a m  t r y i n g  t o  e x p l a i n  t o  you i s  

t h a t  a t  t h e  same t i m e  t h a t  t h e  po lygraph  was g o i n g  on ,  

we p i c k e d  up ,  you know, t h e  p r o p e r  l e a d  to t h e  

k i d n a p p e r s .  

Q O t h e r  developments  made it u n n e c e s s a r y  f o r  

you t o  r e l y  upon t h e  po lygraph  e x a m i n a t i o n ;  i s  t h a t  



c o r r e c t ?  

A Huh? 

C) O t h e r  f a c t o r s  made it u n n e c e s s a r y  f o r  you 

t o  r e l y  upon t h e  r e s u l t s  of  t h e  po lygraph  examina t ion  

A T h a t  i s  c o r r e c t .  

Q N e v e r t h e l e s s ,  d i d  you form any o p i n i o n  a s  

t o  t h e  f f i c a c i e s  o f  such  a n  examina t ion?  

A 
I? 

Oh, I do have  made my mind up ,  my mind abo 

po lygraph  tes ts  t h r o u g h o u t  t h e  y e a r s .  

Q What i s  your  o p i n i o n  of  them? 

A They are v e r y ,  v e r y  e f f e c t i v e .  

Q Any q u a l i f i c a t i o n s  on t h a t ?  

A Q u a l i f i c a t i o n s  on t h a t ?  

S Y e s .  

A 1 am n o t  -- what do you mean? Hold on a 

second.  What do you mean -- " q u a l i f i c a t i o n s " ?  

C? I am a s k i n g  f o r  your  v iews.  

A My v iews?  

Q Y e s ,  s i r .  

A My o p i n i o n  i s  t h a t  t h e y  a r e  e f f e c t i v e .  

Q P e r i o d ?  

A P e r i o d .  

MR. WILLIAMS: What M r .  C a r h a r t  was a s k i n g  

you,  when you s a i d  q u a l i f i c a t i o n s ,  do  you mean t o  

say t h a t  a l l  t h e  t i m e ,  under  any c i r c u m s t a n c e ,  



po lygraph  i s  e f f e c t i v e ,  o r  do you t h i n k  t h e y  a r e  

g e n e r a l l y  e f f e c t i v e ,  b u t  t h e r e  a r e  some s i t u a t i o n s  

, i n  which t h e y  are n o t  q u i t e  as good or some c a s e s  o r  

some p e o p l e  -- something  like t h a t ?  

THE WITNESS: A s  f a r  a s  I a m  concerned ,  

t h e y  a r e  e f f e c t i v e .  I t  i s  my o p i n i o n .  

MR. WILLIAMS: Across  t h e  board?  

THE WITNESS: R i g h t  a c r o s s  t h e  b o a r d ,  

BY MR. CARHART: 

Q When M r .  Dixon gave you t h e  f i r s t  po lygraph  

e x a m i n a t i o n ,  d i d  h e  i n d i c a t e  t o  you h e  t h o u g h t  you 

were b e i n g  u n t r u t h f u l  i n  any o f  your  answers?  

A Say t h a t  a g a i n ,  s i r ,  if you d o n ' t  mind? 

Q When M r .  Dixon gave you t h e  f i r s t  po lygraph  

e x a m i n a t i o n  t h a t  he  a d m i n i s t e r e d  t o  you, d i d  h e  t e l l  

you t h a t  h e  t h o u g h t  you were b e i n g  u n t r u t h f u l  a s  to 

any o f  t h e  q u e s t i o n s  you were a s k e d ?  

A The r e s u l t s  o f  t h e  po lygraph  were n e v e r  

i n d i c a t e d  t o  m e  by M r .  Dixon on o r  a t  any  t i m e  d u r i n g  

You 

r e g a r d  t o  your  

Q How 

t h e  c o u r s e  of h i s  t e c h n i q u e s .  

know, he i n d i c a t e d  t o  m e  

q u e s t i o n .  

a b o u t  a f t e r  t h e  t e s t  was 

h e  a d v i s e  you t h a t  he  t h o u g h t  you had g 

a n y t h i n g  w i t h  

concluded?  Di 

i v e n  d e c e p t i v e  

answers  t o  any o f  the q u e s t i - o n s  t h a t  you were asked 



d u r i n g  t h e .  ,exam? 

A Not t h a t  I r e c a l l .  

Q Did anyone e l s e  r e l a t e  t o  you t h a t  M r .  Dixa 

was of  t h e  o p i n i o n  t h a t  you had g i v e n  d e c e p t i v e  answer 

t o  any o f  t h e  q u e s t i o n s  asked  d u r i n g  t h e  f i r s t  po lygra  

examina t ion  t h a t  Dixon a d m i n i s t e r e d ?  

A Not u n t i l  he  made h i s  r e p o r t .  

Q Then, d i d  someone t e l l  you t h a t  Dixon 

b e l i e v e d  you t o  be u n t r u t h f u l  i n  some of your  answers?  

A That  Dixon ' s  r e p o r t s  -- what I was t o l d ,  

it was h i s  c o n c l u s i o n s  o f  t h e  po lygraph?  

Q R igh t .  When you r e c e i v e d  t h a t  r e p o r t  o f  

t h e  c o n t e n t s  o f  t h a t  r e p o r t ,  was t h e r e  a s t a t e m e n t  o r  

an i n d i c a t i o n  by M r .  Dixon t h a t  he  found you t o  be 

u n t r u t h f u l  a s  t o  some o f  t h e  q u e s t i o n s  asked o f  you? 

A Not t o  my knowledge. 

Q No one h a s  e v e r  t o l d  you t h a t  M r .  Dixon 

found you t o  be u n t r u t h f u l  i n  any a r e a ?  

A Not t o  my knowledge. 

Q Who d i d  you speak  w i t h  r e g a r d i n g  M r .  Dixon' 

r e p o r t ?  

A I t ' s  been common c o n v e r s a t i o n  among Rina ,  

D.C. D iaz ,  Raul Pu ig ,  and whatever  l aw enforcement  

p e o p l e  h a s  been su r round ing  m e  i n  t h i s  k i n d  o f  a  

s i t u a t i o n .  



Q None of those persons told you that Dixon 

found you to be untruthful in some of your responses? 

A Not to my knowledge. 

Q How about the second exam you were given? 

Were you told that any of your answers there were 

deceptive in the opinion of Mr. Dixon? 

A Not to my knowledge. 

Q Did Mr. Dixon tell you he found your answea 

or any of your answers to be deceptive in the second 

exam he administered to YOU? 

A He never discussed with me the results. 

Q While Mr, Dixon was administering the exam 

to you, he never related to you hi8 opinions as to 

whether or not you were telling the truth? 

A No, sir. 

8 Did Mr, Dixon record the exam; that is, hir 

questions asked of you and the answers given on a 

tape recorder? 

A Of course. Yes. 

Q Did he record the interview you had with 

him before you administered the exam? 

A I don't know that. 

Q Well, did you see a tape recorder? 

A Oh, yes. 

Q At some point, he turned on the tape 



r e c o r d e r :  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A To change t h e  c a s s e t t e s  and t h i n g s  l i k e  

t h a t .  

Q You know f o r  a t  l e a s t  a p o r t i o n  o f  t h e  

e x a m i n a t i o n ,  you were r e c o r d e d ?  

A I do b e l i e v e  t h a t  t h r o u g h o u t  t h e  whole 

e x a m i n a t i o n ,  I was b e i n g  r e c o r d e d .  

8 

9 

10 

11 

12 

13 

14 

15 

16 

17 

18 

19 

20 

21 

22 

23 

24 

25 

Q Did t h a t  i n c l u d e  t h e  i n t e r v i e w  p r i o r  t o  t h e  

a c t u a l  a d m i n i s t r a t i o n  o f  t h e  exam? 

A I w i l l  assume,  y e s .  

Q Have you e v e r  had t h e  o p p o r t u n i t y  t o  l i s t e n  

t o  t h o s e  r e c o r d i n g s ?  

A Y e s ,  I had.  

Q When i s  t h e  l a s t  t i m e ?  

A L e t  m e  f i n i s h .  

Q Sure .  

A Yes, I had t h e  o p p o r t u n i t y ,  b u t  I d i d n ' t  

do it. 

Q Befo re  M r .  Dixon a d m i n i s t e r e d  t h e  e x a m i n a t i o n  

t o  you,  l e t ' s  s a y ,  i n  December o f  1 9 8 0  -- 
A Whatever it was. 

Q R i g h t ,  p e r t a i n i n g  t o  t h e  Quesada  o r  Ortega 

matters,  had you e v e r  been asked  by any o t h e r  agency,  

by a n y  agency ,  t o  t a k e  a po lygraph  exam? 

A P r i o r  t o  -- 



Q Mr. Dixon administering one to you? 

A A request, official request? 

Q Or informal 3 

A Or informal, yes, there was a time when th 

developing of this information that I was told that 

certain Mr. Richey would like to polygraph me with 

regard to the upcoming information, 

Q Who told you that? 

A Raul Diaz and Rina Cohan, 

Q Do you recall the date of that first 

request? 

A It was a week before -- actually, I met 
with Ms. Cohan at the Holiday Inn, 

0 Did you agree to take a polygraph exam the 

first time you were requested to take one? 

A Well, I agreed to take it, but I did not 

agree with the local polygraph people, 

That was basically my disagreement is that 

1 didn't want any of the locals to be part of that 

examination, and I also made a remark about why they 

never polygraph, you know, some other witnesses. In 

my case, that they were never polygraphed before, 

given the information, and I was told that the'guide- 

lines now apply that anyone giving up any kind of 

information will have to be polyqraphed. 



Q So I understand you correctly, are you 

saying that, initially, when requested by the State 

Attorney's Office through Raul Diaz, you refused to 

submit to a polygraph examination? 

A No, sir, that is not true, That is 

incorrect, 

Q All right, 

A What I refused was to be polygraphed, as I 

said before, and it's in the record, to be polygraphed 

by the local people, 

Q While you were refusing to be polygraphed 

by the local people and making those observations 

about other persons having been witnesses without 

being polygraphed, did you agree that you would 

submit to a polygraph examination? 

A Oh, yes, 

Q If the operator was the proper person? 

A Yes, 

Q So, you never actually refused to submit 

to a polygraph examination? 

A No, no, no, Never, 

Q It was only the terms and conditions that 

you had some disagreement about? 

A No, I never -- the only terms that I said 
it was an outsider from the local polygraph community 



down h e r e ,  and I o n l y  make t h e  r emarks ,  as I ment ioned  

it b e f o r e ,  t h a t  why t h e y  n e v e r  d i d  t h i s  t o  F a u s t o  

V i l l a r ?  

Q 

Quesada?  

A 

Q 

A 

Do you know a  man by t h e  name of C a r l o s  

O f  c o u r s e .  

When d i d  you f i r s t  meet M r .  Quesada?  

M r .  Quesada  -- t h e  f i r s t  t i m e ?  

M S .  COHAN: O b j e c t i o n .  R e p e t i t i o u s .  

MR. WILLIAMS: No, w e  h a v e n ' t  done t h a t .  

THE WITNESS: Oh, y e s  w e  d i d .  

MR. WILLIAMS: I d o n ' t  r e c a l l  t h a t  w e  have  

done it, b u t  i n  a n y  e v e n t ,  i t ' s  a b s o l u t e l y  h a r m l e s s  t o  

a s k  it a g a i n  t o  se t  up t h e  n e x t  l i n e  of  q u e s t i o n i n g .  

M S .  COHAM: Go ahead  and answer it. 

THE WITNESS: Can I t a k e  a  s h o r t  b r e a k ?  

MS. COHAN: Sure .  W e  c a n  a l l  t a k e  a s h o r t  

b r e a k .  

(Whereupon, a s h o r t  recess was t a k e n  a f t e r  

which t h e  f o l l o w i n g  p r o c e e d i n g s  were had:)  

(The w i t n e s s  was sworn.)  

CONTINUED D I R E C T  EXAMINATION 

BY MR. WILLIAMS: 

Q M r .  Mora les ,  I need t o  ask you a few more 

questions a b o u t  some of the t h i n g s  t h a t  have occurred 



in t h e  p a s t  s e v e r a l  y e a r s  t o  which you have been a 

p a r t y  b e f o r e  w e  g e t  around t o  M r .  Quesada and M r .  

Or tega  a t  t h i s  time. 

D o  you remember a l l  of  t h e  s u g g e s t i o n s  I 

made t o  you t h i s  morning conce rn ing  t h e  way i n  which 

you might  want to answer q u e s t i o n s  -- t o  t e l l  m e  i f  

t h e r e  i s  a n y t h i n g  t h a t  c o n f u s e s  you, and t o  t e l l  -- 
A I w i l l  i n  t h e  c o u r s e  of  your q u e s t i o n i n g .  

Q Have you t h o u g h t  of  a n y t h i n g  that was 

t a k e n  from you i n  t h e  way of t e s t imony  t h i s  morning 

which,  upon r e f l e c t i o n ,  you now t h i n k  you have  been 

i n a c c u r a t e ?  

A No, because  I have  n o t  r e f l e c t e d .  

Q W e l l ,  I s p e c i f i c a l l y  i n v i t e  you,  at t h e  

beg inn ing  of  e v e r y  s e s s i o n ,  t o  t a k e  t h e  o p p o r t u n i t y  

t o  t e l l  u s  i f  t h e r e  i s  a n y t h i n g  t h a t  you have rethougk 

at any t i m e  w i t h  r e g a r d  t o  which you want t o  make any 

c o r r e c t i o n s ,  and i n  d e f a u l t  o f  your  do ing  t h a t ,  w e  

w i l l  j u s t  l e t  t h e  r e c o r d  s t a n d  i n  i t s  own c o n d i t i o n .  

How many t i m e s  have you been a r r e s t e d ,  
- --- - - - - ".. . - - - "  

A Four t i m e s .  
Y >  . * - ,  

Q Would you p l e a s e  t e l l  m e  

and t h e  p l a c e ,  s i r ,  and t h e n ,  we w i  

i n f o r m a t i o n  abou t  each one? 

t h e  d a t e  of  each  

11 get some more 



A February  t h e  1 4 t h ,  1968. August ,  I b e l i e v  
. . * .  . ,  . . .  . 

1973. A p r i l  t h e  1 6 t h ,  1978,  and J u l y  _ , 2 5 t h ,  _ _  Is ,..- 1979. 4 .-a. "."., 

Q A l l  r i g h t ,  a i r .  

Can you t e l l  m e  -- 
A Excuse m e ,  s ir ,  M r .  W i l l i a m s ,  b e a i d e s  t h e  

times that I mentioned b e f o r e  when I was _ _ _  -_._ a r r e s t e d  __ ..-_ __ . ._- 

by ImS on t h a t  r e t u r n  r a i d  from Cuba i n  1962 o r  1963. - . . -  , - 

Q Thank you, sir. 

A Which h a s  a l r e a d y  been  r e f l e c t e d  i n  t h e  

r e c o r d .  

Q Can you t e l l  m e ,  please, s i r ,  by  whom you 

were a r r e s t e d  i n  F e b r u a r y  of 1968 and f o r  what?  

A 

Q 

A 

8 

A 

c h a r g e .  

Q 

what?  
- - - -  

A 

Q 

A 

Q 

19783 

February?  

O f  1968. 

C i t y  M i a m i  P o l i c e  Department.  

With what were you c h a r g e d ,  p l e a s e ,  s i r ?  

By whom were you a r r e s t e d  i n  1 9 7 3 ,  and for ._ i.i- -.r 

- - - - - -  

C i t y  o f  M i a m i  P o l i c e  Department.  

With what were you charged?  

F i r s t  F?e.w?s .?ur de r 

By whom w e r e  you a r r e s t e d  i n  A p r i l  of 



A C i t y  o f  Miami P o l i c e  Department .  

9 With what  were you charged, please, sir? 

A P o s s e s s i o n o f  .-- ---.-"-.-*- -.--. - -.-.. --- m a r i j u a n a .  . . b. w , .. 

R B y  whom i n  1979,  A .  e p l e a s e ,  s i r ?  

A C i t y  o f  Miami P o l i c e  Department .  

CZ With what  were you charged?  

A C a r r y i n g  .. ,"- ., A a c o n c e a l e d  - ,  . *  f i r e a r m ,  - . , .  weapon, o r  

whatever. 

Q Which? 

A CCF, I b e l i e v e ,  o r  CCW. 

Q Tell me, p l e a s e ,  s i r ,  i n  1968,  who was 

t h e  o f f i c e r ,  o r  who w e r e  t h e  o f f i c e r s  who a r r e s t e d  

you? 

A S e r g e a n t  McCracken. 

Q T h a t  was Gene McCracken? 

A A t  t h e  t i m e ,  he  was s e r g e a n t .  Eugene, 

I b e l i e v e ,  Eugene McCracken. 

Q I n  1973,  who was t h e  a r r e s t i n g  o f f i c e r ?  

A A c t u a l l y ,  it was Gene McCracken a g a i n  

b e c a u s e  I was a t  h i s  o f f i c e  a g a i n  a t  t h e  t i m e .  

Q Who was t h e  l e a d  i n v e s t i g a t o r  i n  t h a t - c a s e  

t h e  homicide  c a s e ?  

A A t  t h e  e n d ,  i t  was t h i s  f e l l o w  Mar t inez .  

Q W a l t e r  M a r t i n e z ?  

A W a l t e r ,  uh huh,  t h a t  i s  r i g h t .  



(Z Who was t h e  a r r e s t i n g  o f f i c e r  i n  A p r i l  o f  

19783 

A W e l l ,  I was a r r e s t e d  by ove r  a  dozen P.S.D. 

Uniform guys.  

8 Who was t h e  lead i n v e s t i g a t o r ?  

A I n  t h a t  c a s e ?  

Q Yes. 

A Sergean t  Raul Mar t inez ,  and Customs Agent 

Edward Mederos. 

Q I n  1979,  p l e a s e ,  s i r ?  

A O f f i c e r  by t h e  l a s t  name, Uniform o f f i c e r  

by t h e  name of P a r r a ,  P-a-r-r-a. 

Q From t h e  C i t y  of Miami, you s a i d ?  

A Y e s .  

Q What w a s  t h e  f a c t u a l  b a s i s  o f  t h e  1968 bomk 

cha rge?  What f a c t u a l l y  w a s  t h e  a c c u s a t i o n  made 

a g a i n s t  YOU? 

A A bombing cha rge  a s  f a r  a s  I am concerned.  

Q Yes, sir .  

Were you charged w i t h  hav ing  p l a c e d  a n  

e x p l o s i v e  d e v i c e  someplace? 

A Y e s .  

Q Where were you charged w i th  hav ing  p l a c e d  

t h e  d e v i c e ?  

A One of t h o s e  l i t t l e  places that started 



d o i n g  trade w i t h  t h e  enemy, w i t h  Cuba, w i t h  t h e  Cuban 

government.  

Q Which one? 

A Located  a t  W e s t  F l a g l e r  S t r e e t  and 3 5 t h  

Avenue, I b e l i e v e .  I t  was e i t h e r  between 3 5 t h  and 

3 4 t h  -- a round  t h a t  a r e a  t h e r e .  

Q Do you remember t h e  name o f  t h e  e s t a b l i s h -  

ment? 

A H a s  s t a y e d  o u t  o f  my memory. 

Q Do you remember t h e  name o f  t h e  owner o r  

owners o f  t h e  e s t a b l i s h m e n t  who o b v i o u s l y  w e r e  t h e  

t a r g e t  o f  t h e  bomb; w e r e n ' t  t h e y ?  I mean, t h e y  w e r e  

t h e  o n e s  who were t r a d i n g ?  

A You a r e  wrong i n  your  assumpt ion .  Y o u , a r e  

p u t t i n g  words i n  my mouth. 

Q Okay. I d o n ' t  want t o  p u t  a n y t h i n g  i n  

your  mouth, Ricky. 

A Y e s ,  you a r e ,  because  t h e y  were n o t  t h e  

t a r g e t s ,  I mean, t h e  t a r g e t  was t h e  o f f i c e ,  t h e  

s p a c e  -- you know, t h e  b u i l d i n g ,  o r  wha tever  it was, 

Q The bomb was i n t e n d e d  t o  i n t e r f e r e  w i t h  

t h e  b u s i n e s s  o f  humans, I t a k e  i t ,  who were t r a d i n g  

w i t h  Cuba; i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Yes. 

Q Who were t h o s e  humans -- t h a t ' s  what I want 



t o  know? 

A I d o n ' t  know who were t h o s e  humans, 

Q Oh, you d o n ' t  know who t h e  people  were who 

were o p e r a t i n g  t h e  b u s i n e s s ?  

A No , 

Q Did you do t h a t  on your own, o r  were you 

a c t i n g  k i n d  of  f o r  h i r e  i n  t h a t  c a p a c i t y ?  

M S .  COHAN: Objec t ion ,  H e  has n o t  test i f ic  

t h a t  h e  committed any placement ,  

MR. WILLIAMS: W e l l ,  w e  a r e  g e t t i n g  t o  it, 

s o  j u s t  l e a v e  t h e  w i t n e s s  a l o n e  u n t i l  he  h a s  a 

problem, H e  does  n o t  need t o  be coached, 

MS, COHANt M r .  Wi l l iams,  I w i l l  s t a t e  

l a w f u l  o b j e c t i o n s  a s  I see f i t ,  

MR. WILLIAMS: I w i l l  t e l l  you what,  I 

w i l l  a g r e e  wi th  you, Ms. Cohan, t h a t  a l l  o b j e c t i o n s  

go t o  r e l e v a n c e  and competence and form a r e  r e s e r v e d ;  

a l l  r i g h t ?  That  way, none of  u s  ha s  t o  i n t e r j e c t  

s o  a s  t o  t a i n t  t h e  w i t n e s s '  a b i l i t y  t o  r e c a l l  o r  

t e s t i f y ,  

MS. COBAN: Ob jec t i on ,  Assuming f a c t s  

n o t  i n  ev idence ,  

MR. WILLIAMS: A r e  you r e j e c t i n g  my 

s t i p u l a t i o n ?  

MS. COHAN: You may answer, 



MR. WILLIAMS: I didn't hear you. Are you 

rejecting my stipulation? 

MS. COHAN: Yes. 

MR. WILLIAMS: Okay. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q The question is, were you acting on your 

own, or were you acting kind of on a mercenary or 

for hire basis there? 

MS. COHAN: Objection. Assuming facts not 

in evidence. 

MR. WILLIAMS: Yes, I know. You have 

already stated your objection, and it's exactly the 

same question. Now, if we leave the witness alone, 

you don't have to look back and forth. 

THE WITNESS: You want me blindfold? That 

would be -- 
MR. WILLIAMS: I would rather that you not 

look anyplace. 

THE WITNESS: Then, I will be blindfold. 

I will make it easy for everybody. If I cannot do 

anyplace, I will not looking for advice. I am just 

wandering my eyes because I don't understand a thing 

about what you are saying, or she is saying about 

legal procedures. 

MR. WILLIAMS: And you're not supposed to, 



We are just doing lawyer talk back and forth. 

TBE WITNESS: Let me look at her face, 

and her face, and Mr. Carhart's face. 

MR. CARHART: It's very benign. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q Do you have the question, Mr. Morales? 

A You are the one asking the question. 

Q Do you understand what the question is? 

A Yes. 

Q May I have the answer, please, sir? 

A To what because she's objecting, and you 

are bickering with her, and at this point, I don't knc 

exactly what is going on. 

Q Here's the question, Mr. Morales -- 
A Okay. 

Q Was the placing of the bomb something that 

was done as the result of your own feelings or your 

own determination, or was it something that you did 

because somebody else asked or paid you to do it? 

A No, it was my feelings and my convictions 

against whoever is trading with the enemy. 

Q What kind of a bomb was it? 

A Mr. Williams, let me tell you something. 

Q How about answering my question? 

A That is the way I am going to answer it to 



you . 
8 Okay. A l l  r i g h t ,  

A T h a t  i s  t h e  way I am going t o  answer it t o  

you. 

T h a t  n i g h t ,  I p l a c e d  a n  e n v e l o p e  w i t h  ---- ----.. *-,..<-, . , . . 

Composi t ion 4 and  a time delay p e n c i l  w i t h  a J-1 type 

b l a s t i n g  ..* --. cap .  . . ..= -v 

b e c a u s e  a t  t h e ' t i m e ,  t h e r e  w e r e  so many g r o u p s  bombing 

h e l l  o u t  o f  t h o s e  p l a c e s  t h a t  were A a t r a d i n g  ,. 8 * p  -,...*..-a w i t h  ' 

t h e  enemy, s h o w u p  t h e r e  and p l a c e  a s t i c k  o f  dynamite 

b e c a u s e  I t h r e w  t h e  e n v e l o p e  th rough  t h e  m a i l  s l o t  o f  -- -"-m -.,.+---. -.----- 

and  it happens  once  i n  a m i l l i o n ,  b u t  it happened t p  

me-,  and t h e n ,  t h e r e  comes t h i s  guy p u t  a bomb, you 

know, blew t h e  main e n t r a n c e  o f  the p l a c e ,  r i p p e d  - . *--- - 

The C4 was s p r e a d  a l l  o v e r  t h e  p l a c e ,  ---- - - 4  ." - 

and t h e  p e n c i l  and the b l a c k  c a p  was somewhere l a y i n g  

arouqd t h e r e .  

The e n v e l o p e  was somewhere l a y i n g  around 

t h e r e .  

Then, t h e  p o l i c e  a r r i v e d  t h e r e ,  and w h i l e  - - 

t h e y  w e r e  -- i 

i g n i t e d ,  t h e  - b l a s t i n g  - -  - w e  . cap,  



Leesburg . from - the C i ty  of Miami P o l i c e  Department 

g o t  some s c h r a p n e l ;  okay, so a c t u a l l y  it was not  ..*, 

m y  device t h a t  was the  one t h a t  blow t h a t  place. 

Q Life i s  a b i t c h ;  i s n ' t  i t ,  Ricky? 

A Life i s  b i t chy .  

0 A l l  you wanted to  do i s  go out  and put  a 

bomb down someplace, and here somebody ha8 t o  come 

down behind you and mess up the whola p lace?  

A Mess up the whole thing, 

Q They have no r e s p e c t .  

A N o  respect a t  a l l  for t h e  professionals. 

Q W e l l ,  was 

tha t  came in and bombed your bomb? 

A Oh, y e s .  

8 Who was it? 

A Omar Soto,  - - .+,--. a * .. 

Q Was he somebody whom you knew at that t i m e  

a l s o  t o  be engaged i n  t h e  bombing business? 

A N o ,  I found out  about him when I started 

looking for the  other bomber. 

Q N o w ,  was t h a t  the f i r s t  exp los ive  dev ice  

o r  bomb or whatever you want t o  c a l l  it that you had 

ever  placed somewhere f o r  purposes of blowing so met hi^ 

or somebody up? 

A O f  course not .  



Q Well, I've heard all the stories, Ricky, 

but I can't assume any of that, so I have. to have you 
1: 

tell me about it. You know, a chance to meet a living 

legend, you know, so I am going to ask you to tell me. 

Prior to 1968, where else had you placed 

an explosive device? 

Let me ask you this, first, Ricky, just, 

you know, what the lawyers call a technicality. 

When you placed the explosive device in the 

place at Flagler and 34th or 35th back in 1968, you 

knew at the time that you were violating one of the 

laws of the State of Florida; didn't you? 

A That's a matter of semantics.. 

Q Did you know that you were committing an 

illegal act, Ricky? 

A That's a matter of semantics. 

Q Well, given our need to utilize the 

semantics that are normally employed in the day to day 

lives of normal humans, if you would indu1ge.u~ by 

using those same semantics, didn't you know at the tin 

that you did it that you .were doing an act that the 

law prohibited? 

A That's another matter of semantics. 

Q Well, just do the best you can. 

A Douglas, I was not committing a crime, 



Q W e l l ,  l e t ' s  do i t  t h i s  way: I i n v i t e  you 

t o  s t a t e  t o  m e  any  i d e o l o g i c a l  o r  p h i l o s p h i c a l  

f e e l i n g  t h a t  you have a b o u t  it because  I'm happy t o  

h e a r  t h a t  all t h e  t i m e ,  b u t  f i r s t ,  I'd l i k e  you t o  

t e l l  m e  whether  you h a r b o r e d  an  awareness  a t  t h e  t i m e  

t h a t  you d i d  t h e  a c t  t h a t  you w e r e  v i o l a t i n g  e i t h e r  

one o f  t h e  l aws  o f  t h e  S t a t e  of  F l o r i d a  o r  one o f  t h e  

l aws  o f  t h e  Uni ted  S t a t e s  or  b o t h ?  Did you know 

A O f  c o u r s e .  

Q NOW, i f  you want behind  t h a t ,  to make 

p h i l o s p h i c a l  o r  i d e o l o g i c a l  e x p r e s s i o n  t o  m e ,  

M r .  Morale*,  I i n v i t e  you t o ,  because  t h a t  i s  an 

e d u c a t i o n  f o r  m e ,  t o o .  

A You won ' t  get  it  yet. 

Q I a m  t r y i n g ,  Ricky,  

A You w i l l ,  you w i l l  e v e n t u a l l y .  

Q I am going t o  be t a u g h t  something?  

A O h ,  y e s ,  d e f i n i t e l y ,  I p romise  you. 

swear my heart. 

- - - - -Q - - L a m  -a ye- qu& s t u d y ,  R i c k y .  
- - - - - -  

A I am g o i n g  t o  p l e a s e  you. 

Q I have  a v e r y  q u i c k  s t e p .  Sometimes, 

s u r p a s s  t h e  m a s t e r  r i g h t  on  t h e  spot; okay? 

L e t ' s  go back ' p r i o r  t o  1968,  and have 

i t ?  

some 

1 

- - -  

I 

YOU 

t e l l  m e  t h e  d i f f e r e n t  o c c a s i o n s  b e f o r e  t h a t  on  which 



8 4  

you p l a c e d  some bomb o r  e x p l o s i v e  d e v i c e ?  

A W e l l ,  M r .  W i l l i a m s ,  % I .- went . - *  t o  a f u l l  

d e m o l i t i o n  c o u r s e  where t h e y  d i d  a l o t  of  work on t h a .  

and t h a t ' s  where I l e a r n e d  my e x p e r t i s e .  

Q When d i d  you have t h a t  c o u r s e ,  p l e a s e ?  

A 1963,  . . *  1964,  . '  I b e l i e v e .  

Q Was t h a t  t h e  f i r s t ,  i f  you w i l l  pardon 

t h e  e x p r e s s i o n ,  c o n t a c t  t h a t  you had w i t h  d e m o l i t i o n s  

o r  had you k i n d  o f  dabb led  i n  it a s  a n  amateur  b e f o r e  

t h e n ?  

A No, amateurs  u s u a l l y  make m i s t a k e s ,  and 

you a r e  o n l y  a l l o w e d  one m i s t a k e  i n  d e m o l i t i o n .  

Q J u s t  e x a c t l y  so. 

A So,  I was i n t r o d u c e d  t o  t h e  wonder fu l  ---- --- - "., -,- --...--- " .. 

wor ld  o f  . -. C4 by t h e  means o f  my d e m o l i t i o n  t r a i n i n g .  

Q From - whom + d i d  you r e c e i v e  t h a t  t r a i n i n g ,  

p l e a s e ,  s i r ?  

A 

Q 

S t a t e s ?  

A 

c o u n t r y .  

Q 

A 

Q 

The C e n t r a l  I n t e l l i g e n c e  Agency. 

I n  t h i s  c o u n t r y  o r  o u t s i d e  o f  t h e  Uni ted  

To t h e  b e s t  o f  my knowledge? it was i n  t h i s  

Now -- 
I d o n ' t  see a n y t h i n g  funny a b o u t  it. 

Now, I need t o  know -- 



A You don't like the C.I.A.? 

Q It has provided me with some of the most 

entertaining moments of my life, 

A Okay, because I don't like people, you knot 

making jokes about them, 

0 I need to know this, Mr. Morales: The 

way in which you answered that last question suggests 

that you don't possess absolute certainty as to where 

this demolitions course was given you, Is that 

because your awareness was impeded in some way, or ia 

it because the C.1,A. took steps to try and keep you 

and the others from knowing where you were? 

A That is right, that is correct, to the 

last part of your question, 

Q The C,I.A, tried to keep you from knowing 

where you were? 

A Yes, that is correct, 

Q Let me guess, You were blindfolded and 

put in an airplane? 

A No, actually the airplane was the one that 

was blindfolded. 

Q You were put in an airplane with the 

windows blocked out? 

A That is correct, 

Q And flown someplace? 



A An a i r p l a n e  someplace.  

Q And you were a i r b o r n e  l o n g  enough s o  t h a t  

you c o u l d  be c o n c e i v a b l y  i n  a n o t h e r  c o u n t r y ?  

A O r  w e  c o u l d  have been c i r c l i n g  around 

Miami, r i g h t ,  and c i r c l e  a round i n t o  t h e  w i l d  

b l u e  yonder ,  o r  w h a t e v e r ,  you know. 

Q W e l l ,  now, l e t  m e  g u e s s .  

When t h e  a i r p l a n e  l a n d e d ,  was t h e  p i l o t  

k i l l e d ,  o r  was h i s  tongue  c u t  o u t ,  s o  h e  c o u l d n ' t  

t e l l  anybody where h e  had t a k e n  you? 

A No, w e  were s e p a r a t e d  from them. W e  n e v e r  

saw t h e  p i l o t s ,  and t h e  p i l o t s  never  saw us, 

B y  t h i s  t i m e ,  you s h o u l d  be aware o f  t h a t .  

If you want t o  w a s t e  a l o t  of p a p e r  t h e r e ,  you know, 

w e  c a n  keep  g o i n g  o n ,  b u t  t h a t ' s  t h e  o n l y  answer I 

c a n  g i v e  you, 

Q Is t h a t  a s t a n d a r d  i n t e l l i g e n c e  t e c h n i q u e ?  

A Yes, t h a t ' s  p a r t  of t h e  c o m p a r t m e n t i l i z a -  

t i o n  p a r t .  

Q How does t h e  p r i n c i p l e  o f  compar t rnen t i l i za -  

t i o n  -- 

t i o n  -- h o r i z o n t a l  and v e r t i c a l .  -- - -- .- . --. . 

Q P l e a s e  e x p l a i n  them t o  me? 

A I t ' s  a need t o  know b a s i s ,  s o  I d i d n ' t  



have the need to know who the pilots were or the 

pilots' need to know who I was. 

Q If I understand you correctly, Ricky, what 

you are telling me is that the theory of compartmenti- 

lization is that different people involved in the 

same operations or series of acts who have different 

functions to play are kept separately and apart from 

each other, so that no one person knows what any of 

the others is doing; is that essentially it? 

A Essentially, It is correct, 

Q Is that a technique that you have utilized 

over the years during your career as an Intelligence 

agent or operative?. 

A It is part of daily life, You know, it's 

part of the job, 

Q So, for example, was that a technique that 

you applied when you were DISIP in Venezuela? 

A It goes along with the profession, 

Q Ricky, 1 need a yes or no, and then, a 

comment? 

A Yes, 

Q See, you and I know, as we sit here and 

talk by facial expressions what one another means, 

but two weeks from now, when I go to read this 

deposition, the record is just going to have black ant 



w h i t e  words, T h a t ' s  why w e  have t o  c l a r i f y  it. 

A Yes, t h a t  i s  t e r r i b l e ,  Douglas. I under- 

s t a n d .  

I am going  t o  t r y  t o  h e l p  you o u t  on t h a t  

because  t h a t ' s  t e r r i b l e . .  Yes, of  c o u r s e ,  The c o l d  

of b l a c k  and w h i t e  i s  terr ible ,  

Q So, you were t r a i n e d  by t h e  C . I , A ,  a t  t h e  

v e r y  l eas t  someplace on t h e  s u r f a c e  o f  t h e  e a r t h ?  

A That  i s  r i g h t ,  

Q Where t h e r e  wasn ' t  snow? 

A Yes and no, I 
Q Okay, It d o e s n ' t  m a t t e r ,  

A For a t i m e ,  t h e r e  was snow and c o l d ,  and 

t h e n ,  t h e r e  was warm. 

Q How .-- long  d i d  t h e  cou r se  . ,. l a s t ?  

A What c o u r s e ?  

Q The d e m o l i t i o n s  c o u r s e  t h a t  you took? 

A Demoli t ion l a s t e d  two s e p a r a t e  weeks. - - -*--L--I-II .--....ll----- -.Î -- ̂.- - ...--̂ --- >-- 

Q I g a t h e r ,  t h e n ,  t h a t  t h e  i n f e r e n c e  t o  be  

drawn from what you j u s t  sa id  is t h a t  you w e r e  r e c e i v i  

your d e m o l i t i o n s  t r a i n i n g  a long  wi th  o t h e r  b a s i c  C.1.A 

t r a i n i n g ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A Not a long.  

Q A s  p a r t  o f ?  

A A s  part of, 



Q So that you weren't taken away just speci- 

.fically for the purpose of demolitions training, but 

for all of the training that the C.I.A. was giving 

its agents, then? 

A That is correct. 

Q As long as we're here, Ricky, without going 

into the kind of details that would be regarded a s  

sensitive or privileged or confidential or anything 

like that, tell me what the rest of your C , I . A .  traini 

was in general terms? 

A It covered, Williams, everything, I 

received the best training available, 

Q Break it down for me, a s  neatly a s  you can, 

Ricky, and we don't have to spend a lot of time on 

A Mapping, patrol, raids, jump school, . A .-, 

communications and demolitions, counter insurgency, 
--->---.- -"-. -> - . .- * * ,,.. "..* " 

insurgency, . . . . . . .  . clandestine movement, inclandestine .. " --..--- 

movement, covert actions, survival. 

A Self-defense. 

Q Any psychology taught? 

A Weapons, psychological warfare. 

Q Can you think of anything else? 

A There must have been a lot more. 
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Q How ,..-- l ong  . . d i d  t h e  t r a i n i n g  l a s t ,  Ricky? 

A For  m e  and my team? 

Q Y e s .  

A I t  l a s t e d  ten months. ,.---. .#. 

Q Now, w e  t a l k e d  a w h i l e  ago  a b o u t  t h e  

difference between a  c o n t r a c t  a g e n t  and a r e g u l a r  -- 
what  was t h e  t e r m  you used -- t h e  o t h e r  k i n d  o f  a g e n t ?  

A S t a f f .  

Q A s t a f f  a g e n t .  

I assume t h e  t r a i n i n g  t h a t  you g o t  was t h e  

h i g h e s t  l e v e l  of t r a i n i n g  t h a t  t h e  C.I .A.  w a s  g i v i n g  

r e g a r d l e s s  o f  what  one  c a l l e d  t h e i r  employees a t  t h a t  

t i m e ;  i s  t h a t  c o r r e c t ?  

A T h a t  i s  c o r r e c t .  

Q Is it a l s o  f a i r  t o  assume t h a t  as  f a r  as  

you c a n  t e l l  and based  upon what you have  been a b l e  t o  

l e a r n  o v e r  t h e  rest  o f  your  c a r e e r  i n  i n t e l l i g e n c e  

work, t h a t  you were g e t t i n g  t h e  b e s t  t h a t  was a v a i l -  

a b l e  t o  be g i v e n  a t  t h e  t i m e ?  

A T h a t  i s  what t h e y  t o l d  m e .  

Q I  Do you have any r e a s o n  t o  d i s b e l i e v e  it 

l o o k i n g  back?  

A Nope. 

Q I mean, t e c h n i q u e s  may have  changed,  b u t  

s t i l l ,  a t  t h e  t i m e ,  it was t h e  b e s t  t h e r e  was? 



A That  is r i g h t .  

Q And you completed i t ?  

A A f i n e  cou r se .  

Q A f t e t  t h a t ,  when d i d  you pe r fo rm your  

f i r s t  actual p i e c e  o f  d e m o l i t i o n s  work? When d i d  you 

f i r s t  blow something up o r  p l a n t  a  bomb o r  a n y t h i n g  

l i k e  t h a t ?  

A A f t e r  t h e  t r a i n i n g ?  

Q Y e s ,  

A I n  t h e  Congo, 

Q As p a r t  o f  i t s  t r a i n i n g  back t h e n ,  was t h e  

C,I,A. g i v i n g  d i f f e r e n t  p e o p l e  s p e c i a l i z e d  o r  

c o n c e n t r a t e d  t r a i n i n g  i n  some a r e a s  t o  t h e  e x c l u s i o n  

of o t h e r s  l i k e ,  f o r  example,  would one pe r son  be 

p i cked  o u t  t o  get t h e  r e g u l a r  d e m o l i t i o n s  t r a i n i n g ,  

and t h e n ,  go  on t o  be g i v e n  more s p e c i a l i z e d  t r a i n i n g  

t o  become even  more e x p e r t  a s  a  s p e c i a l i s t  i n  

d e m o l i t i o n s ,  and a n o t h e r  one on o r t hog raphy  and 

a n o t h e r  one on  ca r t og raphy?  Was t h a t  be ing  done? 

A ' I h e a r d  of t h i n g s  a l o n g  t h o s e  l i n e s ,  b u t  I 
p p p p p p p p p p - - - - - - - - - - -  

took  t h e w h o i e  c o u r s e .  I never  went i n t o ,  you know, 

t h a t  k i n d  of p iecemea l  i n s t r u c t i o n ,  

Q I n  o t h e r  words,  you w e r e  never s i n g l e d  o u t  

for any more i n t e n s i v e  i n s t r u c t i o n  o t h e r  t h a n  t h a t  

was g i v e n  d u r i n g  t h e  r e g u l a r  c o u r s e ?  



11 t r a i n i n g  t h a t  went p a s t  what t h e  g e n e r a l  group o f  

1 

2 

3 

5 1 C.I .A.  t r a i n e e s  would g e t ?  

A T h a t  was i n t e n s i v e .  

Q I u n d e r s t a n d  t h a t .  I ' m  s u r e  it w a s ,  b u t  

what I want t o  know i s  whe the r  you g o t  any  d e m o l i t i o n s  

II g o t  -- it was t h e  r e a l  McCoy. - I 

6 

7 

I1 Q So,  you went t o  t h e  Congo, t h e n ,  and you 

A No, no. Tha t  was it. 

There  w e r e  p e o p l e  who g o t  l e ss ,  b u t  what I 

lo 11 t o l d  us, on  F r i d a y ,  t h a t  you went on a Mad Mike Hoare 

11 II c o u r s e ?  

A A t t a c k .  

Q When you were i n  t h e  Congo, Ricky,  on how 

l4 I many d i f f e r e n t  o c c a s i o n s ,  c o u l d  you t e l l  u s  now w i t h  

l5 /I some d e g r e e  o f  a c c u r a c y ,  d i d  you e i t h e r  f a b r i c a t e  or 

l6 I1 p u t  i n  p l a c e  e x p l o s i v e  d e v i c e s ?  

A Douglas ,  t o  s t a r t  w i t h ,  a hand g r e n a d e  i s  

21 I1 s o  you have  t o  u n d e r s t a n d  t h a t .  

18 

19 

20 

22 11 Q W e l l ,  I a g r e e  w i t h  you t h a t  it b e a t s  t h e  

a n  e x p l o s i v e  d e v i c e ,  you know, and a t  ---- ni.ht, -** .em,..4, I - - % used .. . , 

t o  u - . - .  wake ... - - -  up . everybody,  you 

hand g r  because  t h a t  was common p r a c t i c a l  j o k e s ,  

23 /I h e l l  o f  an a l a r m  c l o c k .  

24 11 A And s i n c e  t h e y  w e r e  a l r e a d y  f a b r i c a t e d  i n  I 
25 t h e  form t h a t  t h e y ,  you know, wha tever  t h e y  were i n  



the crates, you know, to be used, and it's a question 

that I -- 
Q Well, let me make a distinction then 

between munitions, on the one hand, and demolitions 

material on the other; okay? 

A Well, munitions can be detonated, too, 

and then, it becomes -- were you in the Service 
by any chance just to try to help you out? Were you 

in the Service? 

Q Listen. Assume that I have some working 

familiarity with it. 

A No, Service. I mean, did you serve your 

country? 

Q Assume that I have some working knowledge 

of it* 

A Well, then, I have to reverse to previous 

situation. 

MS. COHAN: I wasn't in the Service. 

Start from the beginning. 

THE WITNESS: Because I cannot assume, you 

know. I am not in an assuming position. 

BY MR. WILLIAMS: 

8 Let's assume, then, that neither I nor the 

prosecutor was, and start from point 1. 

A Scratch? 



9 4  

Q Scratch, 

A SO, munitions, you know, ammo, it can be 

used also as an explosive device, I 
Q Well, let's define "munitionsu? 

A That's ordnance. 

Q That's ordinance without the 9" 

with the understanding that we are talking about some 1 
thing that is made to be used and is used in weapons I 
as opposed to expressly for the purpose of demolition; 

all right? Now, apart from the use of munitions 

in the Congo, did you also have to fabricate and make 

use of demolition material like C4, or plastic 

explosive, or with time delay fuses, and that kind of 

stuff? Did you do that as well? 

A It was there, It was part of the supply, 

Q So, then, you used both ammunition or 

ordnance, on the one hand, and demolitions material 

on the other; is that correct? 

A Well, all depends if I was fighting with 

a machine gun, you know, I cannot throw a hand grenade 

at the same time. 

Q But, you used them both when you were in 

the Congo? 

A Oh, yes. 

I Q On how many occasions, if at all while you 



were i n  t h e  Congo, d i d  you e i t h e r  d e t o n a t e  o r  p u t  i n t c  

p l a c e  f o r  d e t o n a t i o n  some d e m o l i t i o n s  material a s  

opposed t o  s h o o t i n g  o f f  a round of  something t h a t  

would be c l a s s i f i e d  as ordnance? 

A On s e v e r a l  o c c a s i o n s ,  nume.rous o c c a s i o n s ,  

on thousands  o f  o c c a s i o n s ,  eve ry  t i m e  t h a t  t h e r e  was 

a f i r e  f i g h t  o r  a p r a c t i c a l  joke going on,  

Q Did you a c t u a l l y  u s e  and d e t o n a t e  d e m o l i t i c  

m a t e r i a l  i n  t h e  Congo? 

A Y e s .  

Q On more t h a n  a dozen occas ions?  

A Yes 

Q Were t h e y  a n t i p e r s o n a l  d e v i c e s  as well-.as 

d e v i c e s  i n t ended  t o  d e s t r o y  p r o p e r t y  o r  b u i l d i n g s  o r  

c l e a r  l a n d  o r  something e l s e ?  

A Of cou r se .  

Q On how many o c c a s i o n s  would you say you 

used o r  a s s i s t e d  i n  t h e  u s e  of  any p e r s o n a l  

e x p l o s i v e  d e v i c e s ?  

A F i r s t  of  a l l ,  t h e r e  i s  what you c h a r a c t e r i :  

what a n t i p e r s o n a l  d e v i c e  i s ?  

Q How do you unders tand  t h e  term? What does  

t h e  t e r m  mean -- t h a t ' s  what I should  ask you? 

A W e l l ,  t h a t  could  app ly  t o  l a n d  mines,  

t h a t  cou ld  app ly  t o  booby t r a p s ,  t h a t  cou ld  app ly  t o  



hand grenades. 

Q All right. Something that is intended to 

kill or injure a human as,opposed to blow up a 

building; okay? - 

A I am going to correct my answer according 

to the words that you are trying to put in my mouth 

that it was for the purpose of inflicting casualties 

to the enemy. 

Q I understand that. 

P- You understand? Right. 

Q That's the synonym or the euphemism that 

you showed on Friday? 

A No, this is a military terminology. 

Q Well -- 
A Of all the armies in all the world. 

That's what war is all about. 

MR. WILLIAMS: Prosecutor, do you understa 

that answer to corntemplate the use of synonym or 

euphemism that the witness chose on Friday? 

MS. COHAN: Yes .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q Can you tell me on how many occasions 

you did make use of demolitions or explosives for 

antipersonal purposes? 

A I threw about a whole case of hand grenade 



on one occasion. 

Q How many is that? 

A Twenty-four, 

Q I assume, certainly, that there were more 

occasions than one on which you threw hand grenades? 

A And many occasions that I couldn't even 

recall, you know, under the pressure. 

8 Then, it would just be accurate to say 

that during the period of time that you were in the 

Belgium Congo, that you made extensive use of 

demolitions for antipersonal purposes? 

A No, it is incorrect, 

Q What would be correct? 

A Extensive use of an automatic rifle. 

Q Did you also make extensive use of 

explosives for antipersonal purposes while you were 

in the Belgium Congo? Remember, if you can, yes or 

no, and then, explain? 

A Yes. 

Q Did you ever perceive as a matter of fact, 

at least within reasonable limits and a reasonable 

act, to form B U C ~  perception that your use of any 

antipersonal explosives had been successful, as you 

would say, inflicting casualties, and as I would say, 

killing somebody? Did you ever perceive that that had 



also been accomplished? 

A f wasn't in the business. 

Q Without regard to how many there were? 

A I don't know, 

Q I'm not asking you how many. I'm asking 

you whether -- 
A I don't know. If you throw a hand 

grenade, you don't know what's going on on the other 

side, You move out from your position, because when 

a hand grenade goes off from your side, there goes 

a clink of the spoon. 

Then, you are giving up your position. 

Then, you roll back -- come on, Douglas. What kind 

of question is that? 

Q Do I understand you to be telling me, then 

Mr. Morales, that for so long as you were in the 

Belgium Congo in the 19601s, you have no idea whether 

you inflicted even the first casualty on a human 

being as a result of your use of explosives? You 

don't know? 

A oh, I do know. 

Q Did YOU? 

A About casualties? 

Q Yes, did you inflict casualties 

A oh, I saw a lot of people dead on both 



sides. 

(2 Under c i r c u m s t a n c e s  t h a t  would c a u s e  you t o  

f e e l  t h a t  some o f  t h e  p e o p l e  whom you r e g a r d e d  a s  your  

enemy d i e d  a s  a  r e s u l t  o f  your  u s e  o f  e x p l o s i v e s  o r  

d e m o l i t i o n s ?  

A I n e v e r  r u n  b a l l i s t i c s  on them. 

Q I s a i d ,  your  d e m o l i t i o n s  o r  e x p l o s i v e s ?  

A I d o n ' t  know. I n e v e r  r a n  b a l l i s t i c s  on 

them. 

What i f  t h e r e  are 150 guys  d o i n g  t h e  same 

t h i n g  you a r e  d o i n g ?  Who i s  g o i n g  t o  g e t  t h e  c r e d i t ?  

Q M r .  Mora les ,  i f  you went t o  a s p e c i f i e d  

l o c a t i o n  and p l a n t e d  a n  e x p l o s i v e  d e v i c e  and l e f t  t h e  

a r e a  and d e t o n a t e d  it o r  a l lowed  it t o  d e t o n a t e ,  

depend ing  upon what  it was, and t h e n ,  you r e t u r n e d  

t o  t h e  a r e a  and saw b o d i e s  l y i n g  a round ,  would you 

r e a s o n a b l y  assume t h a t  your  e x p l o s i o n  had been  

r e s p o n s i b l e  f o r  t h e  r e s u l t s  t h a t  you saw? 

A But ,  t h a t  was n o t  t h e  c a s e .  

Q I am a s k i n g  you,  would you? 

A Of c o u r s e .  

Q Did t h a t  e v e r  happen d u r i n g  t h e  e n t i r e  

p e r i o d  o f  t i m e  t h a t  you were i n  t h e  Belgium Congo? 

A W e l l ,  I n e v e r  p l a c e d  it myse l f .  I m a n ,  

w i t h  r e g a r d  t o  booby t r a p s  and l a n d  mines and t h i n g s .  



Q Any k ind  of demol i t i on?  

A The whole team goes t h e r e ,  Everybody doe8 

h i s  l i t t l e  job. 

I f  somebody g e t s  h u r t  o r  some c a s u a l t y ,  

I w i l l  i n f l i c t  it t o  t h e  enemy. 

I f  you want a p i e c e  of an arm f o r  you, o r  

you want t h e  head of t h e  guy f o r  you, o r  t h e  f e e t  -- 
whatever you s p l i t  it, 

Q However you chose t o  segment it o r  

a p p o r t i o n  r e s p o n s i b i l i t y ,  t h a t  i s  f i n e  w i th  m e ,  I 

d o n ' t  suppose it makes much d i f f e r e n c e ,  

A The guy who dropped t h e  bomb, he  i s  i n  

Russ i a ,  o r  t h e  guy who b u i l t  t h e  bomb back t h e r e  i n  

t h e  Alamo -- wherever t h e y  w e r e ,  Come on,  Douglas, 

Q Here's my q u e s t i o n  t o  you, Ricky: For 

as long  a s  you were i n  t h e  Belgium Congo, d i d  you 

e v e r  become aware t h a t  your u se  o f  d e m o l i t i o n s  o r  

e x p l o s i v e s  o r  your p a r t i c i p a t i o n  i n  t h e  p r e p a r a t i o n  

of  d e m o l i t i o n s  and e x p l o s i v e s  r e s u l t e d  i n  t h e  d e a t h s  

o r  t h e  c a s u a l t i e s ,  o r  whatever you want t o  c a l l  them, 

o f  people  a g a i n s t  whom you were f i g h t i n g ?  Did you 

e v e r  become aware of  t h a t ,  o r  d i d  you s e r v e  a l l  of  

your t ime i n  t h e  Congo wi thou t  knowing whether you 

e v e r  k i l l e d  t h e  f i r s t  person wi th  any k ind  of  

e x p l o s i v e ?  



A A c t u a l l y ,  you c a n ' t  t e l l  from e x p l o s i v e s  

b e c a u s e  i f  you fire a m o r t a r ;  a l l  r i g h t ,  you d o n ' t  knc 

i f  t h e r e  a r e  more m o r t a r s  g o i n g  on a t  t h e  same t i m e ,  

You d o n ' t  know i f  t h e  one  t h a t  you dropped -- what 

a b o u t  i f  you a r e  h o l d i n g  t h e  t u b e ?  Then, who i s  

r e s p o n s i b l e  -- t h e  guy who dropped t h e  s h e l l ,  o r  t h e  

one  who h o l d s  t h e  t u b e ?  

I n  m y  o p i n i o n ,  t h e  one who i s  r e s p o n s i b l e  

i s  t h e  one  who done r u n  around t h e  p l a c e  and g e t s  h i t  

Q Then, your  t e s t i m o n y  i s  t h a t ,  as you s i t  

h e r e  now, you d o n ' t  know w h e t h e r ,  d u r i n g  t h e  e n t i r e  

p e r i o d  o f  t i m e  you were i n  t h e  Belgium Congo working  

f o r  o r  w i t h  t h e  C,I.A, d u r i n g  t h e  6 0 t s ,  you were 

r e s p o n s i b l e  f o r  t h e  f i r s t  d e a t h  o r  c a s u a l t y  o f  anybod 

t h r o u g h  t h e  u s e  o f  e x p l o s i v e s ?  You d o n ' t  know t h a t ?  

A E x p l o s i v e s  -- i t ' s  i m p o s s i b l e ,  Douglas.  

Q You d o n ' t  know i t ?  

A It i s  i m p o s s i b l e .  It i s  q u i t e  i m p o s s i b l e  

t o  d e t e r m i n e  it, 

There  were a l o t  of  them, b u t  I c a n n o t  

d e t e r m i n e ,  you know, i f  t h e y  were mine o r  t h e  guy 

n e x t  t o  m e  o r  t h e m s e l f  o r  somebody else. 

W e  were n o t  t h e  o n l y  o n e s  t h e r e .  I was 

n o t  t h e  o n l y  one  t h e r e .  

Q I t  was c l e a r l y  your e f f o r t  and your  i n t e n t j  



t o  have t h e  d e m o l i t i o n s  t h a t  you p l a c e d  o r  f a b r i c a t e d  

o r  th rew o r  whatever  r e s u l t  i n  d e a t h  o r  c a s u a l t y ,  

wasn ' t  it your  i n t e n t i o n ?  

A I n f l i c t i n g  c a s u l t i e s  t o  t h e  enemy and 

s u r v i v a l .  

Q Would you g i v e  m e  a y e s  o r  no, p l e a s e ,  s i r ?  

A Y e s ,  

Q So t h a t  i f  your p a r t i c u l a r  e x p l o s i v e  had 

t h e  e f f e c t  t h a t  was d e s i r e d  and i n t e n d e d ,  it would be  

something t h a t  you s p e c i f i c a l l y  i n t e n d e d  t o  do; 

c o r r e c t ?  

A Say t h a t  a g a i n ?  

Q I f  a p a r t i c u l a r  e x p l o s i v e  d e v i c e  t h a t  you 

p l a c e d  o r  t h a t  you f a b r i c a t e d  d i d  what it was 

supposed t o  do ,  t h a t  would be something t h a t  you had 

i n t e n d e d  t h a t  it do; i s n ' t  t h a t  c o r r e c t ?  

A Y e s ,  because  you d o n ' t  o n l y  use d e m o l i t i o n  

t o  d e s t r o y  human l i f e  o r  b e i n g s ,  You use it t o  
1 

demol ish  a b r i d g e  o r  t o  c u t  down a highway, you know, 

r a i l r o a d  l i n e s  and a i r l i n e r s ,  and t h i n g s  l i k e  t h a t ;  

r i g h t ?  

Q How - --- l ong  ,-- .. - were you i n  t h e  Congo,, by t h e  way? 

A Over s i x  months. 
v - 4' . . 

T h a t ' s  how f a r  t h e  whole war l a s t e d =  " _ .  . I _  1 -" - .. - 

W e  were -- w e  sped up the  end.  I t  had last 



a l i t t l e  longe r .  

Q Have -..--<** --."La-- you , e v e r  now t h a t  you mention i t ,  

e i t h e r  f a b r i c a t e d  o r  a s s i s t e d  i n  the f a b r i c a t i o n  of  

a n  e x p l o s i v e  o r  placed o r  a s s i s t e d  i n  the placement ol 

an e x p l o s i v e  t h a t  blew up an  a i r l i n e r ?  Have you e v e r  

done t h a t ?  

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Q 

A 

Say t h a t  aga in?  

Have you e v e r  -- 
I ' m  going t o  c u t  it s h o r t  f o r  you. 

O n  how many d i f f e r e n t  occas ions?  

One. 

When and where? 

Barbados. 

When, p l e a s e ,  s i r ?  

1976, 

L e t  me c o r r e c t  myse l f ,  s o  I won' t  have to 

do it tomorrow. 

T h e  c r a f t  invo lved  was a communist A i r  

Force  p l a n e  from t h e  Republic of Cuba. 

Q How many people  were on board? 

A There were, i n c l u d i n g  North Korean s p i e s ,  

Gwyenas, Cadres ,  DGI pe r sonne l ,  and A i r  Force o f f i c e r 1  

of t h e  Cuban A i r  Force ,  and a s s o r t e d  members of t h e  

Cuban Communist Pa r ty .  

There i s  a b i g  discrepancy, which I believc 



A According t o  the Press, which i s ,  t o  t h e  

b e s t  o f  my knowledge, i s  wrong, 73. 

0 Did you p l a c e  t h a t  e x p l o s i v e  d e v i c e  on  t h e  

a i r c r a f t ,  or  d i d  you f a b r i c a t e  i t ?  

A No, I d i d  n o t  p l a c e  it, and I d i d  n o t  

f a b r i c a t e  it. 

8 What p a r t  d i d  you have i n  t h a t  i n c i d e n t ?  

A I n  t h a t  i n c i d e n t ?  

8 Yes, what d i d  you do? 

t h a t  t h e  government of Cuba i s  t h e  o n l y  one who can  

come up with t h e  e x a c t  f i g u r e .  

Q What is t h e  b e s t  i n f o r m a t i o n  you have?  

A Oh, I was ..- " . .  p a r t  of t h e  c o n s p i r a t o r s .  

I 

Q What s p e c i f i c  p a r t  d i d  you p l a y  t h a t  r e s u l t  

i n  t h e  - blowing *-, ." .- .-. . .* up o f  t h a t  a i r p l a n e ?  

A Oh, s u r v e , i l l a n c e  - * ,... of  t h e  r e g u l a r  f l i g h t s  o f  

t h a t  Cuban A i r  Force  p l a n e ,  p r o v i d i n g  by a t h i r d  

p a r t y  t h e  e x p l o s i v e s ,  

Q Is t h a t  t o  say t h a t  you made a v a i l a b l e  t h e  

e x p l o s i v e s  t o  t h e  people who a c t u a l l y  d i d  t h e  manual 

work th rough  a  t h i r d  pe r son  a s  i n t e r m e d i a r y ?  

A Y e s  . 
Q What was t h e  p a r t  i n  t h a t  i n c i d e n t  or 

e p i s o d e  s o  far as you know p l ayed  by D r .  Bosch? 

A None whatsoever .  



Q You have heard t h a t  he has been implicated 

in it or accused of it; haven't you? 

A Oh, in fact, 1 arrested him. 

Q Is it your testimony -- did you arrest 
him for that episode? 

A I was ordered to arrest Dr. Orlando 
--* - -  . & -  

- .  

Bosch and produce him to my immediate superior, 

Deputy Dr. Rafael Rivas Vasquez. 

Q This is then while you were with DISIP? 

A That was at the time that I was commissar 

in charge of Division 54, 

Q So, did you actually arrest Dr. Bosch and 

deliver him over? 

A I went out of the headquarters along with 

one of my inspectors to the location that was providec 

to me by my immediate superior, and I -. went . - -  into r - - - *  the 

house, and since Orlando Bosch has been already - -  - "  

inf o m e d  that I was on my way down there to pick him 

up, he was waiting for me, and after having lunch, 

at that house, I proceeded to return Dr. Orlando B o s c l  

to the main building of the DISIP in Caracas. 

Q Is it your testimony, as you sit here now, 

Mr. Morales, that to your knowledge, regardless of the 

source of your knowledge, wherever it came from, 

Orlando Bosch had no connection either directly or 



i n d i r e c t l y  wi th  t h e  demol i t i on  of t h a t  a i r p l a n e ?  

' A  H e  h a s  no g u i l t y  whatsoever ,  

Q W e l l ,  l e t ' s  n o t  confuse  o u r s e l v e s  w i th  

e v a l u a t e d  concep t s ,  

A L e t ' s  n o t  confuse  myse l f ,  

Q L e t t s  n o t  g e t  involved -- I ' m  a s k i n g  you 

about  t h e  r e a l i t i e s  of i t ?  

A H e  has noth ing  t o  do wi th  it a t  a l l .  

Q A t  t h e  t i m e  t h a t  you f u r n i s h e d  t h e  

e x p l o s i v e s ,  d i d  you know t h a t  t h e y  were going t o  be 

used t o  sabo tage  o r  blow up t h a t  a i r p l a n e ?  

A Not a t  t h e  beginning,  and the - sou rce  . - .  of  

exp lo~&ve,  M r .  Wil l iams,  was - a r e s u l t  . .  " - .  of - t h e  ... h -. s e a r c h  

t h a t  was .*.--,---A executed  ,+.- --- by a g e n t s  of my d i v i s i o n  i n  a 

house t h a t  was t e d  of be ing  used by f o r e i g n  

i n t e l l i g e n c e  enemies,  and t h e r e  was a l o t  of m a t e r i a l  

t h a t  was s e i z e d  t h e r e ,  and t h e r e  was some e x p l o s i v e s  

t h a t  t h e y  were found t h e r e ,  which were, of cou r se ,  a . 

t u r n e d  ove r  t o  t h e  Explos ive  end and Disposa l  

D iv i s ion  of t h e  DISIP, and t h a t ' s  where -- t h a t ' s  from 

where, l a t e r  t h e  e x p l o s i v e s  found t h e i r  i n t o  

t h i s  Cuban A i r  " ,  . $  Force plane.  

Q Were you r e s p o n s i b l e  e i t h e r  d i r e c t l y  o r  

i n d i r e c t l y  f o r  t h e  e x p l o s i v e s  f i n d i n g  t h e i r  way 

e v e n t u a l l y  i n t o  t h e  a i r p l a n e ?  



A I s h a r e .  

Q D i d  you know a t  t h e  t i m e  t h a t  you -- 
A I s h a r e  t h e  r e s p o n s i b i l i t y .  

Q I unde r s t and .  

D i d  you know a t  t h e  t i m e  t h a t  you t ook  

whatever  s t e p s  were n e c e s s a r y  i n  o r d e r  f o r  t h e  

e x p l o s i v e s  t o  be p u t  on t h e i r  p a t h  t h a t  e v e n t u a l l y  

wound up i n s i d e  t h e  a i r p l a n e ?  

A O f  cou r se .  

Q Did . you . know t h a t  t h e y  were going  t o  be 

used t o  explode t h e  a i r p l a n e ?  

A O f  c o u r s e ,  - .  . 4 

Q D r ,  Bosch was s p e c i f i c a l l y  charged w i t h  

e i t h e r  p e r p e t r a t i n g  t h a t  i n c i d e n t ,  h i m s e l f ,  o r  hav ing  

a s s i s t e d  i n  p u t t i n g  it t o g e t h e r ;  wasn ' t  he? 

Wasn't  h e  charged w i t h  t h a t  i n  Venezuela? 

A H e  i s  s t i l l  i n  jail, 

Q My q u e s t i o n  t o  you, s i r ,  i s  whether  he  was 

charged  w i t h  r e s p o n s i b i l i t y  f o r  t h a t  i n c i d e n t ?  

A Tha t  i s  why h e  i s  s t i l l  i n  jail. 

Q May I t a k e  t h a t  a s  a ye s?  

MS.  COHAN: Y e s .  

BY MR, WILLIAMS: 

Q D i d  you assist  i n  t h e  p r o s e c u t i o n ,  i n  any 



A Nope . 
Q Did you p rov ide  t h e  Venezuelan g o v e r m e n t  

w i th  any ev idence  t h a t  was used a g a i n s t  him? 

A No. 

Q Have you, a t  any t i m e ,  a t t empted  to inform 

any a u t h o r i t i e s  o f  your knowledge o r  b e l i e f ,  whatever  

it i s ,  t h a t  D r .  Bosch had no p a r t  i n  t h e  i n c i d e n t ?  

A Yes. 

Q When? 

A To t h e  media and t o  h i s  a t t o r n e y .  

Q How r e c e n t l y ?  

A L a s t  yea r .  December and January .  

Q What happened t o  t h o s e  e f f o r t s  on your 

p a r t ,  Ricky, t o  l e t  them know t h a t  Bosch was i nnocen t?  

A I have no knowledge, whatsoever ,  of t h e  

s i t u a t i o n  ove r  t h e r e  a f t e r .  

Q But,  he  s t i l l  is  i n  j a i l ?  

A L e t  m e  f i n i s h ,  Douglas. 

R I'm s o r r y ,  Ricky. 

A I ' m  s o r r y ,  Douglas,  b u t  l e t  m e  f i n i s h .  I 

a m  n o t  f i n i s h e d  y e t .  

Q P l e a s e  go ahead.  

A I have no knowledge, whatsoever ,  of  what 

h a s  become of  my d i s c l o s u r e s  t o  t h e  media t h e r e ,  and 

my d i s c l o s u r e s  t o  Orlando Bosch's  a t t o r n e y ,  b u t  as f a r  



as I know, for all I know in this world, which is very 

uncertain, the future of -- he is still in San car108 
Military Prison in Caracas. 

He might have escaped yesterday, you know. 

He.might have passed away at the same time that we 

are talking now. 

You don't know. That happens to living 

people. 

Q At the time that you told Dr. Bosch's 

lawyer and the media of his innocence, did you also, 

in effect, accept responeibility or confess involving 

to the extent that you had it in that episode? 

Don't put the word confess, I didn't 

I confess to a priest; okay? 

You know what I am saying, though. 

Did you disclose your involvement and say, 

"I know he wasn't involved in it because I was, and 

he wasn't therew? 

A Well, I disclosed the conspiracy. I 

disclosed the actual, you know, operation, and I 

disclosed the facts of the coverup. 

Q I'm sorry. Go ahead. Were you finished? 

A Go ahead. 

8 Did you disclose publicly your involvement 

in the episode? 

A 

confess, 

Q 



A Watch my face. 

Q Is t h a t  a y e s ,  s i r?  

A Yes,  

Q Why w a s n ' t  D r .  Bosch l e t  o u t  of j a i l ;  do I 
you know? 

A T h a t  answer  -- t h a t  has t o  be  r e f e r r e d  t o  

t h e  Venezue lans .  

( O f f  t h e  r e c o r d . )  

THE WITNESS: L e t  m e  g e t  one  t h i n g  s t r a i g h t  

i n  my mind i s  t h a t  s u p p o s e d l y  every.  word t h a t  I speak 

h e r e  i s  b e i n g  t a k e n  down by t h e  c o u r t  r e p o r t e r ;  r i g h t ?  

BY MR. WILLIAMS : 

Q E v e r y t h i n g  t h a t  h a s  p e r t i n e n c e  t o  t h e  case, 

y e s ,  

A Okay. So,  you know, I have  d e t e c t e d  t h a t  

t h e  c o u r t  r e p o r t e r ,  o n  t h e  c a s e s  t h a t  I have  been 

t a l k i n g  o r  r e f e r r i n g  t o  i n c i d e n t s  t h a t  h a s  been  p u t  

u p  by c o u n s e l ,  you know, have n o t  been  t a k e n  down by 

h e r .  

Q No, t h a t  i s  n o t  c o r r e c t .  
, 

A T h a t  i s  c o r r e c t ,  and I d o n ' t  want  t o  get 

i n t o  t h e  p r o c e d u r e  t o  be k e e p i n g  an  eye  on h e r .  

Q You d o n ' t  have  t o  worry  a b o u t  t h a t .  

A Oh, y e s ,  I do.  

I Q Now, l e t ' s  make s u r e  t h a t  t h e  r e c o r d  i s  



c l e a r .  

Number o n e ,  i f  you see t h e  c o u r t  r e p o r t e r  

w i t h  h e r  hands  n o t  moving a t  a  p a r t i c u l a r  t i m e  -- 
A And I ' m  n o t  t a l k i n g ,  and s h e  i s  n o t  moving 

h e r  hands ,  t h a t  means t h a t  s h e  i s  n o t  t a k i n g  down 

wha tever  I am s a y i n g ?  

Q No, n o t  at a l l ,  b u t  I have  s e e n  h e r  moving 

a l l  t h e  t i m e  t h a t  you t a l k .  

Now, you made your  s t a t e m e n t ,  and I am n o t  

i n v i t i n g  you t o  a r g u e  w i t h  m e .  The r e c o r d  s p e a k s  

f o r  i t s e l f ,  o b v i o u s l y .  

M S .  COHANr When it d o e s  speak .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q When you see t h e  c o u r t  r e p o r t e r ' s  hands  

n o t  moving from t i m e  t o  t i m e ,  i t ' s  because  of h e r  

t e c h n i q u e  and h e r  t i m i n g .  

I a s s u r e  you t h a t  i f  t h e  p r o s e c u t o r  e v e r  

t h o u g h t  t h e  t e s t i m o n y  of y o u r s  were b e i n g  o m i t t e d  

from r e c o r d a t i o n ,  and t h e r e f o r e ,  t r a n s c r i p t i o n ,  t h e  

p r o s e c u t o r  would make it known, and do  wha tever  s h e  

t h o u g h t  was a p p r o p r i a t e  a b o u t  it i n  matters t h a t  

are known t o  u s  a s  l awyers .  

A What do  I c a r e  is  t h a t  e v e r y  t i m e  t h a t  I 

t a l k ,  I want t o  see h e r  hands .  

Q W e l l ,  M r .  Morales  -- 



A Banging t h a t  machine. 

Q W e l l ,  I r e a l l y  d o n ' t  much c a r e  what you wan. 

She i s  going t o  t a k e  t h e  d e p o s i t i o n .  

A But ,  I do c a r e ,  I do c a r e .  I d o n ' t  c a r e  i 

you d o n ' t  c a r e ,  b u t  I do c a r e .  

Q She i s  go ing  t o  t a k e  t h e  d e p o s i t i o n  i n  t h e  

f a s h i o n  t h a t  she  sees f i t ,  and i f  you t h i n k  t h a t  

any th ing  t h a t  you have s a i d  s o  f a r  has  been omi t ted  

from t h e  d e p o s i t i o n ,  t h e n ,  you go r i g h t  now wi th  

p r o s e c u t o r  whi le  w e  recess and c o n f e r  wi th  t h e  

p r o s e c u t o r ,  s o  t h a t  t h e  p rosecu to r  can come back and 

t e l l  u s ,  on t h e  r e c o r d ,  t h e  p a r t i c u l a r  a r e a s  t h a t  you 

f e e l  some tes t imony of yours  h a s  been o m i t t e d ,  and i f  

t h e  p r o s e c u t o r  makes an  a p p r o p r i a t e  o b j e c t i o n ,  t h e n ,  

w e  w i l l  go down b e f o r e  t h e  Judge r i g h t  now and have 

t h e  t a p e s  examined t o  determine whether t hey  a r e  

a c c u r a t e  o r  no t .  

M r .  C a r h a r t  and M r ,  A r i a s  and Mr, Quesada 

and I are going t o  l e a v e  t h e  room now u n t i l  you t e l l  

u s ,  Ms, Cohan, you a r e  ready  f o r  u s  t o  resume, s o  

Mr, Morales can t e l l  u s  a l l  t h e  p a r t i c u l a r s  i n  which 

you t h i n k  t h e  c o u r t  r e p o r t e r  has  omi t t ed  t h e  r e p o r t i n g  

of any of M r .  Morales '  tes t imony.  

M S ,  COHAN: I would i n d i c a t e  p r i o r  t o  your 

l e a v i n g ,  t h a t  t h e r e  have been occas ions  throughout  t h e  



past two and a half days when counsel and Mr. Morale8 

have engaged in bickering during which the court 

reporter was not taking down the bickering. I do 

not consider those matters evidentiary, and those are 

the only matters that I know of that have not been 

transcribed. 

MR. WILLIAMS: All right, but I don't want 

this deposition to go forward with there being any 

doubt appearing of record as to the accuracy of the 

tapes that are being made, and therefore, the transcrj 

that they will eventually produce, so I invite the 

witness, once again, to confer with you out of our 

hearing, so that when we resume this deposition in 

five minutes, it appears unequivocally that there h a w  

been no omissions of any testimony at all to eliminate 

the spector of that, and if you are of the feeling 

that any testimonial statements have been eliminated, 

Ms. Cohan, then put of record what you think to have 

been eliminated. 

MR. CARHART: She has already made her 

statement as to her position, and if Mr. Morales has 

an objection to the procedure, let him state his 

objection. 

Ms- Cohan is a competent lawyer. She is 

representing the State. If something needs correctin! 



I a m  s u r e  s h e  c a n  do it. 

THE WITNESS: I second M r .  C a r h a r t .  

MR. CARHART: So,  l e t ' s  go forward .  

T h i s  i s  my t i m e ,  and i t ' s  v a l u a b l e ,  s o  

l e t ' s  go fo rward .  

THE WITNESS: L e t ' s  go forward .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q Do you want t h e  o p p o r t u n i t y ,  M r .  Mora les ,  

t o  c o n f e r  p r i v a t e l y  w i t h  t h e  p r o s e c u t o r ?  

A I a l r e a d y  a g r e e d  w i t h  M r .  C a r h a r t .  

Q I t a k e  t h a t  a s  a no, t h e n .  

Now, Ma. C o u r t  R e p o r t e r ,  where were w e ?  

(Whereupon, t h e  l a s t  q u e s t i o n  and answer 

were r e a d  i n t o  t h e  r e c o r d . )  

BY MR. WILLIAMS: 

8 Do you know f o r  a f a c t ,  M r .  Mora les ,  t h a t  

t h e  i n f o r m a t i o n  t h a t  you a t t e m p t e d  t o  i m p a r t  

c o n c e r n i n g  D r .  Bosch ' s  noninvolvement  i n  t h a t  e p i s o d e  

was, i n  f a c t ,  r e c e i v e d  by p e o p l e  i n  a u t h o r i t y  i n  

Venezuela?  

A As f a r  a s  I a m  concerned ,  it was g i v e n  t o  

D r .  B o s c h ' s  a t t o r n e y ,  and it was d i s s e m i n a t e d  t o  t h e  

whole Venezuelan c i t i z e n s  t h r o u g h  t h e  media.  

Q W e l l ,  t h e n ,  what ,  t o  your  knowledge, i s  o r  

c o u l d  be t h e  r e a s o n  o r  r e a s o n s  f o r  h i s  s t i l l  being 



i n c a r c e r a t e d  f o r  a crime t h a t  you say he d i d n ' t  commit 

A I d o n ' t  know. 

Q Do you b e l i e v e  t h a t  you a r e  p r e s e n t l y  

a pe r son  who does  n o t  have c r e d i b i l i t y  w i t h  t h e  

Venezuelan governmenta l  e s t a b l i s h m e n t ?  

A I d o n ' t  know. 

Q Do you have t h a t  f e e l i n g ?  

A No. 

Q Do you f e e l  t h a t  your  s t a t u r e  i n  t h e i r  

e y e s  i s  such  t h a t  t h e y  would be i n c l i n e d  t o  b e l i e v e  

a n y t h i n g  t h a t  you t e l l  them? , 

A Yes. 

Q Is t h e r e  any o t h e r  p o s s i b l e  e x p l a n a t i o n  t h a  

you c a n  v e n t u r e ,  t h e n ,  f o r  t h e  r e a s o n  t h a t  a p p a r e n t l y ,  

even  though you have procla imed D r .  Bosch ' s  innocence ,  

he  i s  s t i l l  b e i n g  h e l d  p r i s o n e r  f o r  a crime t h a t  you 

s a y  h e  d i d n ' t  commit? 

A To s t a r t  w i t h ,  M r .  Wi l l i ams ,  D r .  Bosch was 

a c q u i t e d  by a  lower m i l i t a r y  c o u r t ,  and t h e r e  i s  

1 a n o t h e r  c o u r t  on t o p  o f  t h a t  lower m i l i t a r y  c o u r t  

' t h a t  w i l l  have t o  de t e rmine  i f  t h e  f i n d i n g s  o f  t h e  

lower  c o u r t  a r e  go ing  t o  s t a n d ,  because  he  i s  n o t  

under  c i v i l i a n  i n d i c t m e n t  o r  j u d i c i a l  a s s i s t a n c e  -- 
whatever  you want t o  c a l l  it. H e  i s  i n  t h e  hands  of 

t h e  m i l i t a r y .  



These i s  a  lower m i l i t a r y  c o u r t  t h a t  h a s  

exone ra t ed  Orlando Bosch of  any r e s p o n s i b i l i t y  w i t h  

r e g a r d  t o  t h e  bombing of t h e  Cuban A i r  Force p l a n e ,  

and i t ' s  up t o  a  s u p e r i o r  m i l i t a r y  t r i b u n a l  t o  

uphe ld ,  o r  whatever ,  you know. 

0 Reverse? 

A Reverse ,  you know, t h e  d e c i s i o n  of t h a t .  

lower m i l i t a r y  c o u r t .  

Q Did you e v e r  come t o  have knowledge of t h e  

pub l i shed  passenger  m a n i f e s t  i n d i c a t i n g  t h e  people  who 

acco rd ing  t o  t h e  p u b l i c  media,  were pas senge r s  on t h a t  

a i r p l a n e ?  

A Yes. 

Q D i d n ' t  you l e a r n  t h a t  t h e r e  were on board  

s e v e r a l  women who o s t e n s i b l y  were t r a v e l i n g  a s  

spouses  o r  mates o r  p a r t n e r s  t o  some of  t h e  men on 

board?  

A They f a l l  i n  t h e  ca t ego ry  of  a s s o r t e d  

communist p a r t y  members. 

Q Give m e  a  yes  o r  no? Y e s ,  you d i d ,  b u t  -- 
A That  t h e r e  were women aboard?  

Q Yes. 

A Y e s .  

Q D i d  you a l s o  l e a r n ,  s i r ,  t h a t  t h e r e  were 

c h i l d r e n  under t h e  age of e i g h t e e n  on board t h a t  



airplane? 

A 

on board. 

Q 

A 

9 

I didn't know that there were any children 

You haven't learned that? 

No, I haven't learned that. 

If, in fact, there were children under 

the age of eighteen on board that airplane, would you 

still regard them as being communist sympathizers undc 

any circumstances? 

A I will consider them -- that is prepostero~ 
because I have no knowledge about that, but that is 

preposterous, but to please you, Williams,I will say 

that they will belong to the Youth Communist Organizat 

and in due time, they will become full-fledged 

communists. 

Q Not anymore. 

A Well, not anymore in their cases. 

Q After the Congo, but before the airline 

bombing in 1976, the airplane bombing in 1976, would 

you tell me of any other incidents in which you have 

participated either directly or indirectly in the use 

of demolitions? 

A Training. I have trained people. 

Q No, I am talking about the use of 

demolitions in an offensive way or with the i n t e n t  tha 

I 

Lon, 



' t h e y  have  some real  e f f e c t  on people  o r  t h i n g s ?  

A Y e s ,  y e s ,  

Q You t o l d  m e  one.  P l e a s e ,  s i r ,  what  a r e  t h e  

o t h e r s ?  

A Rodr iguez '  Market.  Tha t  was t h e  c o u p l e  of 

communists,  you know, t h a t  were r u n n i n g  t h e  marke t ,  
" " .. * & L 

Q When was t h a t ,  p l e a s e ,  s i r ?  

A I d o n ' t  r eca l l  t h e  d a t e s ,  Wil l iam,  

Q Wel1,give me, i f  you c a n ,  approx imate?  

A I d o n ' t  r e c a l l  t h e  d a t e s  on t h a t  now. You 

know, it was i n  t h e  6 0 1 s ,  

Q Sometime i n  t h e  6 0 1 s ?  

A Sometime i n  t h e  6 0 1 s ,  
. . -.." -- 

Q Where, p l e a s e ,  s i r ?  

A T h a t  marke t  was l o c a t e d  i n  H i a l e a h .  

Q What d i d  you do w i t h  r e g a r d  t o  t h e  

Rodr iguez lMarke t ,  M r .  Mora les?  

A I a s s i s t e d  t h e  bomber, 
- .  . .  

Q I n  what way? 

A I n  t h e  c o n f e c t i o n  o f  t h e  e x p l o s i v e  d e v i c e ,  

Q I d i d n ' t  h e a r  t h e  word t h a t  you used  -- 
i n  t h e  what o f  t h e  e x p l o s i v e  d e v i c e ?  

A C o n f e c t i o n ,  manufac tu re ,  p u t  it t o g e t h e r .  

Q Who -__I- was _____ *I_ t h e  , * bomber? 

A H e  i s  dead ,  



who was h e ,  please, s i r ?  

Ramon Cubenas Conde. 
*..nu...--- =-.., . " .  - * 

Say t h e  l a s t  name, p l e a s e ?  

What i s  t h e  ma t ron imic  l a s t  name? 

Conde, C-o-n-d-e. 

What k i n d  o f  e x p l o s i v e  was used?  
. , 

P e n t o l i t e .  
, .. 

Was anybody p h y s i c a l l y  i n j u r e d ?  

Nope. 

J u s t  p r o p e r t y  d e s t r u c t i o n ?  

Y e s .  

S u b s e q u e n t l y  t o  your  r e t u r n  o r  d e p a r t u r e  

from t h e  Congo, a f t e r  t h e  Rodr iguez '  Market ,  what  was 

t h e  n e x t  i n c i d e n t  o f  your  p a r t i c i p a t i o n  i n  any  way a t  

a l l  o f  any  d e m o l i t i o n  o r  p r e p a r a t i o n  of e x p l o s i v e s ?  

A 1966. There  were a b o u t  f i v e  o r  s i x  more 

bombings. 

Q Where, p l e a s e ,  s i r ?  

A I n  t h e  Miami a r e a ,  

Q What was t h e  n a t u r e  o f  your  p a r t i c i p a t i o n  

i n  them? 

A 1966,  1967. Some o f  them, I p u t  t h e  

e x p l o s i v e s  t o g e t h e r ,  and some of them were p l a c e d  by 

m e ,  



There  was a t i m e  when t h e y  s t a r t e d  t r a d i n g  

w i t h  t h e  enemy, and t h e y  became p a r t  o f  a  h i t  l i s t .  

Whoever was t r a d i n g  w i t h  t h e  C a s t r o  government was 

b e i n g  bombed. 

I t ' s  p a r t  o f , y o u  know, Miami h i s t o r y .  

Q Can you remember any  s p e c i f i c  p l a c e s  t h a t  

w e r e  bombed i n  which you had t h e  p a r t i c i p a t i o n  t h a t  

you j u a t  d e s c r i b e d ?  

A 

Q 

A 

Q 

A 

Way. 

Q 

A 

Bacu -- something  l i k e  t h a t .  
__U 

Something a l o n g  t h o s e  l i n e s .  

What w a s  t h a t ?  

I b e l i e v e  t h a t  t h a t  was l o c a t e d  i n  C o r a l  

What k i n d  o f  a p l a c e  was i t ?  

W e l l ,  you see, I ' m  wrong on  t h a t ,  b e c a u s e  

t h a t  was 1968 ,  because  t h e  day  t h a t ,  you know, t h a t  
0. .*e.fl. 

my l i t t l e  j o b  t h e r e  i n  F l a g l e r  was f o i l e d ,  you know, 
.- . . b .  

by a second g r o u p ,  t h a t  n i g h t ,  I b e l i e v e  t h a t  w e  h i t  

a b o u t  f o u r  d i f f e r e n t  p l a c e s ,  which d o n ' t  even  ask m e  

t h e  n a m e s  o f  t h e  p l a c e s ,  because  t h e y  a r e  f o r g o t t e n .  

Q B u t ,  t h e y  were a l l  p l a c e s  where you 

p l a c e d  o r  d e t o n a t e d  e x p l o s i v e  d e v i c e s ?  

A O r  d r i v e  and somebody w i l l  s t e p  o u t  o f  t h e  

c a r ,  you k n o w ,  and p l a c e  it. U s u a l l y ,  I w a s  t h e  one ,  



you know, s t r i p p i n g  t h e  -- t h e  O r e  Verde f r e i g h t e r .  s ,- 

I b u i l t  up t h e  bomb, which goes  p a r t  o f  t h e  

Q I'm s o r r y  -- you d i d  what t o  t h e  bomb, s i r ?  

A I b u i l t  it up ,  b u t  I d i d n ' t  p l a c e  it. I t  

was somebody else, It  was g iven  t o  somebody else. 

Q To whom was it g iven?  

A Huh? 

Q To whom w a s  it g iven?  

A A l a n i s  . - -  w a s  t h e  l a s t  name of  t h e  k i d  who 

a c t u a l l y  jumped i n  t h e  wa te r  t o  a t t a c h ,  

Didn ' t  go o f f ,  by t h e  way, 

Q Who had him do i t ?  

A Huh? 

0 Who had him do i t ?  

A W e l l ,  a t  t h a t  t i m e ,  I belonged t o  an  
-* ---- ..-# ,,.... . -. 

orqa  ---- of ESA, E j e r c i t o  S e c r e t o  

Ant icomunis ta ,  . *.-.-.- 

W e  burned down t h e  FORDC. 
* ,. *-  " 

Q What i s  t h a t ?  

A That  waa a p l a c e  on 1st Street  between 
. "  z 

9 t h  an8  8 t h  Avenue t h a t  was used by l o c a l  Caa t ro  
, "  

sympath ize rs  t o  g a t h e r ,  and t h a t  place became a 

nu i sance ,  so it was burned down t o  t h e  ground, 

Q Now, when you u s e  t h e  word, t h e  t e r m ,  m ~ e , "  

a r e  you t a l k i n g  about  t h e  o t h e r  members of t h i s  g roup ,  



ESA? 

A T h a t  i s  r i g h t .  

Q Then, i n s o f a r  a s  t h e  O r e  Verde was concerne  

A The O r e  Verde was n o t  -- it was a h e l p i n g  

hand t h a t  w e  l e n t  t o  somebody, and I b u i l t  up t h e  

bomb, you know, and gave  it t o  them, 

I t ' s  p a r t  of t h e  museum h e r e ,  I t  was a 

m a s t e r p i e c e ,  

Q Who-was t h e  p e o p l e  t o  whom you gave i t ?  

A To t h i s  guy A l a n i s ,  

Q With whom w a s  h e  working? 

A Another  group,  There  were n i n e t y  d i f f e r e n t  

g r o u p s ,  

Q Do you know t h e  name o f  t h e  group?  

A Somo k i n d  o f  an t icommunis t  l e g i o n ,  o r  

something  l i k e  t h a t ,  

Groups escape my mind, W i l l i a m s ,  

Q A l l  r i g h t ,  M r .  Mora les ,  

You t o l d  u s  a b o u t  t h e  Rodr iguez*  Market and 

t h e  f i v e  o r  s i x  d u r i n g  1966,  

A Oh, Cab Cal loway ' s  house  -- what  was h i s  

name? The l a s t  was -- it was funny,  because  a f t e r ,  

you know, t h e  - house  .- w a s  bombed, and t h e  Fire 
-.-.-,.,* . - _ 

Department  g o t  t h e r e ,  they found,  I b e l i  

f o u r  pounds o f  grass, 



There was a big spread in t h e  news next day 

Q Mot burned, I hope? 

A No, i t  was in some other place in the house 

MR. CARHART: It was drying in the back 

yard. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q Who was t h e  owner of t h e  house at the time? 

A Cab Calloway . 
Q Oh, he, himself, was? 

A Oh, yes, he, himself, was. 

I'm trying to recall h i s  last name. 

Q Why was the house bombed? 

A Some antagonistic reasons between somebody 

and somebody. 

Q Well, I gather that there was some 

antagonism there because folks just don't go around 

bombing the houses of people for whom they feel enduri 

love. 

Q Well, was it for some political reason, , 

Mr. Morales, or was it more to do with business or 

narcotics or commerce or -- 
A No, no narcotics was 150 miles away 

anybody's you know, mind, in those days. 

from 

Q Back in those days, everybody wasn't -- 
MS. COHAN: Of narcotics charges. 



BY MR. WILLIAMS: 

Q I meant i n  t h e  k i n d  of more d r a m a t i c  

s e n s e ,  you know, t h a n  t h e  l i t e r a r y  s e n s e .  

Why --- - was Cab Ca l loway ' s  - .  house  bombed? 

A H e  --..--. made ---- .  . < -  some d e r r o g a t o r y  r e m a r k s ,  g o t  

i n t o  some b rawl  w i t h  a n o t h e r  common f r i e n d ,  and w e  

j u s t  went  by t h e r e  and p u t  a bomb t o  t h e  house ,  and 
, . 

t h a t  was t h e  end of  it, you know, and it was a  s u r p r i  

t o  everybody t h a t  t h e r e  was g r a s s  i n s i d e  t h e  house.  

Q W e l l ,  .now, I know, f o r  example,  
if I want I 

t o  g i v e  my f r i e n d  C a r h a r t  a  p a r t y  and r e a l l y  s u r p r i s e  

him, I w i l l  go  o u t  and spend a hundred bucks  f o r  one 

o f  t h o s e  b i g  c a k e s  w i t h  a p r e t t y  l a d y  i n s i d e  d e l i v e r e d .  

I g e t  t h e  i m p r e s s i o n  t h a t  somebody must  I 
have d i s l i k e d  Cab Calloway a n  awfu l  l o t ?  

A Oh, I d i d  f o r  s u r e .  

Q ( C o n t i n u i n g )  -- t o  spend t h a t  k i n d  of  money 

What d o e s  something  l i k e  t h a t  c o s t ,  o r  

what d i d  it c o s t  back t h e n ?  

A What? 
I 

B To have h i s  house  bombed? I 
A What do you mean " c o s t n ?  

! Q To pay  t h e  p e o p l e  t o  do i t  and buy t h e  

m a t e r i a l s  and t h a t  k i n d  of  stuff? 
1 

A No, t h e  material was free around town. I t  



was f l o a t i n g ,  There were pounds and pounds and pounds 

of C4 and dynamite and b l a s t i n g  c a p s ,  

Miami was a powder keg,  I n  terms of  money, 

c o s t  no th ing ,  I mean, anybody c o u l d ,  you know, 

g i v e  you -- "You've g o t  any C 4 1 "  "Yes,  I'V~ g o t  

f i f t y  pounds,"  "Okay. L e t  m e  have t e n  pounds," 

Q Kind of  . l i k e  f r o n t i n g  somebody some dope 

l a te r  on? 

A Huh? 

Q Kind of  l i k e  of  f r o n t i n g  somebody some 

dope? 

A I d i s a g r e e  w i t h  you, There is a m i s t u r e  

t h e r e  t h a t  does  n o t  app ly  t o  w h a t e v e r  you are t r y i n g  

t o  imply. 

Q You are r i g h t ,  I t ' s  n o t  a n  a c c u r a t e  

ana logy ,  

Did you do it f o r  f r e e ,  o r  w e r  
" --a- . --.-." - * - . *. 

f o r  +-. i t ?  (I 

A That  was f o r  t h e  f u n  o f  it. 

Q Who else d i d  it w i t h  you? Who . else . . -  was 

w i t h  - you? 

A Oh, F r a n c i s c o  Rodriguez Tamayo, a l s o  known 

a s  P a n c h i t a  Jabon Candado, 

(Bened i c t  Xuehne, Esq,, e n t e r e d  t h e  room.) 

(Off t h e  r e c o r d , )  



BY MR. WILLIAMS: 

Q You t o l d  m e  t h a t  you bombed M r .  Cal loway's  

house f o r  f r e e ?  

A Y e s ,  t h a t  was a f r e e  r i d e .  

A c t u a l l y ,  I was d r i v i n g .  ~ a n c h i t a  i s  t h e  

one who s tepped  o u t  of  t h e  c a r  f o r  t h e  f i r s t  t i m e .  . . 

MR. CARHART: Where was t h e  bomb p l aced?  

THE WITNESS: By t h e  a i r  c o n d i t i o n e r .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q T e l l  m e  of  any e p i s o d e s  t h a t  you r e c a l l  

of e i t h e r  p l a n t i n g  a  bomb o r  f a b r i c a t i n g  one? 

A Oh, t h e r e  was s o  many groups  a t  t h e  t i m e  

t h a t  w e  r e l o a d  p r a c t i c e  hand grenades ,  and there were 

abou t  t h r e e  o r  f o u r  d i f f e r e n t  bomb f a c t o r i e s  go ing  on 

i n  Miami, and w e  were g i v i n g  a  h e l p i n g  hand t o  whateve 

group,  you know, wants t o  g e t  and assemble bombs and 

t h i n g s  l i k e  t h a t .  

I n  l a t e r  y e a r s ,  Alpha 66  s u f f e r e d  i n t e n s i v e  

from a series of a t t a c k s  w i th  i n c e n d i a r y  d e v i c e s  and 

t h i n g s  l i k e  t h a t  banging in t h e  n i g h t ,  and t h e y  were 

moving from one place t o  a n o t h e r ,  

Q Were you involved  i n  any of t h o s e  a t t a c k s ?  

A No, n o t  a t  a l l  i n  t h e  a t t a c k s ,  you know, 

I was i n  t h e  neighborhood. 

Q Doing what? 



A S u p e r v i s i n g  t h e  a t t a c k s .  

You have t o  u n d e r s t a n d ,  t h e r e  were a b o u t  

n i n e t y  d i f f e r e n t  g roups  i n  M i a m i ,  and everybody was 

q u a r r e l i n g  among e a c h  o t h e r ,  

Q A t  t h e  t i m e ,  Ricky,  w e r e ' y o u  a l s o  m a i n t a i n i  

any o f f i c i a l  o r  s e m i o f f i c i a l  c o n t a c t  w i t h  any 

governmenta l  agency?  

A No, I was p a r k i n g  c a r s ,  -.------ . A 

The . . f i r s t  - . . - * t t o  t h e  p a y r o l l  

a g a i n  was t n - 1 9 6 8  when I a g r e e d  t o  c o o p e r a t e  w i t h  t h e  

F e d e r a l  Bureau -. o f  I n v e s t i g a t i o n s ,  and  t h e y  p l a c e d  m e  

i n  t h e  c a t e g o r y  o f  b e i n g  a p a i d  i n f o r m a n t .  

Q Where were you p a r k i n g  c a r s ?  

A Oh, I pa rked  cars a t  t h e  Americana H o t e l ,  

Q Were you g a t h e r i n g  any I n t e l l i g e n c e  

i n f o r m a t i o n  w h i l e  you were working t h e r e ?  

A Where? 

Q A t  t h e  Americana? 

A N o ,  I was g a t h e r i n g  q u a r t e r s ,  Q u a r t e r s  and 

q u a r t e r s  and q u a r t e r s ,  

I had  a  wife and t h r e e  k i d s  a t  t h e  t i m e ,  - .- * 

Q Can you remember any more bombings i n  which 

you p a r t i c i p a t e d  between t h e  t i m e  you l e f t  t h e  Congo 

and t h e  t i m e  o f  t h e  Cuban A i r l i n e r  i n c i d e n t ?  

A Do I have t o  r a c k  my b r a i n s  now f o r  t h a t ,  a 



1 can  w e  do it -- 
Q I r e a l l y  would a p p r e c i a t e  it i f  you would, 

I Ricky. I a b s o l u t e l y  must ask you t o  r ack  a l l  of your 

b r a i n s  . 
A To r a c k  a l l  of my b r a i n s ?  Okay. 

L e t ' s  s a y  -- t h e  O r e  Verde -- w e l l ,  

because  t h e  . - .-- .-.----.-.---.. O r e  Verde - i s  l i k e  a  t u r n i n g  h -..- -.- . n -  p o i n t ,  -.. you 

know. 

A How so?  Because t h e  a l l i a n c e  t h a t  we have 

w i t h ,  you know, two t o  f o u r  d i f f e r e n t  g roups  was 

broke  t h e r e  because  t h e r e  was no excuse  why t h e  t i m e  

device p e n c i l s ,  you know, t h e r e  w a s  a n  a c i d  cap -- 
they w e r e  n o t  c ru shed ,  and t h a t ' s  t h e  r ea son  why t h e  

bomb was d i s c o v e r e d ,  and t h e  mo t iva t i on  t h a t  w e  found 

o u t  f o r  a t t a c k i n g  t h a t  f r e i g h t e r  was unreasonab le .  

The -.- - f r e i g h t e r  was n o t  go ing  any k ind  of  

b u s i n e s s  w i th  t h e  Cuban government, so, you know, 

t h a t  s t i r r e d  a l o t  more b i c k e r i n g ,  you know, and 

t h i n g s  l i k e  t h a t .  
- - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  - - - - - - - - 

Q Wasn't t h a t  checked o u t  beforehand? I 

mean, why was t h e  O r e  Verde t aken?  

A W e l l ,  you have t o  b e l i e v e  sometimes i n  t h e  

word of  somebody, you know, and -- 
Q So, you g o t  bad in fo rma t ion?  



A Yes. 

Q And the d e t o n a t i n g  d e v i c e  m a l f u n c t i o n ,  

was t h a t  t h e  f a u l t  o f  t h e  k i d  A l a n i s  who p u t  it on 

t h e  b o a t ?  

A T h a t ' s  been  up i n t o  s p e c u l a t i o n  f o r  y e a r s .  

E i t h e r  h e  c h i c k e n e d  o u t ,  o r  h e  d i d  i t  on p u r p o s e ,  

o r  wha tever  t h e  t h i n g  i s  t h a t  h e  n e v e r  c r u s h e d  t h e  

c a p s u l e .  

Q W e l l ,  now, l e t  m e  see. 

There  have  been  o t h e r  t i m e s  when you have  

g i v e n  t h e  a p p e a r a n c e  o f  b e i n g  i n v o l v e d  w i t h  o r  i n  

l e a g u e  w i t h  a  bomber when he  t h o u g h t  t h a t  you were 

g i v i n g  him l e g i t i m a t e  e x p l o s i v e s ,  b u t  you r e a l l y  

w e r e n ' t ;  i s n ' t  t h a t  c o r r e c t ?  

A T h a t  i s  t h e  Or lando Bosch c a s e .  

Q Okay, so a l t h o u g h  w e  w i l l  t a l k  a b o u t  t h a t  

more l a t e r  o n ,  what  happened w i t h  D r .  Bosch h e r e  was 

t h a t  you were d e l i v e r y i n g  l a r g e  q u a n t i t i e s  o f  what  

h e  t h o u g h t  was l e g i t i m a t e  dynamite  t o  him, b u t  it 

was a c t u a l l y  dummy dynamite?  

A Under o r d e r s  from t h e  F.B.I. I was c a r r y i r  

o r d e r s  from t h e  FoB.Io 

Q You were g i v i n g  him dummy e x p l o s i v e s ?  

A Y e s .  

Q D i d  you do  that i n  t h e  Ore Verde case? 



A No, t h e  O r e  Verde was p e n t o l i t e ,  

It's a t  t h e  bomb museum t h e r e .  

Q My q u e s t i o n  t o  you i s  whether  you, you r se l :  

had something t o  do w i t h  t h e  ma l func t i on  o f  t h e  

d e t o n a t o r ?  

A N o ,  it was n o t  t h a t .  

Q You i n t e n d e d  t h e  bomb t o  go o f f ?  

A No -- of  c o u r s e ,  when I b u i l t  it up ,  t h a t  

was t h e  i n t e n t i o n ,  of c o u r s e ,  

Q Can you remember any o t h e r  i n c i d e n t  o r  

e p i s o d e  i n  which you have p a r t i c i p a t e d  i n  bombings 

o r  t h e  p l a c i n g  of bombs e i t h e r  d i r e c t l y  o r  i n d i r e c t l y  

A The Mexican Consu la te .  

Q Recen t ly?  

A No , 

The Mexican Consu la te  moved a t  t h e  t i m e  ou' 
. , . .* , .L - - . *  " - .  

o f  town, H e  was bombed s o  many times, you know, _ . \ -* -  & D  . , % 

t h a t  it w a s  i n c r e d i b l e ,  

Q The guy was j u s t  blown up abou t  f o u r  monthr 

ago o r  s o ,  and it b l e w  up a  l o t . o f  my books and 

r u g s  and t h i n g s -  You b e t t e r  n o t  have had any th ing  t o  

do wyih ' ' t - i a t  Mexican Consu la te  bombing, 

A I wish  he  cou ld  g e t  bombed a g a i n ,  I a m  

i n  complete  d i sagreement  -wi th  t h e  Mexican p o l i c i e s  

i n  r e g a r d  t o  m y  c o u n t r y -  



( O f f  t h e  r e c o r d , )  

BY MR. WILLIAMS: 

Q When d i d  you p a r t i c i p a t e  i n  t h e  bombing 

o f  t h e  Mexican C o n s u l a t e ,  and where was it l o c a t e d  a t  

t h e  t i m e ?  

A There  was t h e  Mexican C o n s u l a t e ,  and t h e r e  

was t h e  Mexican T o u r i s t  O f f i c e ,  and as  f a r  as I c a n  

r e c a l l ,  one o f  t h e  b u i l d i n g s  where t h e y  were housed  

was on Biscayne  Boulevard ,  

Q Approximately when? 

A Approximate ly  what? 

Q Approximate ly  when, p l e a s e ,  sir? 

A During t h a t  bombing campaign i n  1966-1967, 

b e g i n n i n g  o f  196'8, c o u l d  be. 

Q Again,  was t h e r e  any p h y s i c a l  harm done to 

anybody, any p e r s o n a l  i n j u r y ?  

A NO, no,  Nobody e v e r  g o t  h u r t -  There  were 

no human c a s u a l t i e s ,  whatsoever .  

Q Why was t h a t ?  

A Because o f ,  you know, t h e  t i m e  t h a t  t h e  

&vice8 were belnpg -set up; y o u  know, and l u c k  andp God 
- - 1  

was on o u r  s i d e ,  b u t  w e  never  have t o  r e g r e t  i n  t h o s e  

d a y s  t h a t  any i n n o c e n t  b y s t a n d e r  w a s  g e t t i n g  h i t .  

Besides t h a t ,  t h e  amount of e x p l o s i v e s  t h a t  

was u s e d  was intended only t o  cause the purpose of, I 
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you know, a  c e r t a i n  l i m i t  of damage, 

Q Continue t o  t e l l  m e ,  t h e n ,  of any o t h e r  

i n c i d e n t s  o r  ep i sodes  you can r e c a l l  i n  which you were 

involved  e i t h e r  d i r e c t l y  o r  i n d i r e c t l y  i n  a bombing or  

t h e  f a b r i c a t i o n  of  a bomb? 

A Douglas,  a t  t h e  t ime ,  you were running  from 

one house t o  a n o t h e r ,  from one o r g a n i z a t i o n  t o  ano ther  

was doing t h e i r  l i t t l e  bombings, y o u r s e l f ,  you know, 

and t h a t  d o e s n ' t  mean n e c e s s a r i l y  t h a t  I have anything 

t o  do w i t h  them, Even you have t o  unders tand ,  

Q Yes, I a g r e e ,  I would on ly  want f o r  you t o  

t e l l  m e  about  -- 
A It  was a  ve ry  confus ing  p e r i o d ,  and t h e  

b e s t  o f  my r e c o l l e c t i o n  r i g h t  now, t o  t h e  b e s t  of my 

r e c o l l e c t i o n ,  r a c k i n g  my b r a i n s ,  t h a t ' s  abou t  it, 

Q W e l l ,  I wouldn ' t  want you t o  t e l l  m e  about  

j u s t  k ind  o f ,  you know, any d i s t a n c e  o r  remote 

involvement t h a t  you had i f  you gave a b l a s t i n g  cap 

t o  somebody who gave it t o  somebody else who came t o  

t e l l  you t h a t  t h e y  were going t o  go o u t  t h r e e  days  

l a t e r  and blow up a p i g  farm. I d o n ' t  c a r e  abou t  t h a t  

I o n l y  c a r e  about  t h i n g s  i n  which you w e r e  

d i r e c t l y  invo lved  e i t h e r  by p l a c i n g  a d e v i c e ,  f a b r i c a t  

i t ,  knowing s p e c i f i c a l l y  when and where it was going 

t o  be placed? 



A So f a r ,  t h e  ones  1 mentioned t o  you, and 

i n  1 9 6 8 ,  I have t h i s  d i s a s t e r ,  you have t o  unders tand  

t h a t ,  and t h e  bombs, t h e  bombing campaign was t h e  8 t h  
L-. - - A - .  

of J anua ry ,  -- -----.--..--. 1 9 6 8 ,  ," and , February  t h e  - _ _ _ _  1 4 t h ,  I _ - I _ - I  was - 

a r r e s t e d  

That  was a  d i s a s t e r .  I wound up i n  j a i l  

f o r  an  e x t e n s i v e  amount of  t i m e .  

Q T h a t ' s  t h e  d i s a e t e r  f o r  which you r e f e r  

t o  your hav ing  been a r r e s t e d ?  

A Right .  That  was a  d i s a s t e r .  

A bombing campaign was going on. A t  t h e  

same t i m e  t h a t  I was i n  t h e  County J a i l ,  bombs were 

going o f f  a l l o v e r  t h e  C i t y ,  and i f  I had been o u t ,  

peop le  might  have been t h i n k i n g ,  o r  a c t u a l l y ,  might  

have been aware of them, o r  been i n s t r u m e n t a l  of  them 

which I was n o t .  

For i n s t a n c e ,  two days  a f t e r w a r d s ,  I come 

out w i t h  a bond, Les V i o l i n s  -- 
R The r e s t a u r a n t ?  

A That  could  have been around,  I went i n t o  

t h e  County J a i l  i n  February ,  and I came o u t ,  I be l iev l  

t h e  1st of March. 

Q How h i g h  was your bond, by t h e  way? D o  

you remember? 

A Hold it. Hold it.  



Q Four m i l l i o n  d o l l a r s ?  

A The what?  

Q Your bond? 

A [y  bond -- f o u r  m i l l i o n  d o l l a r s ?  

Q How h i g h  w a s  i t ?  

A No, 25,000,  I t  amounted t o  f o u r  m i l l i o n  

t o  m e  i n  1968 ,  

Q So,  t h e  d i s a s t e r  you r e f e r  t o  was your  

b e i n g  a r r e s t e d ?  

A R i g h t ,  

Q With what  bombing w e r e  you s p e c i f i c a l l y  

c h a r g e d ?  

A With t h e  one  t h a t  I ment ioned  t o  you 

b e f o r e  i n  W e s t  F l a g l e r  -- t h e  one  o f  t h e  d o u b l e .  

bombing, so I was $25,000 -- t h e  amount o f  t h e  bond,  

and by  t h i s  t i m e ,  I t h i n k  t h e r e  was s o  many bombs 

g o i n g  o f f  i n  Miami, I became a  s u s p e c t  f o r  e v e r y  one  

o f  them, 

You know, l i k e  t h e r e  i s  a  r a s h  o f  b u r g l a r i t  

and  t h e y  g o t  one  guy,  h e ' s  s u p p o s e d l y  r e s p o n s i b l e  w i t 1  

e v e r y t h i n g  e l se ,  s o  a c o u p l e  o f  d a y s  o r  t h r e e  d a y s  

a f t e r ,  you know, I was r e l e a s e d  on bond. 

s knowledge t h a t  a  bomb was 

g o i n g  t o  be p l a c e d  a t  t h e  f o u n t a i n ,  t h a t  i s ,  you know, - - -  - , " , "  

o u t s i d e  o V i o l i n s  on Bi scayne  Bou leva rd ,  which 



was done by a n o t h e r  group.  
e % .- 

I have no a s s i s t a n c e ,  b u t  I had knowledge, 

you know, so you know, t h e  bomb went o f f ,  t o o ,  b u t  

by t h i s  t i m e ,  you know, I had t h e  F . B . I .  on t o p  of 

me, and I ag reed  w i th  them t o  i n f i l t r a t e  t h e  Cuban 

power o r g a n i z a t i o n  of D r .  Orlando Bosch. 

0 W e l l ,  you r e a l l y  d i d n ' t  have t o o  much 

i n f i l t r a t i n g  t o  do: d i d  you? I mean, everybody knew 

you; i t  was j u s t  a q u e s t i o n  o f  walking up and s a y i n g ,  

HHi, i t ' s  me, Ricky, and now, I ' m  go ing  t o  spend 

some t i m e  w i t h  you"; i s n ' t  t h a t  abou t  i t ?  

A More o r  less.  

Q I mean, Jesus, Ricky,  everybody on t h e  

s t reet  knew you? 

A Right  . 
Q I assume t h a t  you knew you d i d n ' t  have t o  

p u t  on a t r e n c h  c o a t  and a h a t  and a cape?  

A No, no th ing  l i k e  t h a t .  

Q Sneak around and wear d i s g u i s e s ?  

A N O ,  no th ing  l i k e  t h a t .  I w a s  moving 

f r & y , p p - - p - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

Q I t  was j u s t  making y o u r s e l f  a v a i l a b l e  t o  

him; i s n ' t  t h a t  what  it amounts t o ?  

A To whom? 

0 T o  t h e  folks whom a t  t h e  F . B . I .  wanted you 



i n f i l t r a t e ?  

A A c t u a l l y ,  coming down t o  t h e  p o i n t ,  i f  I 

r e c o l l e c t  c o r r e c t l y ,  I made myself v i s i b l e ,  a v a i l a b l e  

t o  them, and t h e  d o c t o r  just came up t o  me. 

Q Sure .  I mean, a l l  you had t o  do i s  l i k e  

p u t t i n g  -- 
A S tand ing  on a s t reet  c o r n e r ,  and t h a t ' s  it. 

Q P u t t i n g  a p i e c e  o f  bloody meat i n  f r o n t  of  

a s h a r k ;  r i g h t ,  you know, i t ' s  going t o  come. Is 

t h a t  abou t  i t ?  

A Those are your words. 

0 A l l  r i g h t ,  So, you p u t  y o u r s e l f  o u t  t h e r e  

and made it known t h a t  you were a v a i l a b l e  i f  D r ,  

Bosch wanted t o  have t h e  b e n e f i t  of your  expe r i ence  

and s e r v i c e s ,  and he  came running r i g h t  on t o  it; 

huh? 

A T h a t ' s  about  it, 

Q Now, w e ' l l  come back t o  t h a t  i n  a  w h i l e ,  

b u t  I ' d  l i k e  t o  f i n i s h  c a t e l o g i n g  any o t h e r  bombing 

e p i s o d e s  o r  i n c i d e n t s  i n  which you p a r t i c i p a t e d  one 

way o r  t h e  o t h e r ,  so l e t ' s  come forward now a f t e r  t h e  

6 0 ' a . p e r i o d .  and t h e  p e r i o d  o f  a n t i - C a s t r o  a c t i v i t y  

t h a t  you have d e s c r i b e d  h e r e  i n  Miami, and l e t ' s  have 

you t e l l  m e  whether  t h e r e  are yet o t h e r  i n c i d e n t s  o f  

bombing i n  which you participated e i the r  d i r e c t l y  o r  



i n d i r e c t l y ?  

A Okay. Now, we a re  g e t t i n g  t o  t h e  7 0 1 s ?  

Q Yes. 

A L e t  m e  r a ck  my memory aga in .  I w i l l  r a ck  m! 

memory a g a i n ,  you know, i n  t h e  c o u r s e  of  t h e  r e s t  of 

t h e  n i g h t t i m e  about  t h e  60's j u s t  i n  c a s e  you want 

t o  go ove r  a g a i n  t h a t ,  you know, whatever .  

I am going t o  t r y  t o  do my b e s t  now 

r a c k i n g  my head. 

I n  t h e  7 0 t s ,  I s u p p l i e d  hand grenades  t o  

a f e l l o w  b  ame of Roberto Parsons  t h g t  h e  used 

it a g a i n s t  a  household of an  i n d i v i d u a l  by t h e  name . - -.-."-*- 

of Leon.Th5y have a personal b i c k e r i n g ,  o r  whatever  if 

w a s ,  so -- 
Q What was M r .  Leon's  f i r s t  name? 

A I d o n ' t  know. H i s  nickname i s  Puyi ,  

so I gave Roberto a hand grenade,  

Q Where d i d  you g e t  t h e  grenade from? 

A From t h e  s t reets .  There were hundreds and 

thousands  of them. You know, it was n o t  t h a t  -- 
anybody from anybody s p e c i f i c a l l y ,  

Q Were t h e y  of American manufac ture r  o r i g i n ?  

A Yes, it was an M26. 

Q So, what you a r e  t e l l i n g  me, i n  t h e  e a r l y  

70's i n  Miami, anybody who e v e r  began to know t h e  



r i g h t  f o l k s  could  go o u t  and g e t  hand grenades ,  C 4 ' s ,  

any th ing?  

A Anything. T h a t ' s  Miami's l i f e  s t o r y .  You 

cannot  deny it. I t ' s  been t h a t  way s i n c e  t h e  50 's .  

B Was t h e  d i s a f f e c t i o n  between M r .  Pa rsons  

and t h e  one c a l l e d  Leon p o l i t i c a l ,  o r  was it j u s t  

p e r s o n a l ?  

A Pe r sona l .  

Q How d i d  you know t h e  one c a l l e d  Parsons?  

A Rober to ,  s i n c e  t h e  t i m e  t h a t  w e  worked 
- - 

t o g e t h e r  i n  t h e  Free Commandos Organiza t ion  i n  t h e  

e a r l y  60 ' s .  

Q What i s  t h a t ?  

A Another o r g a n i z a t i o n .  There w e r e  abou t  

n i n e t y  o f  them. 

Q SO, as f a r  a s  Parons  was concerned,  as I 

s a i d  b e f o r e ,  t o  t h e  e x t e n t  t h a t  anybody who knew t h e  

r i g h t  people  cou ld  go anyplace  i n  Miami and g e t  any- 

t h i n g ,  t o  Parsons ,  you were t h e  r i g h t  person;  huh? 

A Maybe he  t a l k e d  t o  somebody e l s e ,  but 

f i n a l l y ,  he wind up wi th  me. 

Q Did you have any more a c t i v e  p a r t i c i p a t i o n  

i n  t h e  bombing of t h e  Leon r e s i d e n c e  t h a n  j u s t  g i v i n g  

t h e  grenade t o  Parsons?  

A That was it. 



Q 

A 

Q 

- A 

Q 

A 

Q 

A 

so many. 

Q 

Did you p l a n t  i t  o r  -- 

O r  s t a g e  i t ,  o r  a n y t h i n g  like t h a t ?  

No. 

A r e  t h e r e  any o t h e r s ?  

Alpha 66 aga in .  
--.--,---+-.-, . . a - 

When, t h i s  time? 

1972. . --- .. .... I b e l i e v e  it was 1972. There were 

There were some o t h e r  people  bombing Alpha. 

It sounds to m e ,  i f  you d i d n ' t  have 

any th ing  b e t t e r  t o  do, you just go out and bomb 

Alpha 66 j u s t  f o r  t h e  h e l l  of it t o  keep i n  p r a c t i c e  

a lmost?  

M S .  COHAN: H e  was park ing  c a r s .  

THE WITNESS: And i n  1973  -- 
BY.' MR. WILLIAMS : 

Q L e t  m e  j u s t  ask you about t h e  1972 Alpha 

6 6  bombing. 

What was your p a r t i c i p a t i o n  i n  it? 

A I t o l d  t h e  bomber, "Go and bomb them, s o  

t h e y  w i l l  have t o  move from 12 th  Avenue and 6 t h  

Street ,"  

Q So, t h a t  was one t h a t  you, i n  e f f e c t ,  a r ra  

and s t aged  r a t h e r  t han  one t h a t  you p h y s i c a l l y  d i d  

your se l f  3 



A w e l l ,  I o rdered  it, which i s  d i f f e r e n t  

t han  t o  arrange and s t a g e .  

Q I would s a y  so. H o w  would your -- 
A No, I wouldn ' t  s a y  so .  It's d i f f e r e n t .  

Q 1 would c e r t a i n l y  s ay  i t ' s  d i f f e r e n t .  It 

c e r t a i n l y  i s  a big d e a l  of d i f f e r e n c e .  

Now, what I need t o  know i s ,  how had your 

p o s i t i o n  o r  s t a t u z e  i n  t h e  community changed i n  the 

L a t i n  community, s o  you were then  i n  t h e  p o s i t i o n  t o  

o r d e r  a bombing? 

A Because -- 
Q I t ' s  l i k e  going from maitre d l  t o  head 

che f .  

How come a l l  of  a sudden, were you a b l e  

t o  s a y ,  "You go o u t  and p u t  a  bomb t h e r e 2  What 

happened t o  p u t  you i n  t h a t  p o s i t i o n ?  

A Douglas, I d o n ' t  have,  you know, an  answer 

f o r  t h a t .  I t ' s  j u s t  l i k e ,  you know, I t o l d  this 

f r i e n d  of  mine, "Go and bomb them," you know. 

Q L e t  m e  see if I can h e l p  you o u t  because  
- - - - -  

my q u e s s ' i s  t h a t  even Ricardo M o r a l e ~  sometimes can 

be a l i t t l e  b i t  modest. 

T e l l  m e  i f  t h i s  i s  a c c u r a t e :  B y  t h e  t i m e  

t h e  e a r l y  70's had come around,  obv ious ly ,  you had 

g o t t e n  a r e p u t a t i o n  on the streets of E l i a m i  as someboc 



being ve ry  knowledgeable p e r t a i n i n g  t o  e x p l o s i v e s ;  

i s  that c o r r e c t ?  

A Yes. 

Q Obviously,  you g o t  a r e p u t a t i o n  as w e l l  

f o r  be ing  a person  who could  p u t  h i s  hands on a 

wide a s so r tmen t  of  e x p l o s i v e s  v i r t u a l l y  a t  w i l l ;  i s  

t h a t  c o r r e c t ?  

That  i s  c o r r e c t .  

You had a l s o  come t o  be known a s  a  very 

gea lous  anticommunist ;  i s  that  c o r r e c t ?  

A Cor rec t ,  

Q And I g a t h e r  t h a t  you had come t o  

a s  somebody who was more o r  less f e a r l e s s ;  I 

somebody who wasn ' t  a f r a i d  t o  go o u t  and g e t  

up i n  t h e  t h i c k  of it; c o r r e c t ?  

A Cor rec t ,  

be known 

mean, 

mixed 

Q So, you were, by t h a t  time, regarded  a s  

be ing  somewhat of a l e a d e r  of  c e r t a i n  segments of  t he  

L a t i n  conrmunity who has i n t e r e s t s  s i m i l a r  t o  yours?  

A That  is c o r r e c t .  

U Obviously,  t o  t h e  e x t e n t  t h a t  t h e  t i m e  

had come when you r e a l l y  d i d n ' t  have any problem i n  

g e t t i n g  people who shared  i n t e r e s t s ,  t o  yours  

t o  p a r t i c i p a t e  w i th  you i n  doing t h i n g s  t h a t  t hey  

thought  were proper  o r  required under t h e  c i rcumstance 



i n  which you had a common i n t e r e s t ;  i s  t h a t  i t ?  

A T h a t  i s  r i g h t ,  

Q And you were looked  upon a s  a  l e a d e r  o f  

s o r t s ;  huh? 

A I f  you want  t o  p u t  it t h a t  way, 

Q So, t h e n ,  it w a s  something  t h a t  was k i n d  of  

n a t u r a l  e v o l u t i o n  o f  t h i n g s  where you g o t  t o  t h e  s p o t  

where you were i n  a p o s i t i o n  where now p e o p l e  were 

l o o k i n g  t o  you t o  be t o l d  what t o  d o ,  and when you 

t h o u g h t  it a p p r o p r i a t e ,  you t o l d  them? 

A Not i n  t h a t  c o n t e x t .  

Q W e l l ,  i n  t h e  c o n t e x t  t h a t  w e  have  been  

d i s c u s s i n g ?  

A T h a t  i s  r i g h t .  

Q Does t h a t  make it a c c u r a t e ?  

A F a i r l y .  

Q How would you change i t ?  I mean, what I 

a m  t r y i n g  t o  d o ,  Ricky,  I ' m  t r y i n g  t o  g e t  a n  i d e a  of  

how y o u r  p o s t u r e  would have  changed d u r i n g  t h a t  p e r i o d  

of  t i m e  t o  k i n d  of  g e t  you,  s a y ,  i n  a  p o s i t i o n  t o  

walk i n t o  t h e  c o u n t r y  of  Venezuela  and s a y ,  "Here,  

I am," and have  them hand you a  l i t t l e  b i t  of  t i m e ?  

A T h a t ' s  n o t  t h e  way it happened,  M r .  W i l l i a m  

and w e  d i s c u s s e d  t h a t  b e f o r e ,  and i f  you wanwfto go 

i n t o  t h a t ,  you know, I a m  v e r y  w i l l i n g  t o  do so, but 



it i s  n o t  t h a t  -- " H e r e ' s  R ica rdo  Morale8 and a l l  t h e  

d o o r s  s t a r t  open ing . "  Tha t  i s  n o t  t h e  way. 

Q N O ,  n o t  q u i t e ,  b u t  i s  i t  c o r r e c t  t o  s a y  

t h a t  b 1 t h a t  t i m e ,  you had a c q u i r e d  n o t  o n l y  a  

s t a t u r e  b u t  a  k i n d  of  a  mys t ique ,  a t  l e a s t  l o c a l l y ,  

i n  t h e  Miami community? 

A Propaganda,  you know, s t a r t s  d e v e l o p i n g ,  

C! Don ' t  be modest now. I mean, now is  t h e  

t i m e  for you t o  t e l l  m e  t h e  t r u t h ,  even  i f  your  

modes t ly  o t h e r w i s e  would keep  you from t a l k i n g  a b o u t  

it. 

( O f f  t h e  r e c o r d . )  

MR. CARHART: W e  a r e  a b o u t  t o  d i s c u s s  how 

a l l  t h e  d o o r s  f l e w  open i n  Venezuela .  

MR. WILLIAMS: I know j u s t  where I am. 

(Off t h e  r e c o r d .  ) 

BY MR. WILLIAMS: 

B What I a m  t r y i n g  t o  f i n d  o u t ,  Ricky,  i s  

t h i s  -- 

Q Y e s ,  i n  o r d e r  f o r  m e  t o  g e t  k i n d  of  a  f u l l  

awareness  o f  how t h i n g s  were p r o g r e s s i n g  and what you 

were d o i n g  and how it a l l  comes t o g e t h e r ,  I was just 

t r y i n g  t o  f i n d  o u t  whether  t h e  appearance  t h a t  h a s  

been c r e a t e d  i s  a c c u r a t e  and that had g o t t e n  t o  t h e  spc 



where you could move easily among the community here 

in the Miami area? 

A Right, yes. 

Q For the most part, get about anything done 

that you wanted to get done? 

A I had developed quite a bit of informants 

or sources -- whatever -- which were supplying me the 
bulk of information. 

1 have already . .- testified .-,.- - + in two drug cases 

for D.E.A. --- . 

Q When you say "informants", you mean it in 

the literal source? 

A I was an informant, so I have the sources. 

Q And? 

A I have -- 
Q do ahead. 

A $ have established a relationship with 

DmEaAo 

1 have made two major drug cases with them, 
which resulied in a lot of convictions. 

$ have established again a relationship 
. - "  

with the co$nterintelligence Office of the C.1.A. 

down here i Miami, and I was being provided funds 

which were rented car and extra -- you know, 
allowance. 



out, 

By C.I.A.? 

A By Gramco. - ., - 

Q Which was in the early 70's as it turned 

the operating front or entity of the 

A Well, they were running some sort of 

multifund whatever operation, but they have a special, 

you know, to be used for -- 
Q c.I.A. purposes? 

A C.I.A. purposes, which enabled me to travel ----- - -. - - - . . .  - . . ..* . " - . 

down to South America, and that's how I got down to . -  -.- " , . . - . "  

Caracas. 
" -.-- -. . 

Q So, we're still talking about the early 

7 0 1 s ?  

A We're talking about 1972. 

Q Clearly, in establishing your contacts or 

sources of information, your C.I.A. training hadn't 

hurt you; I mean, you were able to use that, obviously; 

is that correct, in order to know how to set up a 

network? 

A I was an experienced operator. 

Q Mow, from that time forward, were there 

still other incidents of bombing or explosivea? 

A There was one in 1973 that concerned this 

individual, Humberto Trueba, who was, at the time, 

a source of information for D.E.A., and has threat 



the family of -- what's the name of this -- of I 
Rafael Garcia, who was the top guy in Gramco -- I 
whatever his position there in Gramco, and he is 

security people, you know, and the security people 

were very disturbed about what Mr. Trueba was doing, 

and Mr. Trueba published a letter, you know, . .. .- . uncoveri g 1 
certain use of Gramco facilities by the Central 

Intelligence Aqency. 

Q Now that you mention that name -- 
A Of course, he explained here to the State I 

Attorney's Office about me -- things like that. 
I got a call from Spain -- I believe it was - ~ 

from Spain -... -..- . , .. .he  -- ,., you v know, and I was ordered to, you know, I 
throw a hand h grenade ,- over his place, which I did. 

Q Who told you to do that? 

A The security chief of Rafael Garcia. 

Q At his home? 

A Huh? 

Q A At -.--= .._ Trueba's -.. . I home? 

A Ye"?,? 

0 Where was that? 

A I believe it was in Xay of L ,e ._ ..,-..- 1973. - lr*" -- 

Q What part of town was that? 

A Northwest section. 



Q Was anybody h u r t  t h e r e ?  

A No. 

Q What was it -- j u s t  t o  k i n d  o f  i n t i m i d a t e  

o r  f r i g h t e n  him? 

A W e l l ,  t h e  p u r p o s e ,  I n e v e r  q u e s t i o n e d  it, 

I j u s t  g o t  t h e  o r d e r ,  and I c a r r y  o u t .  

Q Did it seem t o  you t o  b e  f o r  t h e  purpose  

o f  i n t i m i d a t i n g  him t o  s a y ,  i n  e f f e c t ,  "back o f f " ?  

A H e  was t h e  one who was i n t i m i d a t i n g  and 

t h r e a t e n i n g  t h e  p e o p l e ,  you know, which I have  no 

knowledge o f  -- t h e  problems,  you know, wha tever  t h e y  

were. 

Q And you per formed t h e  job  o r  t h e  s e r v i c e  f c  

t h e  Gramco S e c u r i t y  p e o p l e  because  o f  Gramco's 

c o n n e c t i o n  w i t h  t h e  C,I,A.? 

A Say t h a t  a g a i n ?  

Q The r e a s o n  t h a t  you went ahead and d i d  

what somebody connec ted  w i t h  s e c u r i t y  from Gramco t o l d  

you t o  do was b e c a u s e  o f  Gramco's c o n n e c t i o n  w i t h  t h e  

(2.1-A.? 

A B a s i c a l l y .  

Q Were t h e r e  any o t h e r s ?  

Q Any t i m e  coming fo rward?  Any o t h e r  

i n c i d e n t s  i n  which you participated i n  a bombing? 



A No, n o t  i n  1973. 

I n  - . + -  1974 ,  " a c t u a l l y ,  you-know, t h e y  r e t u r n e d  

t h e  c o i n  t o  me, and w h i l e  I was d r i v i n g  . a  one  - .  o f  t h e  

r e n t a l  .. - -  cars ,  - *, *., - , you know, a  bomb blew u p ,  and - .  l u c k i l y ,  .-...- . . '. 

you know, I -- ---. walk ". q away . from t h e  wreckage ,  

0 Do , you .. know who d i d  i t ?  

A Y e s  , 

0 Who? 

A Took m e  f o u r  y e a r s  t o  f i n d  o u t ,  o r  t h r e e  
" -  . "  -", .' < . - -  4 

y e a r s ,  

Q Who? 

Q Who i s  h e ?  

A H e  i s  i n  Mexico, 

Q Who was h e ?  
b 

A H e  . was - a member o f  t h e  Accion Cubana, 
-, ,,, 7 - I 

Orlando  Bosch group.  

0 Did D r .  Bosch p u t  him up t o  i t ?  

A No. D r .  Bosch a c t u a l l y  w a s  n o t  i n  t h e  

c o u n t r y  a t  t h e  t i m e  t h a t  t h e  i n c i d e n t  happened as f a r  

as I c a n  t e l l  o r  t h r o u g h  my i n t e l l i g e n c e  g a t h e r i n g .  

I t  was h i s  own i d e a .  Maybe . ., . h e  d i s l i k e d  m e  

s o  much f o r  some r e a s o n  t h a t  h e  t r i e d  t o  k i l l  m e ,  - - 

Q Where i n  1974,  and y o u ' r e  t h e  -- 
A I ' m  t h e  v i c t i m .  



Q You a r e  a t  t h e  g e t t i n g  end?  

A I a m  t h e  v i c t i m .  

Q W e r e  there any o t h e r  e p i s o d e s  t h a t  fo l lowed  

t h a t  i n  which you r e v e r t e d  t o  your  more f a m i l i a r  r o l e  

o f  t h e  p e r p e t r a t o r  -- bombings, e x p l o s i o n s  -- t h a t  

s o r t ?  

A F a m i l i a r  r o l e  of  what?  

Q I s a i d ,  t h e  more f a m i l i a r  r o l e ,  t h e  one who 

w a s  d o i n g  i t ,  t h e  p e r p e t r a t o r ,  i n s t e a d  o f  t h e  

r e c i p i e n t ?  

A You know, p e r p e t r a t o r ,  I w i l l  t a k e  it a s  

a  d e r r o g a t o r y  remark a b o u t  my pe r son .  

Q Not i n t e n d e d  as d e r r o g a t o r y .  

A T h a t ' s  t h e  way I t a k e  it -- a s  d e r r o g a t o r y .  

MR. CARHART: ~ t ' s  a  n e u t r a l  t e r m .  I t  

o n l y  means one who d o e s  it. 

MR. WILLIAMS: I w i l l  wi thdraw it. 

THE WITNESS: To me, it  m a t t e r s .  I ' v e  g o t  

my v a l u e s ,  you know. 

L e t ' s  go,  No, see, 1 9 7 4  was a v e r y  h e c t i c  

y e a r ,  and s i n c e  my t r a v e l i n g  h a s  i n c r e a s e d  you know, 

t o  such  a n  e x t e n t ,  you know, t o  South  America, and no ,  

n o t h i n g  happened. 

BY MR. WILLIAMS: 

Q By t h a t  t i m e ,  you were i n  p l a c e  i n  D I S I P  



i n  Venezue la?  

A No, no ,  n o t  y e t ,  I was c r e a t i n g  my s o u r c e a  

my, you know, r e l a t i o n s h i p s  t h e r e ,  and I a l r e a d y  had 
----'.- --. . .'. , - -" -- 

r e c r u i t e d  Or lando  G a r c i a  f o r  t h e  C , I , A , ,  which w a s  .*". - . .., . 

t h e  p r i m a r y  o b j e c t i v e  o f  my f i r s t ,  v e r y  f i r s t  t r i p s  

down t o  Venezue la ,  ..- I .  

Q So,  you were s t i l l  u s i n g  your  own 

s i t u a t i o n  f o r  your  u s e  r a t h e r  t h a n  h a v i n g  gone i n t o  

t h e  a c t i v e  s e r v i c e  o f  a n o t h e r  government? 

A Not f o r  my u s e ,  I w a s  j u s t  r e c e i v i n g  

o r d e r s  and  c a r r y i n g  o u t  o r d e r s ,  

Q C , I . A ,  o r d e r s ?  

A C , I , A .  o r d e r s .  

W e  w i l l  c o n t i n u e  t o  t a l k  a b o u t  t h e  bombings 

i n  a  s e c o n d ,  b u t  l e t  m e  a s k  you t h i s  k i n d  of on  t h e  

s i d e .  

A r e  you p r e s e n t l y  a n  a g e n t  f o r  t h e  C.I.A.3 

A No, 

0 A r e  you p r e s e n t l y  a n  a g e n t  f o r  any  agency 

o r  d i v i s i o n  o r  b r a n c h  o r  b u r e a u  of t h e  U n i t e d  S t a t e s  

government? 

A No, sir ,  

MS. COHAN: O b j e c t i o n ,  Asked and answered.  

BY MR. WILLIAMS: I 

Q When i s  t h e  n e x t  t i m e ,  i f  a t  a l l ,  t h a t  you 



d i d  p a r t i c i p a t e  i n  a n o t h e r  e p i s o d e  of bombing e i t h e r  

by f a b r i c a t i n g  o r  p l a c i n g  a n  e x p l o s i v e  d e v i c e ?  

A The Cuban A i r  Force  p l a n e .  

Q We've a l r e a d y  covered  t h a t  i n  d e p t h ?  

M S .  COHAN: Not r e a l l y ,  b u t  -- 
THE WITNESS: N o t  i n  d e p t h .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q Where was t h e  a i r c r a f t  when t h e  bomb was 

p l a c e d  on board  i t ?  

A When was i t ?  

Q Where was t h e  a i r c r a f t  when t h e  bomb was 

p l a c e d  on i t ?  

A Between -- t h e  e x a c t  p l a c e ?  

Q No, when t h e  bomb was p l a c e d  on it t o  b e g i ~  

w i t h ,  n o t  when it exp loded ,  b u t  when was it f i r s t  p u t  

on b o a r d ?  

A Oh, between Tr in ida .d  and Barbados.  

Q A p a s s e n g e r  on board  p l a c e d  t h e  bomb? 

A y e s ,  a p p a r e n t l y .  

Q Who d i d  t h a t ?  

A According  t o  h i s  own c o n f e s s i o n ,  a  

Venezuelan by t h e  name o f  Hernan Rica rdo .  - -. .- 

Q Had you known t h e  man b e f o r e  t h a t  e p i s o d e ?  

A Y e s .  

Q Did he  a c t u a l l y  - " A  p l a c e  t h e  bomb, p u t t i n g  



a s - i d e  what  h e  s a i d ,  Ricky? I mean, wha teve r  migh t  

have  been  done f o r  media b e n e f i t  o r  wha teve r?  

A Y e s ,  I b e l i e v e  s o .  

Q Had you known him b e f o r e ?  

A H e  was a s o u r c e  o f  my d i v  d  h e  

c a r r i e d  an-*I .D.  from DISIP, 

Q W h ~ ~ ~ w a s  h i s  c o n t r o l  i n  D I S I P ,  Ricky? 

A Huh? 

Q 'Who was h i s  c o n t r o l  i n  DISIP? 

A I was h i s  c o n t r o l .  

Q L e t ' s  go f o r w a r d  from t h e r e .  

A f t e r  t h a t ,  was t h e r e  y e t  a n o t h e r  e p i s o d e  

i n  which you were i n v o l v e d  i n  t h e  p l a c i n g  o r  d e t o n a t i r  

of a n  e x p l o s i v e  d e v i c e ?  

A A f t e r  t h e  Cuban A i r  Fo rce  p l a n e ?  

Q Y e s ,  

A (Nodding i n  t h e  n e g a t i v e . )  

Q Not from t h a t  d a t e  t o  t h i s ?  

A (Nodding i n  t h e  n e g a t i v e ,  ) 

Q You have  t o  g i v e  m e  a v e r b a l  f o r  t h e  

r e c o r d ,  Ricky. 

A Nope, 

I had i n t e n t i o n s ,  a t  one  p o i n t ,  b u t  I was 

n o t  a b l e  t o  c a r r y  on w i t h  it. 

Q Who o r  what was t h e  o b j e c t  o f  t h o s e  



i n t e n t i o n s ?  

A M r .  J u l i o  Faez. 

Q Why was t h a t ?  Why cou ld  you n o t  c a r r y  it 

o u t ?  

A Because I c o u l d n ' t  f i n d  e x p l o s i v e s ,  

Q Was t h a t  something t h a t  a r o s e  a t  a t i m e  

when you and Quesada were spending a l o t  of t i m e  

t o g e t h e r ?  

A Yes 

Q What had t a k e n  p l a c e  t h a t  made you want t o  

bomb J u l i o  Faez? 

A H e  ha s  t a k e n  a l o t  of money from t h e  

p roceed ings  of  t h e  d rug  b u s i n e s s ,  and he h a s  conned 

Mr, Quesada i n t o  g i v i n g  him money, he  h a s  conned 

M r .  A r i a s  i n t o  g i v i n g  him money, and I found o u t  t h a t  

he  w a s  p l ann ing  t o  d i s a p p e a r ,  and I was do ing  some 

s t a t i o n a r y  s u r v e i l l a n c e  of his home, and I d e t e c t  all 

t h e  obvious  movements about  somebody who i s  p l ann ing  

t o  t a k e  a long  v a c a t i o n .  

Q G o  ahead,  s i r ,  

A And I g o t  f e e l i n g  a b o u t ,  you know, 

demol i sh ing  h i s  cars and t h e  f r o n t  p a r t  of h i s  house 

i n . .  t h e  middle  o f  h i s  movements f o r  h i s  deeds ,  

Q Sure  would have been a clear message, .I 

guess? 



A Not a message,  I t  would have been some 

s o r t  of punishment  for him. 

H e  w i l l  have to have  a l o t  of e x p l a n a t i o n  

t o  do  a b o u t  it when everybody w i l l  have  t o  be t h e r e  

a s k i n g  why you g o t  bombed. 

Q When t h e  smoke c l e a r e d ;  huh? 

A O f  c o u r s e ,  

Q W e  a r e  now i n  -- 
A No, t h a t  happened i n  1980.  

Q I n  1980 around t h e  Summer o r  e a r l y  Fa 

A The Summer, Summer of  1981. 

Q How had you l e a r n e d  t h a t  he  had t a k e n  

money from Quesada  o r  A r i a s ?  

A From t h e i r  own ' s t a t e m e n t s ,  

0 How much money was i n v o l v e d ?  

A How much money was i n v o l v e d ?  

Q Y e s .  

A Over 50,000. Maybe 80,000,  Maybe 100,000 

A l l  depends  who you want t o  b e l i e v e ,  b e c a u s e  lie a i n ' t  

t o o k  no money from m e ,  

w i t h  Quesada  a t  t h e  t i m e ,  you decided t h a t  Faez 

b o t h  had been  s t o p p e d  and had t o  be a l i t t l e  b i t  

embarrassed o r  compromised, and t h e  way t o d o  it w a s  

t o  blow up h i s  car and his house? 



A Say that a g a i n ?  

Q Because o f  your  c l o s e n e s s  w i t h  Quesada  a t  

t h e  t i m e ,  you d e c i d e d  t h a t  Faez had t o  be s t o p p e d ,  

and h e  had  t o  be embar ras sed  o r  p u t  i n  a  compromising 

p o s i t i o n ,  and you assumed t h a t  t h e  way to do  it was 

t o  blow up h i s  c a r  o r  p a r t  o f  h i s  house  o r  b o t h ?  

A T h a t  was my g u t  f e e l i n g  a t  t h e  t i m e .  

Q Why c o u l d n ' t  you g e t  t h e  materials,  Ricky? 

A W e l l ,  you know, I j u s t  a s k e d ,  you know, 

a  c o u p l e  o f  f e l l o w s  a b o u t  i t ,  and t h e y  s a i d ,  " W e  don't 

have  it." 

Q I mean, t a l k  a b o u t  t h e  c o b b l e r ' s  c h i l d r e n  

going b a r e f o o t .  

A U n f o r t u n a t e l y ,  Douglas ,  t h a t  i s  what  

happened.  

U n f o r t u n a t e l y  o r  f o r t u n a t e l y ,  o r  w h a t e v e r ,  

you know, t h e  way you want  t o  p u t  it. I was n o t  

a b l e  to g e t  a h o l d  o f  b l a s t i n g  caps, t i m e  f u s e s ,  

and e x p l o s i v e s .  

I n  f a c t ,  t h e  p e o p l e  t h a t  I a s k e d  for, t h e y  

d e n i e d  t o  me. They d o n ' t  want t o  g e t  i n v o l v e d .  

Q You mean, s o  f a r  a s  you c o u l d  t e l l ,  t h e y  

had i t ,  b u t  t h e y  h e l d  i t  back?  

A W e l l ,  I t h o u g h t  t h a t  t h e y  had it. I 

d o n ' t  know f o r  s u r e  i f  t h e y  had it o r  n o t ,  but t h e  sam 
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way t h a t ,  i n  t h e  p a s t ,  p eop l e  w i l l  approach m e  and 

s a y ,  "Ricky,  do you have a  hand g r enade , "  and I w i l l  

s a y ,  "Yes,"  and t a k e  it. 

I though t  t h a t  maybe s o  and s o  w i l l  have  

n o t h i n g ,  and I approach them, and t h e y  deny hav ing  

a n y t h i n g ,  r e f u s i n g  t o  g i v e  me. 

Q Sure  l e t s  you know who yoa r  f r i e n d s  are; 

d o e s n ' t  i t ?  

A (No r e sponse . )  

Q W e l l ,  it r e a l l y  i s n ' t  o f  major  impor tance ,  

b u t  w e r e n ' t  t h e r e  o t h e r  s o u r c e s  t o  whom you cou ld  havc 

t u r n e d  o r  t o  which you cou ld  have t u r n e d  had the 

need been more p r e s s i n g  -- s o u r c e s  o u t  o f  t h e  c o u n t r y  

o r  s o u r c e s ,  pe rhaps  even connec ted  w i t h  some -- 
A W e l l ,  by t h i s  t i m e  t h a t  I c o u l d n ' t ,  you 

know, get them from t h e  ones  t h a t  I chose  t o  a s k ,  

M r .  Faez had a l r e a d y  gone,  s o  t h e r e  was no pu rpose  t o  

c a r r y  on p r e p o s t e r o u s  t h i n k i n g .  

Q Can you remember any more e p i s o d e s  o r  

i n c i d e n t s  o f  bombing o r  f i r i n g , y o u  know, i n c e n d i a r y  

bombs o r  a n y t h i n g  l i k e  t h a t  t h a t  you have done aside 

from t h o s e  t h a t  you have r e l a t e d  t o  u s ?  

A I am go ing  t o  r a c k  m y  b r a i n s ,  you know. 

You have t o  remember, M r .  Wi l l i ams ,  t h a t  

you know, t h e r e  were h e c t i c  y e a r s  i n  t h e  community, 



and t h e r e  was s o  much i n v o l v e d ,  you know, and what 

c a n  I t e l l  you? 

MR. CARHART: How a b o u t  any  of t h e  bombings 

a t  R e p l i c a ?  

THE WITNESS: No, I n e v e r  had a n y t h i n g  t o  

do w i t h  t h o s e .  

MR. WILLIAMS: Max Lesn ick  was -- 
THE WITNESS: H e  was r e c e n t l y  bombed, a l s o ,  

BY MR. WILLIAMS : 

Q Again? 

A Again ,  y e s .  

No, Max and m y s e l f ,  e v e n  though w e  have  

c e r t a i n ,  you A know, * ,a d i s a g r e e m e n t s  i n  t h e  e a r l y  7 0 ' 9 ,  

you know, I p a t c h  up my r e l a t i o n s h i p  w i t h  him, which -. " * .--.*.'"-. -- 

are t h e  t u r e  a f t e r w a r d s ,  and I have  n o t  a n y t h i n  

t o  do  w -- 

Q What a b o u t  a  f e l l o w  by  t h e  name o f  De. L o s  

S a n t o s ?  Did you e v e r  p a r t i c i p a t e  -- 
A What 's  t h e  name? 

Q D e  L o s  S a n t o s ?  Did you e v e r  p a r t i p a t e  i n  - 
A D e  Los what?  

Q S a n t o s ,  S-a-n-t-o-s? 

A Do you have  a  s p e c i f i c  d a t e ?  

Q No, I a m  a s k i n g  you i f  you c a n  re spond  t o  

t h a t  name. D i d  you e v e r  p a r t i c i p a t e  t o  p u t t i n g  any 



kind  -- 
, A Could it be a  c o n s t r u c t i o n  guy? D e  Los 

San tos  -- t h a t  was n o t  me. T h a t  was Pepe Suarez ,  

Q How d i d  Pepe Suarez f i g u r e  i n t o  i t ?  

A What do you mean? 

Q Well, what was Suarez' connec t ion  with 

De Lo8 Santos?  

A X d o n ' t  know, 

Q How do you know it was Suarez who d i d  it? 

A Douglas,  a t  t h a t  t i m e ,  eve ry  t ime  t h a t  a 

bomb goes o f f ,  r i g h t  a t  t h o s e  times, s i n c e  I know 

Pepe Suarez q u i t e  well -- oh,  w a i t ,  w a i t ,  w a i t ,  

.I gave him t h e  e x p l o s i v e s ,  

Wait ,  w a f t ,  w a i t .  X gave him t h e  

e x p l o s i v e s ,  

No, no, no, O h ,  y e s ,  I know, I was 

confused w i t h  a n o t h e r  Suarez ,  

No, no, no. You are r i g h t ,  You m e  o f f  

t r a c k  wi th  a d i f f e r e n t  Suarez.  N o ,  t h a t  i s  Pepe 

Bombo . 
Q B-0-rn-b-o? 

A Well, t h a t ' s  t h e  way he c a l l e d  him t h e  
p p p p p p p p p p p p p p p - p - - - - - - - - - - - - - - - - - - - - -  

day a f t e r w a r d s ,  

Q Pepe t h e  bomb? 

A Pepe t h e  bomber. 



(3 What was his real name? 

A Jose Sua rez ,  

Now that you ment ion  him, I a l s o  gave him 

t h e  e x p l o s i v e s  t o  -- t h e y  d i d  a number on  t h i s  guy 

P u l i d o ,  G u i b e r t o  P u l i d o ,  t h e y  did a  number on him, 

W e l l ,  a c t u a l l y ,  it was n o t  me t h e  one who gave  the 

e x p l o s i v e s ,  You know, I r e f e r  -- I make a r e f e r r a l  

t o  -- I made a r e f e r r a l ,  you know, because I t h o u g h t  

t h a t  t h e  s o u r c e  was -- you know, the cus tomer ,  t h e  

one a s k i n g  f o r  it, d i d n ' t  have t o o  much con f idence  

i n  him, and s o ,  I t o l d  him, you know, go t o  s e e  

somebody else,  

Q T h i s  was on D e  Los San to s  o r  P u l i d o ?  

A On P u l i d o ,  

Q Was P u l i d o  t h e  Venezuelan? 

A No the Cuban. I r o n s i d e ,  H e ' s  i n  a  

whee l cha i r .  

(Off t h e  r e c o r d , )  

BY MR, WILLIAMS: 

Q I n s o f a r  as the J o s e  Suarez.De Los S a n t o s  

i n c i d e n t  w a s  concerned ,  you gave Suarez the 

e x p l o s i v e s ?  

A Yes, 

Q What was that? 

A What was what? 



Q What k ind  o f  e x p l o s i v e s ?  

M S .  COHAN: What a r e  we t a l k i n g  abou t?  

MR. WILLIAPIS: L e t ' s  p u t  a  d a t e  on it. 

THE WITNESS: Geladin .  

BY MR. WILLIAMS: 

Q Give m e  a n  approximate p o i n t  i n  t i m e ;  can  

you, Ricky? 

A No 0 

Q I n  t h e  70 '93 

A Y e s ,  70 ' s .  

Q 1977, 1973, 19793 

A No, no, no. That  was about  t h e  t i m e  t h a t  

I was l i v i n g  by t h e  Yellow B i r d s  i n  Suarez  and l i v i n g  

c l o s e  by,  s o  --..-.- t h a t  was . t o  be a f t e r  my second d i v o r c e ,  

which w e  cou ld  s e t  it around 1973. 
,a > 

Q Why w a s  D e  Los Santoa -- 
A No, no, no. I ' m  n o t  s u r e  about  t h a t .  

F o r g e t  about  1 9 7 3 .  I t  was 1972 because  1 d i d  move 

t o  t h e  Yellow B i r d s  u n t i l  t h e  end of  -- 
M S .  COHAN: A r e  you s ay ing  J a i l  B i r d s  o r  

Yellow? 

THE WITNESS: Yellow B i r d s .  I t ' s  two 

towers .  They are yel low -- t h e y ' a r e  n o t  yel low now. 

They a r e  choco la t e .  



BY MR. WILLIAMS: 

Q Where? What a r e  you t a l k i n g  about?  

A 7 t h  and 45th Avenue. 

8 Why was De Los Santos  s e l e c t e d  f o r  -- 
A Bea ts  me. 

Q S e l e c t e d  f o r  exp los ion?  

A Beats  me. 

L a t e r  on,  I m e t  t h e  w i fe  -- many y e a r s  

a f t e r w a r d s ,  and t h e r e  was somebody jumping t h e  f ence  

t o  see t h e  w i f e ,  o r  whatever ,  you know. I t ' s  n o t  my 

concern.  T h a t ' s  a  problem. 

Q Were you pa id  f o r  t h a t ,  Ricky? 

A Who? 

Q Were you pa id  f o r  t h e . e x p l o s i v e s  i n  t h e  

D e  Loa San tos  t h i n g ?  

A I bought t h e  exp los ives .  

Q And donated them t o  Suarez?  

A N o .  No, I charge  f o r  e x p l o s i v e s  because 

I have t o  pay f o r  t h e  exp los ives .  

Q L e t  m e  ask you about  one o t h e r  qu ick  

i n c i d e n t ,  and t h e n ,  w e  w i l l  r e c e s s  f o r  t h e  evening,  

because  i t ' s  s h o r t l y  b e f o r e  5:OO. 

There was an ep isode  i n  which you s t a r t e d  

t o  e i t h e r  f a b r i c a t e  o r  p l a c e  an  e x p l o s i v e  dev ice  t h a t  

was t o  go i n t o  a home, and it tu rned  o u t  t h a t ,  a t  t h e  



time t h a t  t h e  d e v i c e  was t o  be  d e t o n a t e d  o r  was t o  

have been se t  f o r  d e t o n a t i o n ,  t h a t  t h e r e  was a woman 

i n s i d e  t h e  house o r  b u i l d i n g ,  as t h e  case may be ,  who 

t u r n e d  o u t  t o  be Raul Diaz l  mother .  Do you remember 

t h a t ?  

A Say t h a t  a g a i n ?  

Q Raul Diaz '  mother ,  t h e  pol iceman Raul 

Diaz? 

A Y e s .  

Q Within  a p l a c e  o r  home o r  a b u i l d i n g  o f  

some s o r t  a b o u t  which you had s t a r t e d  o r  had i n t e n d e d  

t o  i n t r o d u c e  a n  e x p l o s i v e  d e v i c e ?  

A W e l l ,  I d i d n ' t  know t h a t  it w a s  Raul D iazg  

mother  was t h e r e .  

I found o u t  y e a r s  l a t e r  was t h e r e  -- now. 

Q Which one a re  you t a l k i n g  abou t?  

A The John Cla rence  Cook bombing. 

A c t u a l l y ,  w a s  n o t  one bombing. I t  w a s  two 

bombings. 

M S .  COHAN: Can w e  q u i t .  f o r  t h e  even ing  

on t h a t  name? 

MR. WILLIAMS: No, w e ' l l  just t i e  t h i s  one 

THE WITNESS: I t  was two bombings t o  

c o r r e c t  y o u r s e l f .  I t  was two bombings. I t  was n o t  



one bombing. 

MR. WILLIAMS: We'll start with  t h i s  

tomorrow because t h e  c o u r t  r e p o r t e r  has  t o  change 

paper anyway, s o  w e  w i l l  s t a r t  w i t h  t h e  John Clarence 

Cook bombings i n  t h e  morning; okay? 

(Whereupon, t h e  d e p o s i t i o n  was r e c e s s e d  

u n t i l  Tuesday, A p r i l  6 t h ,  1982 a t  10:30 o ' c l o c k  a.m.) 
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